
به  ادعای  درخصوص  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
منصور  ملااختر  توسط  ایرانی  پاسپورت  داشتن  همراه 
ایرانی  منابع  ابراز داشت:  افغانستان  سرکرده طالبان در 
این خبر را رد می کنند که این فرد از مرزهای ایران وارد 

پاکستان شده است. 
حسین جابری انصری در نشست خبری هفتگی خود در 
رابطه با ادعای آمریکا مبنی بر کشته شدن ملااختر منصور 

سرکرده طالبان نیز ابراز داشت: ایران از هرگونه تلاش در 
جهت برقراری امنیت و ایجاد صلح و ثبات در افغانستان 

استقبال می کند.
جابری انصاری در پاسخ به سوالی در مورد کارشکنی 
عربستان و قطع روابط مالدیو و همچنین اظهارات مفتی 
سعودی نسبت به ایرانیان و اینکه تا به کی با عربستان 

اینگونه رفتار خواهد شد ...

اکبر ترکان معتقد است که محمود احمدی نژاد گزینه ی »سرگرمی تندروها« است و کاندیدای اصلی به زودی رونمایی 
می شود. مشاور رئیس جمهور پیش بینی کرد که سعید جلیلی به دلیل تجربه شکست در انتخابات ریاست جمهوری سال 
92، دیگر کاندیدا نخواهد شد. وی در این گفتگو ائتلاف اعتدالیون و اصلاح طلبان را نتیجه رایزنی های آیت الله هاشمی و 

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری عنوان کرد. متن کامل این گفت وگو را در صفحه 7 بخوانید ...

رییس  به  ای  نامه  در  جمهوری  رئییس  اول  معاون 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشو، کلیه اعضای دولت 
را موظف کرد تا با نظارت لازم بر زیرمجموعه های تحت 
مدیریت خود، مانع از هرگونه پرداخت حقوق، دستمزد و 

تسهیلات رفاهی خلاف قانون و عرف شوند.
اول  معاون  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
سازمان  رییس  جهانگیری  اسحاق  جمهوری،  رئیس 
مدیریت و برنامه ریزی کشور را مکلف کرد تا بر اساس 
مصوبه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، هر چه سریعتر 
تمهیدات لازم برای ساماندهی پرداخت حقوق، دستمزد 
و تسهیلات رفاهی به مدیران دولتی را در ضوابط اجرایی 
بودجه سال 95 گنجانده و برای تصویب در هیأت دولت 

مطرح نماید.
نامه اسحاق جهانگیریبراساس مصوبه ستاد  این  در 
هماهنگی اقتصادی دولت در جلسه روز یکشنبه مورخ 
شد،  برگزار  جمهور  رییس  ریاست  به  که   95/2/26
بایستی تهمیدات ایجابی و سلبی لازم برای ساماندهی 
پرداخت حقوق و دستمزد و تسهیلات رفاهی به مدیران 
دولتی، اتخاذ و نتیجه اقدامات به رییس جمهور منعکس 

گردد. 
انتشار اخباری مبنی بر  از این نیز و به دنبال  پیش 
دریافت حقوق خارج از عرف از سوی برخی از مدیران 
مورخ  در  جمهور  رییس  اول  معاون  مرکزی،  بیمه 
و  اقتصادی  امور  وزیر  به  ای خطاب  نامه  در   95/2/27
دارایی و رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، 
های  دریافت حقوق  در خصوص  دریافتی  های  گزارش 
را  بیمه مرکزی  از مدیران  برخی  از عرف توسط  خارج 
بود  آنان خواسته  از  و  بود  توصیف کرده  کننده  نگران 
از  جلوگیری  برای  لازم  راهکار  و  بررسی  را  موضوع 

پرداخت های خارج از عرف ارائه دهند.

نامه جهانگیری به نوبخت:

اعضای دولت از 
پرداخت های خلاف 
قانون جلوگیری کنند

توصیه مطهری به برخی نمایندگان منتخب:

علیه لیستی که 
باآن رای آورده اید 

صحبت  نکنید
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روحانی در نشست خبری مشترک با نخست وزیر هند:

روابط ایران و هند به نفع منطقه است

تلاش وزیر احمدی نژاد برای حضور در هیات رئیسه؛

برنامه ریزی پایداری ها برای مجلس دهم 

»ترکان«:  نامزدی احمدی نژاد تنها یک سرگرمی است

رونمایی از کاندیدای 
اصلی مخالفان روحانی

آیت الله امینی کاندیدای ریاست خبرگان

سخنگوی وزارت امور خارجه:

داشتن پاسپورت ایرانی 
ملااختر را رد می کنیم

2

7

2

7

روزنامه صبح ایران

کارفرما:  شرکت شهرکهای صنعتی استان قم 

نشانی کارفرما: قم ، بلوار شهید صدوقی،  بلوار شهید عطاران،  نبش کوچه شماره 4، 

پلاك 36  تلفن 32919200- 025   نمابر 32919204- 025

موضوع :  مطالعات مرحله اول و دوم احداث فاز توسعه شهرك صنعتی شکوهیه به 

مساحت 300 هکتار

تخصص مورد نیاز: مهندسین مشاور باید در تخصص طراحی شهری یا شهرسازی 

و تاسیسات آب و فاضلاب به صورت توأمان تعیین صلاحیت شده باشند  و دارای 

ظرفیت خالی برای انجام خدمات باشند.

روش انتخاب مشاور:  انتخاب مشاور بر اساس آئین نامه خرید خدمات مشاوره )آیین 

 ـماده 29 قانون مناقصات( و به روش کیفیت و قیمت و با ارزیابی  نامه اجرایی بند ه

کیفی و فنی  انجام می گیرد.

مدت زمان انجام کار : 6 ماه

آخرین مهلت دریافت اسناد: پایان وقت اداری مورخ 1395/03/10 می باشد.

هزینه خرید اسناد : مبلغ 327.000 ریال می باشد که باید به حساب جاری سیبا به 

شماره 2175673501002 نزد بانك ملی شعبه سمیه قم واریزگردد.

آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: پایان وقت اداری مورخ 1395/03/24 می باشد.

محل خرید و تسلیم اسناد: دریافت اسناد ارزیابی کیفی از دبیرخانه شرکت یا سایت 

اطلاع رسانی مناقصات به آدرس iets.mporg.ir قابل دریافت می باشد. اسناد ارزیابی 

تکمیل شده به همراه فیش خرید اسناد که تا پایان تاریخ فروش اسناد به حساب 

کارفرما واریز شده است به دبیرخانه شرکت به نشانی کارفرما تسلیم می گردد.

شرکت شهرکهای صنعتی استان قم 

شركت شهركهای صنعتی استان قم

فراخوان انتخاب مشاور ) نوبت چاپ دوم(

رهبر معظم انقلاب اسلامی، »ایستادگی«، »تبعیت نکردن از دشمن« و »حفظ 
هویت انقلابی و اسلامی« را عوامل اصلی اقتدار نظام اسلامی و ملت ایران 
دانستند و تاکید کردند: آمریکا و دیگر قدرت ها از این موضوع به شدت 
ناراحت هستند و چاره ای هم ندارند و بر همین اساس تلاش زیادی کردند 
که شاید بتوانند مراکز تصمیم گیری و تصمیم سازی کشور را در حیطه 
قدرت خود درآورند اما نتوانستند و به توفیق الهی نخواهند توانست.

بیت  افتخارآفرین  عملیات  سالروز  خرداد  سوم  با  همزمان 
المقدس و فتح خرمشهر، صبح دیروز )دوشنبه( مراسم دانش 

آموختگی دانشجویان افسری و تربیت پاسداری دانشگاه امام حسین )ع( با حضور حضرت 
آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا برگزار شد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ابتدای ورود به میدان، با حضور بر مزار شهیدان گمنام و 
قرائت فاتحه، یاد و خاطره شهیدان دفاع مقدس را گرامی داشتند و از خداوند متعال، علوّ 
درجات آنان را مسألت کردند. فرمانده کل قوا سپس از یگان های حاضر در میدان سان 
دیدند. حضرت آیت الله خامنه ای همچنین جانبازان سرافراز حاضر در میدان از جمله 
جانبازان فداکار مدافع حرم و چند تن از خانواده های معظم شهیدان را مورد تفقد قرار 

دادند...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در مراسم دانش آموختگی دانشگاه امام حسین )ع(:

وظیفه همه در مقابل نفوذ دشمن، تبیین است

7

سربلندی ایران مدیون 
مراقبت های رهبری است
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سردار قاسم سلیمانی در همایش »حوزه انقلابی، بیم ها و امیدها« در قم؛



اخبار سه شنبه - چهارم خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 24008

انتخاب دو جانبه
 ضرورت همه جانبه

تا آنجا که به ایران رئیس جمهور روحانی و سیاست 
خارجی او مربوط می شود، به نظر می رسد تهران با ریسک 
پذیری بسیار بالا برای برداشتن گام هایی که مورد انتظار 

جامعه بین المللی و نیز ضرورت های داخلی ایران توصیف شده، اقدامات لازم را انجام داده 
است؛ اما ازطرف ریاض، پاسخ کماکان منفی ست. به همین دلیل شاید لازم باشد واشنگتن 
و متحدان اروپایی به فضای دیپلماسی ریاض – تهران ورود و به تعهدات خوددر قبال ثبات 
و امنیت خاورمیانه عربی و خلیج فارس عمل و سعودی ها را وادار به درک شرایط حساس 

منطقه کنند.
تئوری صورت مسئله را ابتدا ساده و کوچک کرده، سپس آن را حل کنید »آیا برای 
حل مشکل روابط ایران و عربستان موثر خواهد بود؟ شاید! البته میان دو کشور اسلامی 
منطقه صورت مسئله های پیچیده و متعددی وجود دارد، اما این لزوما به معنای فقدان یک 
فرمول برای حل مسائل میان این آنها براساس تئوری یاد شده نیست. فارغ از تنش های 
موجود، بی تفاوتی یا بی اهمیت توصیف کردن روابط ایران و عربستان چندان منطقی به 
نظر نمی رسد. منطقی که نمی تواند تابع شرایط حاکم بر مناسبات میان آنها باشد. ایران 
و عربستان مهم هستند بیشتر به این دلیل که مسائل دو قدرت منطقه خلیج فارس  الزاما 
به خود آنها محدود نمی شود. روابط تهران و ریاض خواسته و ناخواسته دایره یی عظیم از 
تاثیرات منطقه یی و بین المللی در 4 حوزه«»ثبات، امنیت؛ دیپلماسی و اقتصاد«»را شامل 
می شود. بی تفاوت نبودن در قبال چنین وضعیتی یک حق امنیتی و ضرورت ثبات منطقه 

یی و بین المللی ست.
اما آیا واقعا مسائل متعدد این دو کشور را میتوان ساده و حل کرد؟ ماندلا می گفت« 
همیشه آجری برای برداشتن از میان دیوار های بلند وجود دارد. اگر این سخن درست 

است؛ پس چنین آجری را میان دیواربلند میان تهران وریاض می توان پیدا کرد.
موضوعات گسترده یی این دو کشوررا رودروی هم قرار داده است. ازبحران های چند 
جانبه گرفته مانند جنگ های منطقه یی از افغانستان و عراق گرفته تا سوریه و لیبی و 
یمن، بحرین، تروریسم ایدئولوگ محور، بحران نفت و انرژی و تهدید تجارت آزاد در خلیج 
فارس تا بحران های دو جانبه خاص مانند حج. بهتر است واقع بین باشیم؛ ایران و عربستان 
هیچگاه تا به این حد بر لب پرتگاه قرار نگرفته بودند. به همین دلیل نمی توان بی تفاوت بود

این نمونه ها هرچند بالقوه زمینه های رویارویی دو کشور را فراهم می کند - که کرده، 
اما هر یک به نوبه خود می توانند زمینه تحرک معکوس دیپلماسی مشترک میان آنها را بار 
دیگر فعال کند. واکنش های ایالات متحده، متحدان اروپایی و حتی پاره یی اعراب محافظه 

کار منطقه که خواهان بهبود شرایط منطقه هستند بی دلیل صورت نگرفته است.
رئیس جمهور اوباما می گوید »عربستان باید یاد بگیرد در منطقه قدرت در منطقه را 
با ایران قدرت تقسیم و وارد صلح سرد با این کشور شود«. اشتاین مایر وزیر خارجه آلمان 
و فدریکا موگرینی از تلاش های خود برای کاهش تنش و رفع اختلافات سخن گفته اند. 
برخی منابع دیپلماتیک غربی مقیم مسقط به طور خصوصی از نزدیکان یوسف بن علوی 
وزیر خارجه عمان مطلع شده اند »سطوح بسیار بالای حکومت امارات و نیزدولت عمان 
به سعودی ها یا آور شده اند از وضعیت موجود در منطقه راضی نیستند«. یک مقام ارشد 
وزارتخارجه امارات بدون معرفی خود به پایگاه خبری غیر رسمی دیپلماسی ایرانی در تهران 

گفته »به دنبال تنش با ایران نیستیم اما ریاض ما را تحت فشار گذاشته است«.
تا آنجا که به ایران رئیس جمهور روحانی و سیاست خارجی او از سال 2013 تا کنون 
مربوط می شود، به نظر می رسد تهران با ریسک پذیری بسیار بالا برای برداشتن گام هایی 
که مورد انتظار جامعه بین المللی و نیز ضرورت های داخلی ایران توصیف شده اقدامات 
لازم را انجام و بخشی از هزینه های آن را هم پرداخت کرده است؛ اما ازطرف ریاض، پاسخ 
کماکان منفی ست. به همین دلیل نه به عنوان یک انتخاب بلکه به مثابه یک ضرورت 
واشنگتن ومتحدان اروپایی لازم است به فضای دیپلماسی تهران - ریاض ورود وبه تعهدات 
خوددر قبال ثبات و امنیت خاورمیانه عربی و خلیج فارس عمل و سعودی ها را وادار به 
درک شرایط مخاطره آمیز منطقه کنند. اما به صورت مستقل از میان مسائل دیپلماتیکی 
و بحرانی متعدد کدامیک قابلیت شکستن فضا را دارند؟ گرچه شرایط منطقه پاسخگوی 
نهایی این سوال خواهد بود، اما شاید! تا کید می کنم شاید، دو موضوع حج که خاص دو 
کشوربوده و برای ایران اهمیت دارد ومتقابلا بحران یمن با توجه به خستگی ائتلاف سعودی 
از ادامه جنگ و آمادگی معارضان برای مذاکرات که در نشست کویت اعلام شد، همان 
آجرهای ایجاد شکاف میان دیوار بلند ایرانی - سعودی باشند. مذاکرات را با همه پیچیدگی 
میتوان آغاز، آنگاه دیپلماسی کار خود را انجام خواهد داد. در غیر این صورت توقع حل یک 

جای مشکلات سعودی - ایرانی انتظار و توقع به جایی نیست.

رئیس قوه قضاییه در جلسه مسئولان عالی قضایی:

برگزاری مراسم حج باید توام با عزت باشد
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: برگزاری مراسم حج باید توام با عزت باشد و مسئولان 

سعودی باید شرایط و مقدمات برگزاری حج سالم و ابراهیمی را فراهم کنند.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله صادق آملی لاریجانی در 
جلسه روز دوشنبه مسئولان عالی قضایی، به کارشکنی حاکمان عربستان سعودی و مانع 
تراشی در برابر برگزاری مراسم حج امسال اشاره و تاکید کرد: حاکمان سعودی بارها نشان 
داده اند که نمی توانند امنیت حج را تامین کنند و حتی متاسفانه گاهی خودشان نیز علیه 
حجاج عملیات ایذایی انجام می دهند و به بهانه های مختلف، مانع حضور حجاج در این 
مراسم می شوند. وی تاکید کرد: برگزاری مراسم حج باید توام با عزت باشد و مسئولان 
سعودی باید شرایط و مقدمات برگزاری حج سالم و ابراهیمی را فراهم کنند. آیت الله آملی 
لاریجانی اظهار امیدواری کرد: کشورهای جهان اسلام برای آزادسازی حج ابراهیمی از 

دست سعودی ها راهی پیدا کنند.
آیت الله آملی لاریجانی قدرت حقیقی را در جهان و همه عوالم »قدرت حق تعالی« 
توصیف کرد و با اشاره به یادآوری همین نکته در سخنان اخیر مقام معظم رهبری در 
دیدار جمعی از قاریان و حافظان قرآن کریم با ایشان گفت: همان گونه که مقام معظم 
رهبری اخیراً به درستی و در مقام رهبری الهی یادآور شدند کشورهای سلطه و طواغیت 
تلاش دارند که کشورهای مسلمان را متفرق و از تمسک به حبل الله باز دارند و امیدواریم 
مسلمانان جهان و رهبران کشورهای اسلامی به هشدارهای رهبر معظم انقلاب در مقابله با 
طواغیت زمان توجه کنند. رئیس قوه قضاییه افزود: همانطور که مقام معظم رهبری اشاره 
کرده اند، امروز آمریکا طاغوت زمان ما و راس همه طاغوت ها است و نسخه اصلی مقابله 
با این طاغوت رجوع به قرآن و تمسک به حبل الله و توکل بر خدای متعال و قدرت بی 
نهایت اوست؛ اما متاسفانه رهبران کشورهای اسلامی به جای مقابله با این طاغوت به سوی 
طواغیت زمان رفته اند و با خلق گروه های تروریستی در منطقه به آنان خدمت می کنند.

در گفتگویی مطرح شد:

توصیه توکلی به نمایندگان اصلاح طلب مجلس
احمد توکلی نماینده مردم تهران به نمایندگان اصلاح طلب مجلس دهم توصیه کرد به 

اقتصاد کشور و معیشت مردم توجه داشته باشند.
این نماینده اصولگرای مجلس نهم به منتخبین اصلاح طلب مجلس دهم توصیه کرد 
با توجه به اینکه قدرت در نظام جمهوری اسلامی می چرخد، امروز که دوباره به قدرت 
رسیده اند، با توجه به تجربه ای که از گذشته دارند، در خدمت مردم باشند و به واقعیت ها 
و حساسیت های مردم بپردازند. احمد توکلی گفت: خواسته های مردم، مسائل سیاسی 
و جناحی نیست و اگر در حوزه اقتصاد بیشترین کمک را به مردم داشته باشید بیشترین 
توفیق را نیز به دست خواهید آورد و من هم به عنوان برادر در خدمت شما خواهم بود. 
توکلی در تذکر شفاهی در پایان جلسه علنی روز دوشنبه با تشکر از تمامی ارکان اداری 
مجلس که در سه دوره گذشته، از نمایندگان و وی در جهت خدمت به مردم پشتیبانی می 
کردند گفت: از کمیسیون ها، خدمات و بخش های مختلف مجلس در این زمینه تشکر 
می کنم و اگر پشتیبانی آنها نبود به همین میزان خدمت کوچک هم نمی توانستیم انجام 
دهیم. وی خطاب به منتخبان مردم در مجلس دهم گفت: معمولا در مجلس، نمایندگان 
تهران بحث های کلان ملی را پیگیری می کنند ولی ممکن است این کار در مجلس بعدی 
سخت باشد چون برادران و خواهرانی انتخاب شده اند که با این که رای مردم را دارند و 
مورد احترام کامل هستند اما تجربیات کمی دارند که ممکن است تجربیاتی که در این دوره 
)مجلس نهم( بوده در دوره بعد نتوان آنها را جمع کرد. وی ادامه داد: البته راهی برای این 
موضوع وجود دارد که دوستان با همت یکدیگر نباید بگذارند مسائل کلان کشور بر روی 
زمین بماند و به نمایندگانی که از شهرستان ها به تهران می آیند نیز توصیه می کنم از این 
که کارپرداز حوزه های انتخابیه خود باشند شدیدا بپرهیزند. عضو کمیسیون برنامه، بودجه 
و محاسبات مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: شما نماینده ملت ایران هستید و از هر 
کجا که بیایید، شان شما این است که به مسائل کلان ملی اهمیت بدهید و بعضی از ضعف 

های )مجالس( گذشته را جبران و بهتر فعالیت کنید.

آیت الله موحدی کرمانی:

کاندیدای ریاست خبرگان نمی شوم
عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: جمع زیادی از اعضای خبرگان خواستار ریاست 

آیت الله جنتی بر مجلس خبرگان هستند.
آیت الله محمدعلی موحدی کرمانی با اشاره به انتخابات آتی هیئت رئیسه مجلس 
خبرگان رهبری، گفت: بنده به هیچ عنوان کاندیدای ریاست خبرگان نخواهم شد. وی 
در پاسخ به این سؤال که گفته می شود شما و آیت الله مومن به نفع آیت الله جنتی از 
کاندیداتوری ریاست خبرگان انصراف داده اید؟ تصریح کرد: بحث آیت  الله مومن را باید از 
خود ایشان بپرسید؛ رای من مخفی است و نمی گویم به چه کسی رای خواهم داد، اما بعد 
از مشخص شدن کاندیدا به گزینه انقلابی و ولایی رای  خواهم داد. آیت الله موحدی کرمانی 
از احتمال کاندیداتوری آیات جنتی، هاشمی شاهرودی و امینی برای ریاست خبرگان خبر 
داد و گفت: شنیده ام که جمع زیادی از اعضای خبرگان از آیت الله جنتی برای کاندیداتوری 

ریاست خبرگان دعوت کرده اند و قصد دارند به صورت یکپارچه به ایشان رای بدهند.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

داشتن پاسپورت ایرانی 
ملااختر را رد می کنیم

سخنگوی وزارت امور خارجه درخصوص ادعای به همراه داشتن پاسپورت ایرانی 
توسط ملااختر منصور سرکرده طالبان در افغانستان ابراز داشت: منابع ایرانی این خبر را 

رد می کنند که این فرد از مرزهای ایران وارد پاکستان شده است.
حسین جابری انصری در نشست خبری هفتگی خود در رابطه با ادعای آمریکا مبنی 
بر کشته شدن ملااختر منصور سرکرده طالبان نیز ابراز داشت: ایران از هرگونه تلاش در 

جهت برقراری امنیت و ایجاد صلح و ثبات در افغانستان استقبال می کند.
در زمین عربستان بازی نمی کنیم

جابری انصاری در پاسخ به سوالی در مورد کارشکنی عربستان و قطع روابط مالدیو و 
همچنین اظهارات مفتی سعودی نسبت به ایرانیان و اینکه تا به کی با عربستان اینگونه 
رفتار خواهد شد و پاسخ قاطعی به آنها داده نخواهد شد، گفت: موضوع حج در مسیر 
خود دنبال شده و متاسفانه با ادامه کارشکنی عربستان سعودی، امنیت حجاج ایران، نقل 

و انتقال و صدور روادید آنها عملا دچار مشکل شده است.
او تاکید کرد: حج فریضه واجب مسلمانان است لذا ما با حداکثر خویشتن داری 
جنبه های اجرایی این موضوع را دنبال می کنیم و اگر عربستان مسئولیت های قانونی را 
انجام ندهد، عملکردش به مثابه سد سبیل الله است. با اینهمه قرار نیست ایران در زمین 
عربستان بازی کند. سیاست عربستان تنش زایی است، اما جمهوری اسلامی ایران در پی 
ایجاد ثبات و آرامش در منطقه پیرامونی خود است. جابری انصاری با اشاره به اظهارات 
برخی از مقام های عالی عربستان تصریح کرد: از همین گونه اظهارات ناموجه و ذهن های 
معلول، منشأ تروریسم و افراط گرایی مشخص می شود. کشتار بی رویه در جهان و منطقه 
توسط چنین ذهن هایی ایجاد شده است و ادامه این اظهارات نشان می دهد که منشأ 

تروریسم تکفیری از کجاست و از کجا حمایت مالی و لجستیکی می شود.
دکترین نظامی ایران تدافعی است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در رابطه با استقرار سپر موشکی آمریکا در رومانی با 
هدف مقابله با ایران هم گفت: هرگونه اقدام عملی علیه ایران مورد پذیرش نیست. ایران 
برای هیچ کشوری تهدید نیست و در 2 سده گذشته اقدام تهاجمی علیه هیچ کشوری 

انجام نداده، بلکه خود در هدف توطئه ها و حمله ها بوده است.
جابری انصاری با بیان اینکه دکترین نظامی ایران تدافعی است، یادآور شد سیاست 

ایران گسترش همکاری ها با کشورهای جهان در مسیر مشترک منافع ملت هاست.

روح الله حسینیان:

حمایت اصولگرایان 
از لاریجانی جبری است

رابطه لاریجانی و اصولگرایان در این سال ها پر از فراز و فرودهای مختلف بوده است. 
او گاهی مورد غضب جریان راست بوده و گاهی مورد ستایش اصولگرایان قرار گرفته 
است. نحوه مدیریت او در مجلس نهم با انتقادهای تند اصول گرایان همراه بود و برخی 
از اصول گرایان تلاش می کردند فرد دیگری را جایگزین لاریجانی در مجلس دهم کنند. 
به گزارش جماران، عصر ایران در ادامه نوشت: بعد از مشخص شدن ترکیب مجلس 
دهم، همان اصولگرایانی که لاریجانی برای ریاست مجلس نهم مناسب نمی دیدند حالا او 
را برای ریاست مجلس دهم بهترین گزینه نامیدند. آنها با دیدن صحنه سیاسی کشور به 
این نتیجه رسیده اند که نباید یک اصلاح طلب به صندلی سبز ریاست مجلس تکیه بزند. 
برای آنها امروز لاریجانی یک ناجی سیاسی است که می تواند ریاست قوه مقننه را برای 
اصولگرایان حفظ کند. در همین ارتباط به سراغ یکی از منتقدان همیشگی لاریجانی 

یعنی روح الله حسینیان رفتیم تا دلیل این حمایت را بدانیم.
حجت الاسلام روح الله حسینیان عضو جبهه پایداری در مورد حمایت اصولگرایان 
ازریاست لاریجانی گفت: حمایت اصولگرایان در حال حاضر از ریاست لاریجانی یک 
حمایت جبری است. نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اگر اصولگرایان در مجلس 
دهم نیرویی را داشتند که زمینه رای آوری و ریاست مجلس را داشت قطعا آن فرد را 
انتخاب می کردند ولی چون چنین نیروی را ندارند لذا در سال اول از آقای لاریجانی برای 
ریاست حمایت می کنند. وی اظهار داشت: شاید اصولگرایان در سال های بعد بتوانند 
نیرویی را کشف کنند و یا تربیت کنند و تغییر جهت دهند و بعد از آن از لاریجانی برای 
ریاست حمایت نکنند. عضو جبهه پایداری تصریح کرد: در واقع ممکن است برای یکی 
از نیروهای اصولگرای مجلس دهم چنان مقبولیتی ایجاد شود که وی مورد حمایت 
اصولگرایان قرار گیرد و بازهم ممکن است مقبولیت این فرد ذاتی باشد و یا جبری. وی 

تاکید کرد: ما این نیرو را در مجلس دهم کشف می کنیم.

محمد رضا تابش:

بیش از 130 نماینده 
در فراکسیون امید حضور دارند

عضو هیئت رئیسه فراکسیون امید گفت: قصد داشتم از حضور در هیئت رئیسه 

انصراف دهم، اما نظر دوستان این بود که انتخابات به روش دموکراتیک انجام شده و بهتر 
است از ابتدای کار این روش را به هم نزنیم.

محمدرضا تابش در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به انتقادهای مطرح شده از هیات رئیسه 
این فراکسیون اظهار داشت: اعضای فراکسیون امید از همان ابتدا این نظر را داشتند که 
ترکیب هیات رئیسه باید ترکیب فراگیری باشد و اگر این مسئله اتفاق می افتاد، خیلی 
بهتر می بود. عضو هیات رئیسه فراکسیون امید افزود: وقتی نتیجه آرا مشخص شد، بنده 
و یکی دیگر از دوستان پیشنهاد دادیم که از هیات رئیسه کناره گیری کنیم تا یکی از 

برادران اهل سنت و یا یکی از نمایندگان زن در ترکیب هیات رئیسه قرار بگیرند.
رئیس فراکسیون اصلاح طلبان در مجلس هفتم و هشتم افزود: با توجه به آنکه 
ترکیب معرفی شده، ترکیب موقتی برای زمانی تقریبا یک ماهه بود نظر دوستان این بود 
که انتخابات به روش دموکراتیک انجام شده و این نتیجه حاصل شده و بهتر است از 
همان ابتدای کار این روش دموکراتیک را به هم نزنیم؛ با این حال این باور در ذهن همه 
وجود دارد که موفقیت وقتی حاصل می شود که همه اقشار و آحاد و گروه ها احساس 
مشارکت در امور بکنند و اطمینان دارم در ترکیب هیات رئیسه دائمی فراکسیون این 
نقایص اصلاح خواهد شد. تابش در پایان تصریح کرد: در اساسنامه موقت حضور ۹ نفر 
در هیات رئیسه فراکسیون امید پیش بینی شده است و احتمالا فراکسیون با حضور بالغ 

بر 130 تا 140 نفر از نمایندگان مجلس دهم تشکیل خواهد شد.

فاطمه هاشمی:

نمایندگان مجلس 
باید نیازهای مردم را دنبال کنند

عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه با تأکید بر نقش مجلس شورای اسلامی 

در حل مشکلات مردم، اظهار داشت: اگر نیازهای اولیه مردم از طریق مجلس مصوب و 
تأمین شود، نشان می دهد که مجلس در رأس امور است.

فاطمه هاشمی در گفت و گو با جماران، با تأکید بر اینکه دیدگاه های امام خمینی 
)س( در مورد مسائل قانونگذاری کاملا مشخص است، تصریح کرد: نظراتی را که امام 
قبل و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی می دادند همه در صحیفه امام جمع شده است. 
چیزی که امام همیشه روی آن تأکید داشتند دوری از تندروی و افراط و تفریط و حفظ 
اعتدال بود. اگر مجلس دهم همین امر را در نظر بگیرد قطعا نظریه امام اجرا خواهد 
شد. عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه با اشاره به جایگاه مجلس در نظر امام 
خمینی )س( گفت: مجلس وقتی در رأس امور است که قوانینی به نفع جامعه و منافع 

ملی تصویب کند.
فرزند هاشمی رفسنجانی افزود: امام معتقد بودند نمایندگان منتخب هستند و با 
نظر مردم انتخاب شدند. بنابر این آنها باید نیازهای مردم را دنبال کنند. اگر در مجلس 
شورای اسلامی قوانینی در زمینه حمایت از مردم و راحت تر زندگی کردن آنها تصویب 
شود تا مردم دیگر دغدغه مسائل کوچک و بزرگ زندگی خود را نداشته باشند، یعنی 
نیازهای اولیه مردم از طریق مجلس مصوب و تأمین شود، نشان می دهد که مجلس 

در رأس امور است.

توصیه مطهری به برخی نمایندگان منتخب:

علیه لیستی که باآن رای آورده اید 
صحبت  نکنید

یک نماینده مجلس گفت: اخلاق حکم می کند که منتخبین علیه فراکسیونی که 

توسط لیست آن رای آورده اند صحبت نکنند.
علی مطهری در گفت وگو باایسنا، با اشاره به اظهار نظر یکی از منتخبین حاضر در 
لیست امید که چند روز پیش گفته بود اصلاح طلبان بیش از جبهه پایداری اذیت مان 
کردند، گفت: مسلما اگر این افراد در لیست امید قرار نمی گرفتند نمی توانستند رای 

مردم تهران را به دست آورند.
وی هم چنین گفت:  اخلاق حکم می کند که الان علیه این فراکسیون صحبت 
نکنیم؛ الان اصلا مهم نیست که آن ها برای ریاست مجلس می خواهند به چه کسی 
رای دهند حتی ممکن است نماینده عضو فراکسیون امید به شخصی جزء آقای 

عارف رای دهد.
این منتخب مردم تهران ادامه داد: مهم آن است کسانیکه توسط این لیست 
رای کسب کرده اند اخلاق را رعایت کنند و با اخلاق مداری در مورد سایر افراد این 
لیست صحبت کنند، امیدواریم که دیگر شاهد نباشیم که علیه فراکسیون چنین 

صحبتهایی شود.

یادداشت

اخبــار

رهبر معظم انقلاب اسلامی، »ایستادگی«، 
»تبعیت نکردن از دشمن« و »حفظ هویت 
انقلابی و اسلامی« را عوامل اصلی اقتدار نظام 
اسلامی و ملت ایران دانستند و تاکید کردند: 
آمریکا و دیگر قدرت ها از این موضوع به شدت 
ناراحت هستند و چاره ای هم ندارند و بر همین 
اساس تلاش زیادی کردند که شاید بتوانند 
مراکز تصمیم گیری و تصمیم سازی کشور را 
در حیطه قدرت خود درآورند اما نتوانستند و 

به توفیق الهی نخواهند توانست.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری، همزمان با سوم خرداد 
سالروز عملیات افتخارآفرین بیت المقدس و 
فتح خرمشهر، صبح دیروز )دوشنبه( مراسم 
دانش آموختگی دانشجویان افسری و تربیت 

پاسداری دانشگاه امام حسین )ع( با حضور حضرت آیت الله 
خامنه ای فرمانده معظم کل قوا برگزار شد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ابتدای ورود به میدان، با 
حضور بر مزار شهیدان گمنام و قرائت فاتحه، یاد و خاطره 
شهیدان دفاع مقدس را گرامی داشتند و از خداوند متعال، 
علوّ درجات آنان را مسألت کردند. فرمانده کل قوا سپس از 

یگان های حاضر در میدان سان دیدند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین جانبازان سرافراز 
حاضر در میدان از جمله جانبازان فداکار مدافع حرم و چند 

تن از خانواده های معظم شهیدان را مورد تفقد قرار دادند.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در این مراسم در سخنان 
مهمی به تبیین منطق قرآنی و اسلامی »جهاد کبیر« به 
معنای »ایستادگی و تبعیت نکردن از جبهه استکبار« و ابعاد 
و الزامات آن در نظام جمهوری اسلامی پرداختند و با اشاره 
به تلاشها و برنامه ریزی های گسترده جبهه استکبار برای 
نفوذ و تغییر هویت نظام اسلامی، گفتند: مهمترین وظیفه ی 
کنونی مراکز دانشگاهی و حوزوی، عناصر و جوانان مؤمن و 
انقلابی و همچنین سازمان سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
»اقدام سنجیده و هوشمندانه برای تببین و روشنگریِ ژرفا 
و عمق شعارهای انقلاب« و »پرهیز از اقدامات سطحی«، 
»کادرسازی برای آینده« و »تدوین علمی تجربه های متراکم 

و شگفت انگیز انقلاب در طول 38 سال گذشته« است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک ایام ولادت قطب عالم 
امکان حضرت صاحب الزمان )عج( و همچنین گرامی داشت 
سوم خرداد سالروز فتح خرمشهر، این روز را یکی از روزهای 
فراموش نشدنی در تاریخ انقلاب و نماد قدرت الهی دانستند 
دیگر  و  آزادسازی خرمشهر  عملیات  مورد  در  افزودند:  و 
عملیاتهای دفاع مقدس، جزییات فراوانی وجود دارد که شاید 
بسیاری از مردم و به ویژه نسل جوان، از آنها مطلع نباشند و 
بر همین اساس توصیه می شود که کتاب های مربوط به این 

عملیاته ا، حتماً مطالعه شوند.
ایشان در بیان یکی از نکات مهم در عملیات آزادسازی 
خرمشهر به حمایت و دست قدرت الهی اشاره و خاطرنشان 
کردند: امام بزرگوار، آن مردِ خدا و حکیم الهیِ واقعی، فرمودند 

خرمشهر را خدا آزاد کرد.
رهبر معظم انقلاب خاطر نشان کردند: در این منطق، 
هنگامی که همه تلاشها و مجاهدتها انجام و همه توان به 
میدان آورده و در نهایت به خدا توکل شود، دست قدرت 
الهی همچون پشتوانه ای مستحکم به کمک خواهد آمد که 
نتیجه ی آن، آزادسازی خرمشهر در مقابل دشمنی است که 

از همه امکانات تجهیزات برخوردار بود.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: با این منطق، امکان 
آزادسازی همه دنیای تحت سلطه استکبار، امکان آزادسازی 
فلسطین و امکان اینکه هیچ ملتی مستضعف نباشد، وجود 

دارد.
ایشان تأکید کردند: هر ملتی که دارای این منطق باشد 
و تمام تلاش و مجاهدت خود را به کار گیرد و به خدا توکل 
کند، قطعاً مرعوب قدرت نظامی، مالی، تبلیغاتی و سیاسی 

قدرتها نخواهد شد.
رهبر انقلاب با اشاره به تلاش ناموفق جبهه استکبار 
در طول 38 سال گذشته برای شکست انقلاب اسلامی، 
به رغم استفاده از ابزارها و توطئه های گوناگون، آن را نمونه 
بارز پیروی از منطقِ مجاهدت و ایستادگی با توکل برخدا 
برشمردند و تأکید کردند: ملت ایران همچنان در صحنه است 
و جوانان بسیاری حاضرند که جان خود را در راه انقلاب 
فداکنند و این، همان چیزی است که قدرت خدا را جلب 

خواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای این نوع رویارویی در مقابل 
جبهه استکبار را »جنگ نامتقارن« خواندند و گفتند: در این 
جنگ نامتقارن، هر دو طرف توانایی ها و منابع قدرتی دارند 
که طرف مقابل، از آنها برخوردار نیست و منبع قدرت نظام 
اسلامی، اعتماد و توکل به قدرت خدا، اعتماد به پیروزی و 

اعتماد به قدرت اراده انسانهای مؤمن است.
ایشان با تأکید بر این که جنگ نامتقارن، »جنگ اراده ها« 
است، خاطر نشان کردند: در میدان این جنگ، اراده هر یک 
از دو طرف سست شود، قطعاً شکست خواهد خورد، بنابراین 
باید مراقب بود تا تبلیغات و وسوسه های دشمن در اراده 

مستحکم ما خللی ایجاد نکند.
رهبر انقلاب، این جنگ را فراتر از جنگ نظامی و نوعی 
»جهاد« دانستند و افزودند: امروز برای کشور ما احتمال وقوع 
جنگ نظامیِ سنتی بسیار ضعیف است اما مسئله جهاد باقی 
است و این جهاد که منطقی قرآنی و اسلامی دارد، »جهاد 
کبیر« و به معنای »ایستادگی، مقاومت و پیروی نکردن از 

کفار و مشرکین« است.

حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر این که جهاد کبیر 
در عرصه های سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و هنری نیز تجلی 
و ظهور دارد، خاطر نشان کردند: در همه این عرصه ها، به جای 
تبعیت از جبهه کافران و مشرکان، باید از برنامه کاری اسلام 

و قرآن تبعیت کرد.
ایشان مسئله امروز جمهوری اسلامی و جبهه استکبار 
را موضوع »تبعیت« دانستند و گفتند: آنها تمام ابزارها، 
فشارها و تلاشهای فرهنگی، اقتصادی، سیاسی و تبلیغاتی و 
عوامل خائن خود را به کار گرفته اند تا نظام اسلامی را به زانو 
درآورند و وادار به تبعیت کنند، اما آنچه که موجب عصبانیت 
شدید استکبار از ملت ایران شده، آن است که مردم به خاطر 

مسلمان بودن حاضر به به تبعیت از استکبار نیستند.
انرژی  رهبر معظم انقلاب، طرح موضوعاتی همچون 
هسته ای، قدرت موشکی و حقوق بشر را بهانه خواندند و 
تأکید کردند: علت اصلی همه این دشمنی ها و بهانه تراشی ها، 
تبعیت نکردن از استکبار است زیرا اگر ملت ایران حاضر به 
تبعیت بود، قطعاً با قدرت موشکی و انرژی هسته ای کنار 
می آمدند و هیچ گاه نامی از حقوق بشر نیز به میان نمی آوردند.

حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص موضوع موشکی 
یک نکته را متذکر شدند و تأکید کردند: اخیراً درمورد توان 
موشکی ایران جنجال بسیاری به راه انداخته اند اما بدانند که 
این هیاهوها تأثیری نخواهد داشت و آنها هیچ غلطی نمی 

توانند بکنند.
ایشان در ادامه  تبیین علت اصلی دشمنیِ استکبار با 
نظام اسلامی خاطر نشان کردند: آمریکایی ها تلاش زیادی 
می کنند تا علت اصلی این دشمنی را بر زبان نیاورند اما گاهی 
نیز در اظهارات شان این مسئله فاش می شود، همچنانکه 
چند روز پیش یک مسئول امریکایی بعد از تکرار اتهامات 
همیشگی بر ضدّ ایران، ناخواسته به موضوع »ایدئولوژی« 
یعنی همان تفکر اسلامی اشاره کرد که موجب می شود ملت 

ایران زیر بار حرف زور جبهه کفر و استکبار نرود.
رهبر معظم انقلاب، »ایستادگی«، »تبعیت نکردن از 
دشمن« و »حفظ هویت انقلابی و اسلامی« را عوامل اصلی 
اقتدار نظام اسلامی و ملت ایران دانستند و خاطر نشان 
کردند: آمریکا و دیگر قدرتها، از این موضوع به شدت ناراحت 
هستند و چاره ای هم ندارند و بر همین اساس تلاش زیادی 
کردند که شاید بتوانند مراکز تصمیم گیری و تصمیم سازی 
کشور را در حیطه قدرت خود درآورند اما نتوانستند و به 

توفیق الهی نخواهند توانست.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: وظیفه اصلی سپاه، 
»پاسداری از انقلاب« است، بنابراین جهاد کبیر باید سرلوحه 

برنامه های سپاه پاسداران انقلاب اسلامی باشد.
ایشان با اشاره به هجمه ها و تهمت های فراوانی که علیه 
سپاه مطرح می شود، گفتند: علت اصلی این عصبانیت ها، 
ایستادگی سپاه در مسیر انقلاب و حفظ جهت گیری ها و 

روحیه انقلابی و اسلامی است.
رهبر انقلاب خطاب به جوانان کشور و دانشجویان حاضر 
در مراسم خاطرنشان کردند: آینده انقلاب متعلق به شما 
است و شما هستید که باید این تاریخ را با عزت حفظ کنید و 
بدانید در آینده، خرمشهرها، در پیش است؛ البته نه در میدان 
جنگ نظامی، بلکه در میدانی که ویرانی های جنگ نظامی را 
ندارد و برعکس آبادانی نیز به دنبال دارد اما از جنگ نظامی 

سخت تر است.
حضرت آیت الله خامنه ای از همین زاویه به تبیین 
ابعاد مختلف »جهاد کبیر« در عرصه های اقتصاد، فرهنگ 
اقتصاد  اجرای  بر  افزودند: »تأکید  و  پرداختند  اجتماع  و 
مقاومتی، بخش اقتصادی این جهاد است«؛ »تأکید بر این 
موضوع که جوانان مؤمن، حزب اللهی و انقلابی به کارهای 
فرهنگی خودجوش با قدرت ادامه دهند و دستگاههای 
فرهنگی نیز در همین جهت حرکت کنند، بخش فرهنگی 
این جهاد است«؛ و »تأکید بر استفاده از همه ظرفیت ها و 
استعدادهای کشور در مسیر پیشرفت، بخش فعال اجتماعی 

این جهاد کبیر است«.
ایشان با اشاره به اتهام ناروای برخی مخالفان این حرکت 
و ادعای اینکه استفاده از ظرفیتهای درونی به معنای قطع 
رابطه با دنیا است، افزودند: ما هیچگاه قائل به قطع رابطه 
با دنیا و حصار کشیدن به دور خود نیستیم بلکه می گوییم 
ارتباطات سیاسی و مبادلات اقتصادی داشته باشید، اما 
هویت و شخصیت اصلی خود را از یاد نبرید و هنگامی که 
می خواهید سخن بگویید و یا قرار داد امضا کنید، همچون 
نماینده ایران اسلامی و نماینده اسلام سخن بگویید و پشت 

میز قرارداد بنشینید و هوشمندانه اقدام کنید.
نیازمند  کبیر  جهاد  اینکه  بر  تأکید  با  انقلاب  رهبر 
هوشمندی و اخلاص است، به تلاشها و امیدهای دشمن 
برای نفوذ اشاره کردند و گفتند: امروز دشمن از وارد کردن 

ضربه اساسی به نظام اسلامی ناامید است اما با 
استفاده از ابزارهای مختلف و پیچیده در صدد 
نفوذ است تا هویت جوان ایرانی، هویت مورد 
پسند آمریکا و استکبار باشد زیرا در این صورت 
خود  نقشه های  و  اهداف  کردن  پیاده  برای 

مشکل و هزینه ای نخواهد داشت.
حضرت آیت الله خامنه ای، شناخت ناقص 
امریکا و جبهه استکبار از ملت ایران را منشأ 
محاسبات غلط آنان خواندند و خاطر نشان 
کردند: البته آنها از نفوذ ناامید نیستند و در 
چنین شرایطی، وظیفه بزرگی بر دوش همه ی 
غم خواران ملت ایران و نظام اسلامی از جمله 

سپاه پاسداران قرار دارد.
ایشان با تأکید بر اینکه سپاه باید همواره 
و  بهترین  در  را  خود  نظامی  آمادگی های 
نوآورترین شکل حفظ کند، افزودند: اما وظیفه سپاه فقط 
جنگ در میدان نظامی نیست بلکه در مقطع فعلی، یکی از 
وظایف مهم همه دلسوزان، دوستداران و وفاداران به انقلاب از 
جمله سپاه، تبیین، روشنگری و آشنا کردن ذهنها با اعماق و 

ژرفای حقایق و شعارهای انقلاب است.
و  تبیین  موضوع  به  اهتمام  به  را  همه  انقلاب  رهبر 
روشنگری و کارهای عمقی توصیه مؤکد کردند و گفتند: 
تبیین شعارهای انقلاب و روشنگری نسبت به عمق این 
شعارها، از لوازم اساسی تحقق جهاد کبیر است زیرا شعارهای 
انقلاب، همچون نشانه و شاخص، مسیر صحیح انقلاب و 

صراط مستقیم را نشان می دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای، احساسات و عواطف را در 
دنبال کردن حقایق و شعارهای انقلاب لازم اما غیرکافی 
دانستند و تأکید کردند: اگر این مسائل با تعمیق و ژرف نگری 
تبیین شوند، قطعاً ایمان و باور افراد نسبت به این شعارها، از 

آنها جدا نخواهد شد و ثبات دائمی خواهد داشت.
ایشان، علت اصلی چرخشهای صد و هشتاد درجه ای 
برخی افراد در مقاطع مختلف انقلاب را، نداشتن عمق و نگاه 
سطحی آنان به مسائل دانستند و خاطر نشان کردند: باید در 
مسائل اصلی و شعارهای انقلاب به اعماق فکر و اندیشه رفت 

و از راهنمایی های اساتید صالح استفاده کرد.
رهبر انقلاب، »کادر سازی برای آینده« و »تدوین علمی 
تجربه های متراکم سی و هشت ساله انقلاب اسلامی در فراز 
و نشیب های شگفت انگیز« را از دیگر الزامات جهاد کبیر 
برشمردند و افزودند: در این خصوص، همه مراکز دانشگاهی 
و حوزوی به ویژه دانشگاه امام حسین )ع(، وظیفه و مسئولیت 
دارند. حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین ضرورت اقدامات 
عمیق، از برخی اقدامات غیرمنطقی انتقاد و تأکید کردند: 
و  است صالح  که ممکن  و جوانهایی  افراد  برخی  گاهی 
مؤمن هم باشند، به دلیل مخالفت با یک فرد یا یک جلسه 
سخنرانی، هیاهو و جنجال به راه می اندازند و آن مجلس را 
بر هم می زنند، در حالی که من از قدیم با این کارها که هیچ 
فایده ای نیز ندارد، موافق نبوده و نیستم و معتقدم فایده در 

تبیین و کار درست و هوشمندانه است.
ایشان جوانان مؤمن و انقلابی را به هوشیاری فراخواندند 
و گفتند: البته گاهی برخی افراد از روی اغراض، این کارهای 
نادرست را انجام می دهند و سپس به گونه ای وانمود کنند 
که کار عناصر حزب اللهی و مومن است، بنابراین باید کاملًا 

هوشیار بود.
و  اقدامات صحیح  و  عمیق  روشنگری  انقلاب،  رهبر 
هوشمندانه را از وظایف اصلی برشمردند و تاکید کردند: همه 
این اقدامات درصورتی تأثیرگذار خواهد بود که به خداوند 

متعال توکل و توسل کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنان خود، لازمه 
استحکام رابطه قلبی با خداوند را، »انس بیشتر با قرآن و تدبر 
در آیات الهی«، »توجه به نماز و ادای آن با حضور قلب« و 

»استفاده از فرصت ماههای شعبان و رمضان« دانستند.
در این مراسم سردار سرلشگر پاسدار محمد علی جعفری 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، عامل اصلی اقتدار 
نظام اسلامی را ایستادگی در مقابل زیاده خواهی های آمریکا 
دانست و گفت: سپاه برای خنثی سازی توطئه های دشمنان 
بر راهبردهایی همچون »تولید قدرت در جهت پاسداری 
از انقلاب«، »بازخوانی صورت و سیرت انقلاب اسلامی« و 
»انتقال تدابیر رهبر معظم انقلاب به سطوح عملیاتی« تمرکز 
کرده است. وی با اشاره به جنگ افروزی نیابتی آمریکا از 
طریق رژیم های مرتجع منطقه، خاطرنشان کرد: بیداری و 
مقاومت اسلامی همچنان ادامه دارد و تلاش های نظام سلطه 
نمی تواند مانع استمرار انقلاب اسلامی و بیداری اسلامی شود.

فرمانده کل سپاه افزود: پاسداران جوان امروز آماده اند تا 
در میدان های دشوار و پیچیده ی آینده، از اسلام، انقلاب و 

عزت نظام اسلامی، جانانه دفاع کنند.
سردار دریادار پاسدار مرتضی صفاری فرمانده دانشگاه 
امام حسین )ع( نیز گزارشی از اقدامات و برنامه های علمی، 
فرهنگی، آموزشی و تقویت توان رزمی این دانشگاه ارائه کرد.

در این مراسم تعدادی از فرماندهان، مدیران، پژوهشگران 
و مبتکران و نماینده دانش آموختگان و دانشجویان نمونه 
دانشگاه امام حسین )ع( هدایای خود را از دست فرمانده 
معظم کل قوا دریافت کردند و نماینده دانشجویان دانشگاه 

امام حسین )ع( نیز مفتخر به دریافت سردوشی شد.
اجرای طرح »عبادی الصالحون« از جمله برنامه های 
مراسم امروز میثاق پاسداری دانشجویان دانشگاه افسری امام 

حسین )ع( بود.
همچنین در این مراسم، یگان های حاضر در میدان از 

مقابل فرمانده کل قوا رژه رفتند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در مراسم دانش آموختگی دانشگاه امام حسین )ع(:

وظیفه همه در مقابل نفوذ دشمن، تبیین است
اخبار

گفت:  ایران  اسلامی  رئیس جمهوری 
تهران و دهلی نو در زمینه مسایل سیاسی 
و ارتباطات اطلاعاتی روابط نزدیک تری را 
برای مبارزه با تروریسم و ایجاد صلح و ثبات 

در منطقه دنبال می کنند.
و  الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
المسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در 
نشست خبری مشترک که با حضور رئیس 
جمهوری اسلامی ایران و نخست وزیر هند 
برگزار شد، به نارندرا مودی برای سفر به 
تهران خوش آمد گفت و افزود: مناسبات 
ایران و هند همواره حائز اهمیت بوده و امروز 
این روابط می تواند به نفع دو ملت و کل 

منطقه باشد.
وی تاکید کرد: با توجه به اهمیت ثبات 
و امنیت منطقه به ویژه در افغانستان، عراق، 
سوریه، یمن و سایر کشورها و معضل مهم، 
تروریسم در منطقه تصمیم گرفته شد تا دو 
کشور در زمینه مسایل سیاسی و ارتباطات 
اطلاعاتی روابط نزدیک تری را برای ایجاد 
صلح و ثبات در منطقه و همچنین در مبارزه 

با تروریست دنبال کنند.
رئیس جمهوری تصریح کرد: این سفر 
که در شرایط پسابرجام و پساتحریم انجام 
شده زمینه توسعه روابط اقتصادی بین دو 

کشور را بیش از گذشته مهیا کرده است.
دو  اقتصادی  روابط  داد:  ادامه  روحانی 
کشور می تواند بسیار گسترده تر از گذشته 
باشد و امروز در تصمیمات مسئولین اجرایی 
دو کشور تصمیم بر این گرفته شد که روابط 
دو کشور از حالت تجاری بین دو طرف به 
روابط اقتصادی جامع دو کشور تبدیل شود.

بحث  وقتی  کرد:  خاطرنشان  وی 

روابط اقتصادی دو کشور مطرح می شود 
کشورهای  و  )ایران  ما  منطقه  مفهوم  به 
اطراف( با جمعیت 400 میلیون نفر و کشور 
هندوستان با یک میلیارد و 200 میلیون 
جمعیت است. رئیس جمهوری همچنین 
گفت: با توجه به شرایط انرژی در ایران و 
معادن بسیار قوی در هندوستان و وجود 
بندرهای راهبردی مثل چابهار ما می توانیم 
در صنایع مختلف از جمله آلمینیوم، فولاد و 
پتروشیمی با یکدیگر همکاری های مشترک 

داشته باشیم. 
گذاری  سرمایه  با  افزود:  روحانی 
هندوستان در توسعه بندر چابهار و تجهیز 
آن و همچنین اعتباراتی که برای بندر چابهار 
از طرف این کشور مدنظر است، چابهار می 
تواند تبدیل به یک نماد بزرگ همکاری بین 

دو کشور بزرگ ایران و هندوستان شود.
مبداء  عنوان  به  داد:  چابهار  ادامه  وی 
دالان ترانزیتی بین جنوب و شرق و جنوب 
و شمال خواهد بود و با اتمام راه آهن چابهار 
و زاهدان و سپس زاهدان و سرخس این 
بندر می تواند به نقطه اتصالی بین کشورهای 
مختلف از جمله هندوستان با افغانستان، 
کشورهای آسیای میانه، قفقاز و شرق اروپا 

تبدیل شود. 
با  کرد:  خاطرنشان  جمهوری  رئیس 
توجه به نقش بانک ها در روابط اقتصادی دو 
کشور امروز بحث های بسیار مهمی درمورد 
نحوه ساماندهی روابط بین بانک ها به بحث 
وبررسی پرداختیم که امیدواریم در آینده 
بانکی بیش از گذشته  نزدیک تسهیلات 
شرایط را برای روابط اقتصادی وسیع تر بین 

دو کشور مهیا و آماده کند. 

روحانی یادآور شد: با توجه به پیشرفت 
کشور هندوستان در فناورهای نو و های تک 
بویژه در زمینه آی. سی.تی، بیوتکنولوی، 
نانوتکنولوژی و هوافضا امروز تصمیم گرفتیم 
روابط دو کشور در فناوری های نو، دانشگاه 
فناوری توسعه  و  پارک های علمی  و  ها 
یابد. وی موضوع گردشگری را از محورهای 
گفت و گو با نخست وزیر هند بیان کرد و 
اظهارداشت: با توجه به اشتراکات فراوانی که 
بین دو ملت وجود دارد و علاقه به زبان های 
دو کشور و کرسی های زبان فارسی و هندی 
در هندوستان و ایران تصمیم گرفته شد 
روابط تهران - دهلی نو در زمینه گردشگری 

توسعه یابد.
به گزارش ایرنا، نخست وزیر هند که 
بلندپایه  هیات  صدر  در  یکشنبه  عصر 
سیاسی، اقتصادی و فرهنگی وارد تهران شد 
صبح روز )دوشنبه( در مجموعه تاریخی و 
رسمی  استقبال  مورد  سعدآباد  فرهنگی 

رئیس جمهوری اسلامی ایران قرار گرفت.
جمهوری اسلامی ایران و هند امروز در 
حضور حجت الاسلام و المسلمین حسن 
روحانی و نارندرا مودی 12 سند همکاری در 

بخش های مختلف امضا کردند.

همکاری برای تقویت ثبات
 امنیت و توسعه افغانستان

و  ایران  اسلامی  جمهوری  روسای 
افغانستان راه ها و موانع توسعه همه جانبه 
روابط دو کشور را مورد بررسی و تبادل نظر 
و  تعمیق  در  ایجاد شتاب  بر  و  داده  قرار 
گسترش روابط برادرانه و دوستانه تهران – 
کابل تأکید کردند. به گزارش ایسنا، حجت 

الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی 
رییس  جمهوری اسلامی ایران روز دوشنبه 
در دیدار اشرف غنی، با اشاره به اشتراکات 
دینی، فرهنگی و تاریخی دو ملت ایران و 
افغانستان، گفت:  برای جمهوری اسلامی 
ایران ثبات، امنیت و توسعه افغانستان از 
این  در  و  است  برخوردار  بسزایی  اهمیت 
کشور  با  همکاری  گونه  هر  آماده  راستا 

دوست و همسایه خود هستیم.
روحانی، لزوم پیشبرد طرح های توسعه 
ای در افغانستان را مورد تأکید قرار داد و 
تصریح کرد: بدون تردید یأس و ناامیدی 
یکی از عوامل و ریشه های بروز و تقویت 
تروریسم است و اگر جامعه به آینده امیدوار 
شود، می توان مانع بزرگی در برابر گسترش 
و اشاعه تروریست و تولید و توزیع مواد مخدر 
ایجاد کرد. از این رو توسعه افغانستان می تواند 
در ایجاد ثبات و امنیت در این کشور بسیار 
مؤثر باشد. رییس  جمهوری با ابراز ناراحتی و 
تأثر از حوادث تروریستی اخیر در افغانستان 
گفت: هر کجای افغانستان که حادثه ای رخ 
داده و فرد بی گناهی کشته می شود، موجب 
تاثر ما است. چرا که همه اعضای یک پیکر 
از یک خاستگاه فرهنگی، سرزمینی و  و 
تمدنی هستیم. روحانی ادعای جنایتکاران 
تروریست، مبنی بر مسلمان بودن را موجب 
تأسف شدید دانست و اظهار داشت: آنها 
در حالی ادعای اسلام می کنند که پیامبر 
موجب  را  دین  )ص(  اسلام  عظیم الشأن 
محبت و عشق ورزیدن بر دیگران معنا کرده 
است، بنابراین آنهایی که خون بی گناهی را بر 
زمین می ریزند، نمی توانند ادعای مسلمانی و 

حتی اعتقاد به خدا داشته باشند.

روحانی در نشست خبری مشترک با نخست وزیر هند:

روابط ایران و هند به نفع منطقه است

متین مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,468,000یک مثقال طلا

1,031,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,090,000سکه بهار آزاد ی

10,100,000سکه امامی

5,210,000نیم سکه

2,780,000ربع  سکه

1,890,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

معاون وزیر کشاورزی خبر داد :

غارت آب از 350 هزار چاه غیرمجاز 
 معاون آب و خاک وزارت کشاورزی با اشاره به اینکه بیش از 350 هزار حلقه چاه غیرمجاز 
در کشور وجود دارد که آب را غارت می کنند، گفت: هر ساله 20 میلیارد متر مکعب آب در 

کشور از این طریق غارت می شود. 
علی مراد اکبری در گفت وگو با ایسنا در چهارمحال و بختیاری، اظهار کرد: باید در 
چهارمحال و بختیاری برنامه ای مدون تهیه شود که طی چند سال همه مزارع به صورت 

میکرو آبیاری شوند. 
وی با اشاره به اینکه در چهارمحال و بختیاری شرایط برای این نوع آبیاری مهیاست، افزود: 

در این استان مشکلاتی همچون شوری خاک دارند وجود ندارد. 
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی افزود: مدیریت حفظ آب با وزارت نیرو است اما 
یک وزارتخانه به تنهایی نمی تواند این موضوع را کنترل کند و باید وزارت جهاد کشاورزی، قوه 

قضاییه، صدا و سیما و خبرنگاران در این جهت همکاری کنند. 
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی گفت: انسداد چاه های غیرمجاز، استفاده از 
روش های نوین آبیاری، حذف گیاهان پرمصرف، استفاده از کشت گلخانه ای، استفاده از 
روش های میکرو با راندمان بالای 70 درصد و به کارگیری روش تیپ در کشت صیفی جات 

از جمله راهکارهایی است که می توان در زمینه حفظ آب انجام داد. 
اکبری تصریح کرد: با وجود اینکه سرمایه، انسان، کشاورزی حفاظتی و نشا کاری در 
بهره وری موثر هستند اما دو عنصر آب و خاک باید همیشه در کنار هم دیده شوند و این 

موضوع اهمیت زیادی دارد. 
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی ماده آلی خاک را در کشور 0.5 درصد اعلام کرد و 
گفت: این عدد باید به دو درصد برسد که در برنامه ششم پیش بینی های لازم انجام شده است. 

  اکبر ترکان دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی 
و ویژه  اقتصادی کشور تاکید کرد، کالاهایی که تولید داخلی 
مشابه دارند، نباید بدون سود بازرگانی یا با سود بازرگانی 

اندک وارد کشور شوند.  
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی بازار سرمایه )سنا(، 
»اکبر ترکان« با طرح این پرسش که چرا وقتی کالایی در 
ایران می سازیم، همزمان واردات آن با سود بازرگانی اندک 
انجام می شود، گفت: کشوری مانند چین به صادراتش یارانه 
پرداخت می کند اما ایران کالایی را تولید و عرضه می کند 

که مشابه چینی آن با یارانه دولتی به بازار آمده است.
وی میزان واردات فعلی کشور را حدود 60 میلیارد دلار 
عنوان کرد و افزود: کل سود بازرگانی که از این 60 میلیارد 
دلار دریافت می شود، 120 هزار میلیارد ریال است؛ یعنی به 
ازای هر یک دلار به طور متوسط 2 هزار ریال سود بازرگانی 
دریافت می کنند، در حالیکه باید میانگین نرخ سود بازرگانی 

افزایش پیدا کند تا بتوانیم از تولید داخلی دفاع کنیم.
 **بازار سرمایه با کاهش نرخ بهره بین بانکی

 جذاب می شود
مشاور رئیس جمهوری با بیان اینکه نرخ سود بین بانکی 
باید به کمتر از 10 درصد کاهش پیدا کند، افزود: جذاب 
سازی تولید و سرمایه گذاری در بورس جز با کاهش نرخ 

بهره بانکی ممکن نیست.
ترکان تاکید کرد: تا زمانی که نرخ بهره بالا است، هیچ 

کسب و کاری قدرت رقابت با بانک ها را نخواهد داشت.
وی نرخ بالای سود بانکی را مغایر توسعه بخش های 
تولیدی کشور دانست و افزود: با وجود دشواری ها در تامین 
مواد اولیه، کارگر و مالیات، مردم ترجیح می دهند پول خود 
را نزد بانک بگذارند، سود دریافت کنند و در تولید وارد نشوند.

مشاور رئیس جمهوری با اشاره به تصمیم اخیر دولت برای 

کاهش نرخ بهره بین بانکی نیز گفت: نرخ سود بین بانکی باید 
به کمتر از 10 درصد کاهش پیدا کند.

وی با اشاره به مصمم بودن تیم اقتصادی دولت در خصوص 
تامین مالی از طریق بازار سرمایه نیز گفت: تیم اقتصادی 
یعنی بانک مرکزی، سازمان مدیریت و برنامه ریزی و وزارت 
اقتصاد و دارایی موظف شده است به نحوی حرکت کنند تا 

قدرت وام دهی بانک ها و عرضه پول افزایش یابد.
ترکان افزود: وقتی عرضه یک کالا بالا رفت، نرخ آن کاهش 
پیدا می کند اما هم اکنون بخشی از منابع بانکی مطالبات 
وصول نشده است؛ به عبارتی این مطالبات بانکی به صورت 
اسمی و نه واقعی حرکت می کند؛ یعنی بدهکار بانکی را صدا 

می کنند و به او می گویند یک وام جدید به شما می دهیم تا 
وام قبلی را تسویه کنید؛ و این گردش مالی نیست.  

*عرضه پول نیازمند اصلاح 
ساختار نظام بانکی است

 دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه  اقتصادی 
کشور با بیان اینکه افزایش عرضه پول نیازمند اصلاح ساختار 
نظام بانکی است، گفت: زمانی که سرمایه بانک ها افزایش 

پیدا کند قدرت وام دهی آنها نیز بالا خواهد رفت.
ترکان ادامه داد: یک راه دیگر هم این است که برای اینکه 
تولید داخلی قدرت رقابت پیدا کند، سود بازرگانی افزایش 

یابد.

 در حالی که بر اساس برنامه ریزی وزارت جهاد کشاورزی باید حدود 60 هزار تن گوشت 
قرمز در سال گذشته وارد می شد، میزان واردات این محصول بیشتر از این برنامه شد و به 

بیش از 100 هزار تن رسید. 
به گزارش ایسنا، سال گذشته حسن رکنی - معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور دام - بارها از 
کنترل و کاهش واردات گوشت قرمز در کنار افزایش صادرات دام زنده در راستای تعادل بخشی 

به دامپروری خبر داده بود اما این برنامه ریزی گویا محقق نشد. 

چرا این مقام مسئول سال گذشته در نشستی خبری در این زمینه اظهار کرد:طی پنج سال 
آینده درصددیم توازون بخش دامپروری در کشور را مثبت کنیم و در این راستا واردات گوشت 
قرمز نیز از حدود 100 هزار تن در سال 13۹2 به حدود 60 هزار تن در سال گذشته کاهش 

یافته که در صددیم امسال کمتر از پارسال گوشت قرمز به کشور وارد شود. 
اما بر اساس آمار رسمی منتشر شده سال گذشته 100 هزار و 200 تن گوشت قرمز به 
ارزش 425 میلیون و ۹00 هزار دلار از کشورهای مختلفی مانند چین، آلمان، استرالیا، امارات، 
برزیل، ترکیه، عمان، هلند و ... به کشور وارد شده که از نظر وزنی 44.8 درصد و از نظر ارزشی 

20.3 درصد نسبت به سال گذشته افزایش را تجربه کرده است. 
کاهش حدود 17 درصدی گوشت وارداتی 14 هزار تومانی!

کاهش قیمت گوشت قرمز در سال گذشته یکی دیگر از نکات جالب توجه است، چرا که بر 
اساس آمار رسمی واردات هر کیلوگرم گوشت قرمز 16.۹ درصد نسبت به سال 13۹3 ارزان تر 
شده و حتی اگر میانگین 3450 تومانی نرخ ارز آزاد در سال گذشته معیار محاسبه قیمت هر 
کیلوگرم گوشت قرمز وارداتی قرار دهیم، می توان گفت این محصول برای وارد کنندگان نهایتا 
کیلویی 14 هزار و 640 تومان تمام شده است که البته گوشت قرمز منجمد در سال گذشته 
و حتی ایامی مانند شب عید و ایام نوروز امسال کیلویی حدود 20 هزار تومان بسته به مصوبه 

هر استان از سوی شرکت پشتیبانی امور دام عرضه شده است. 
در میان فروشندگان گوشت قرمز منجمد به ایران، برزیل با صادرات بیش از 58 هزار تن انواع 
گوشت قرمز جایگاه نخست را در بازار این محصول وارداتی با سهمی معادل 58 درصد دارد 
که البته طی سال گذشته که ایران در پی توافقات هسته ای کشورهایی مانند استرالیا را که 
در سال های قبل از تحریم نیز یکی از منابع تامین پروتئین دامی ایران به شمار می رفت، به 
جمع وارد کنندگان گوشت قرمز اضافه کرد به نظر می رسد طی سال جاری و سال های آینده 

این کشور سهم بیشتری را در بازار گوشت قرمز از آن خود کند. 

 اگرچه سال گذشته کیفرخواست متهمان پرونده واردات 
خودرو با ارز دارو صادر شد اما هنوز مشخص نیست که چه 
شرکت هایی با استفاده از ارز دارو در جاده سودجویی ویراژ دادند. 
به گزارش ایسنا، سال 13۹1 در شرایطی که رشد شدید و 
یک باره نرخ ارز قیمت بسیاری از کالاها را تحت تاثیر قرار داده 
بود، خبری اعلام شد که حوزه حساسی همچون بهداشت و 
درمان را به حوزه واردات کالاهای لوکسی مانند خودرو پیوند 

می داد. 
در آن زمان مرضیه وحید دستجردی -وزیر وقت بهداشت و 
درمان، در گفت وگویی از سوءاستفاده صورت گرفته مبنی بر 
واردات خودرو با استفاده از ارز دارو پرده برداشت. اگرچه وزیر 
وقت بهداشت و درمان از واردات خودرو با استفاده از ارز دارو 
آن هم در شرایطی که برای واردات برخی داروها مشکل تامین 
ارز وجود داشت به شدت انتقاد کرد، اما اعلام نکرد چه افراد و 

شرکت هایی اقدام به واردات خودرو با ارز دارو کرده اند. 
عدم اطلاع رسانی رسمی در این زمینه گرم شدن بازار اخبار 
غیر رسمی را به دنبال داشت، به گونه ای که در این زمینه عنوان 
می شد ارز دارو صرف واردات یک مدل خودرو با برند چینی به 
کشور شده است. با این حال رییس انجمن واردکنندگان خودرو، 

واردات خودروی چینی با ارز دارو را تکذیب کرد. 
در این رابطه فرهاد احتشام زاد در پاسخ به پرسش ایسنا مبنی 
بر اینکه "شما نماینده اطلس خودرو و آسان موتور در انجمن 
واردکننندگان خودرو هستید. گفته می شود مسئولان این 

شرکت در سال 13۹1 با استفاده از ارز دارو اقدام به واردات 
خودروی جیلی کرده اند. البته در همان زمان وزیر بهداشت وقت 
نیز به این موضوع اشاره کرد که با ارز دارو، خودرو وارد کرده اند. 
آیا این موضوع را تایید می کنید؟" اظهار کرده بود: خوشبختانه 
از همان سال 13۹1 تمام آمار و اطلاعات ما شامل آمار واردات، 
آمار فروش و آمار گمرک در سه نسخه به صورت هفتگی برای 
سازمان بازرسی کل کشور، سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و اداره شکایت وزارت صنعت، معدن و تجارت 
ارسال شده است و تک  تک رکوردهای عملکرد ما از مرحله 
واردات تا فروش مشخص است. خدا را شکر در تمام بررسی هایی 

که صورت گرفته، چنین موضوعی صحت نداشته است. 
در این شرایط در حالی که به دلیل سکوت خبری ایجاد شده 
برخی کارشناسان و منتقدان خواهان رسیدگی به موضوع 
واردات خودرو با ارز دارو و اعلام نام شرکت های متخلف در 
این زمینه بودند، سال گذشته اعلام شد که پرونده ای در این 
رابطه در قوه قضائیه تشکیل و کیفرخواست متهمان واردات 
خودرو با ارز دارو صادر شده است.  در این زمینه مهر ماه 13۹4 
میثم رضایی - رییس انجمن صنفی کارفرمایی وارد کنندگان 
خودرو )تشکلی که رقیب انجمن واردکنندگان خودرو است( 
در یک نشست خبری اعلام کرد: موضوع واردات خودرو با 
ارز دارو موضوعی سیاسی است که در یک مقطع سه یا چهار 
ماهه در سال 13۹1 این اتفاق افتاد که البته جلویش را گرفتند.  
وی در پاسخ به این که واردات خودرو با استفاده از ارز دارو از 

سوی نمایندگی های رسمی وارد کننده خودرو صورت گرفت 
یا وارد کنندگان غیررسمی، خاطرنشان کرده بود: به یک عده 
خاصی این ارز را دادند که هم شامل نمایندگی های رسمی و هم 
وارد کنندگان غیررسمی شد... پرونده این موضوع در دادسرای 
قضایی کارکنان دولت مطرح و کیفرخواست این پرونده نیز 
صادر شده است و می توانیم جزییات آن را از دادسرای قضایی 
کارکنان دولت پیگیری کنیم.  با این اظهارات بود که مشخص 
شد با وجود سکوت خبری و عدم اطلاع رسانی رسمی در این 
رابطه، شرکتهای واردکننده ای که ارز دارو را دستمایه سودجویی 
خود قرار داده بودند، در یک قدمی محاکمه قرار گرفته اند و بر 
این اساس باید دادگاه این پرونده برگزار و حکم متهمان صادر 
شود.  با این حال در حدود هشت ماه اخیر و مدت زمان قابل 
توجهی که از صدور کیفرخواست متهمان پرونده واردات خودرو 
با ارز دارو گذشته است، اطلاع رسانی رسمی در رابطه با برگزاری 
دادگاه این متهمان و احکام احتمالی صادره برای آنها صورت 
نگرفته است.  این وضعیت در حالی است که کارشناسان و 
منتقدان خواستار اعلام نام شرکت های واردکننده خودرو با ارز 
دارو شده اند و معتقدند حداقل اقدام برای برخورد با سوءاستفاده 
صورت گرفته در این زمینه، اعلام نام شرکتهای متخلف است تا 
افکار عمومی با چهره واقعی برخی شرکتهای واردکننده خودرو 
آشنا شوند؛ اقدامی که از نظر حقوقی می تواند و باید صورت 
گیرد زیرا با صدور حکم قطعی دادگاه، امکان اعلام نام مجرمان 

این پرونده وجود دارد. 

12 سند همکاری و یادداشت تفاهم بین جمهوری اسلامی ایران و هند امضا شد. 
به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا(، دقایقی پیش با حضور حجت 
الاسلام والمسلمین حسن روحانی، رئیس جمهور کشورمان، ناریندا مودی،  نخست وزیر هند 
در مجموعه سعدآباد تهران پس از انجام دیدارهای دوجانبه با حضور مقامات دو کشور 12 سند 

همکاری بین ایران و هند امضا شد. 
بر اساس این گزارش سندهای همکاری امضا شده بین جمهوری اسلامی ایران و هند عبارتند از: 
- یادداشت تفاهم همکاری فیمابین وزارت امور خارجه دو کشور در خصوص گفت وگوهای 
سیاست گذاری و تعاملات اتاق های فکر - یادداشت تفاهم همکری فیمابین دانشکده روابط 
بین الملل وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و موسسه سرویس خارجی وزارت امور 
خارجه هند - پروتکل اجرایی فیمابین وزارت علوم،  تحقیقات و فناوری جمهوری اسلامی ایران 
و وزارت علوم و فناوری هند در زمینه همکاری های علمی و فناوری - یادداشت تفاهم همکاری 

فیمابین سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران و آرشیو ملی هند 
- برنامه اجرایی همکاری های فرهنگی - یادداشت تفاهم همکاری فیمابین سازمان فرهنگ 
و ارتباطات جمهوری اسلامی ایران و شورای روابط فرهنگی هند - قرارداد توسعه بندر چابهار 
فیمابین سازمان بنادر و دریانوردی و شرکت ایندیا پورچس گلوبال پرایوت لیمیتد - یادداشت 
تفاهم همکاری فیمابین سازمان بنادر و دریانوردی جمهوری اسلامی ایران و اگزیم بانک هند در 
خصوص تعیین شرایط کنونی خط اعتباری بندر چابهار - بیانیه تأیید فیمابین وزارت امور اقتصاد 
و دارایی جمهوری اسلامی ایران و اگزیم بانک هند - یادداشت همکاری بازرگانی و مشارکت 
فیمابین شرکت دولتی آلومینیوم هند و سازمان ایمیدرو جمهوری اسلامی ایران - یادداشت تفاهم 

همکاری فیمابین صندوق ضمانت صادرات ایران و شرکت ضمانت صادرات هند
 - یادداشت تفاهم همکاری فیمابین شرکت ساخت و توسعه زیربناهای کشور و شرکت دولتی 

ایرکون هند 

ترکان :

  کالای مشابه تولیدداخل باسود بازرگانی پایین وارد نشود 

واردات گوشت قرمز از حد گذشت! 

بازخوانی یک پرونده 4 ساله 

چه کسانی با ارز دارو "ویراژ" دادند؟! 

12سند همکاری بین ایران و هند امضا شد 

رییس خانه صنعت و معدن تهران: 

یک ریال یارانه و تسهیلات به صنعت نداده اند 
رییس خانه صنعت و معدن استان تهران ضمن اعلام اینکه تاکنون حتی یک ریال 
تسهیلات و یارانه در اختیار بخش تولید قرار نگرفته است، گفت: یارانه تولید نمی خواهیم؛ با 

توجه به کاهش نرخ تورم، نرخ سود سپرده و نرخ سود تسهیلات را کم کنند. 
محمدرضا مرتضوی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به وضعیت تولید در کشور 
اظهار کرد: صنعت، معدن و تولید مسائلی زنده و پویا هستند که اگر در این خصوص یک 
برنامه ریزی ممتد در بخش های خدمات، ایده و صنایع داشته باشیم می توانیم در توسعه 
کشور نقش پررنگی را ایفا کنیم.  وی ادامه داد: انجمن ها و سازمان هایی که تشکیل داده ایم 
می توانند به عنوان مغز متفکر توسعه صنایع و معادن کشور باشند و کمک حال بخش 
تجارت شوند.  رییس خانه صنعت و معدن تهران با اشاره به پررنگ شدن نقش دولت در 
اقتصاد اظهار کرد: کار بزرگی پیش روی ماست. طبق اسناد بالادستی در بخش توسعه و 
تولید کشور با چالشی روبرو هستیم که نقش بخش خصوصی را کم رنگ کرده است. باید 
برخی از این موانع از سر راه تولید برداشته شوند تا آسیب پذیری اقتصاد در کشور به حداقل 

برسد. باید بتوانیم نقش دولت را تا جایی که وظیفه حاکمیتی ندارد، کم رنگ تر کنیم. 
مرتضوی افزود: دیدیم که در ارتباط با اصل 44 چه مسائلی پیش آمد و چه نتایج عکسی 
شکل گرفت. هرگز بخش خصوصی نمی تواند رو در روی دولت قرار گیرد، بلکه باید با ایده 

جدید حاکمیت را متقاعد به پیشبرد کار کند. 
وی در ارتباط با یارانه پنج درصدی که قرار بوده است از طریق سود تسهیلات به بخش 
صنعت اختصاص داده شود، گفت: از همان روز اول گفتیم که در طرح هدفمندی یارانه ها 
سهم تولید لحاظ نشده و هیچ چیزی دست ما را نمی گیرد. فکر می کنم به جای این که 
از مساله انحراف پیدا کنیم باید عمیق تر به مساله نگاه کنیم.  رییس خانه صنعت و معدن 
تهران با بیان این که یارانه تولید نمی خواهیم، اظهار کرد: شاهد کاهش نرخ تورم هستیم، 
اما این سوال را مطرح می کنیم که چرا سود سپرده کم نمی شود. اگر بانک ها از دولت 
می خواهند سهم بخش تولید را پرداخت کنند و از جیب دولت خرج کنند ما را وارد این 
بازی نکنند. تورم در حال یک رقمی شدن است و سوال من این است که نرخ بهره بانکی 
چرا کم نمی شود. نباید تاوان سیستم بانکداری نادرست را مردم و بخش تولید بپردازند.  
مرتضوی همچنین در خصوص اختصاص تسهیلات به بخش تولید گفت: ما نیازی به پنج 
درصدی که لحاظ شده نداریم، چرا که اصلا چنین رقمی داده نمی شود و تا امروز نیز یک 

ریال هم به بخش تولید پرداخت نشده است. 

در گفت وگوبا رییس اتاق بازرگانی مطرح شد: 

پیش بینی درباره قیمت مسکن، طلا و دلار 

رییس اتاق بازرگانی ایران ضمن اعلام پیش بینی خود درباره آینده بخش های مختلف 
اقتصادی از جمله بازار  مسکن، بورس و بازارهای طلا و ارز پرداخت و تصریح کرد که رشد 
اقتصادی چهار تا پنج درصدی در سال جاری برای اقتصاد ایران قابل دسترس خواهد بود. 
محسن جلال پور در گفت وگو با ایسنا، درباره پیش بینی خود از وضعیت بخش های 
مختلف اقتصادی در سال جاری گفت: پیش بینی کلی  برای اقتصاد ایران در سال جاری 
یک رشد تدریجی با شیبی ملایم است. وی افزود: می توانیم از رشد اقتصادی در سال 
گذشته که رشد منفی یا صفر بوده است به یک رشد چهار تا پنج درصدی برای سال 13۹5 
برسیم که برای این موضوع چند دلیل وجود دارد. رییس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: نفت 
و میزان فروش آن در رشد اقتصادی ما تاثیرگذار است و با توجه به افزایش تولید و صادرات 
نفت ایران این موضوع در رشد اقتصادی موثر خواهد بود؛ هر چند که اتفاق خیلی خوشحال 
کننده ای نیست، چرا که نمی خواهیم نفت پایه رشد اقتصادمان باشد. اما به هر حال جدا از 
مثبت یا منفی بودن آن موضوعی است که برای اقتصاد ما وجود دارد. جلال   پور به دیگر 
دلایل برای رسیدن به رشد اقتصادی چهار تا پنج درصدی برای اقتصاد ایران در سال جاری 
اشاره و اظهار کرد: دلیل دوم برای رسیدن به این میزان رشد، سرمایه گذاری خارجی و رفت 
و آمد هیات های اقتصادی است که بخشی از آن با توجه به فهم سرمایه گذار از موقعیت، در 
حال به نتیجه رسیدن است. رییس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: وقتی در مجموع آیتم های 
مختلف را بررسی می کنیم می توانیم رشد چهار تا پنج درصدی را تا پایان سال پیش بینی 
کنیم. اما آنچه علاقه ما به عنوان بخش خصوصی است رشد بخش های صنعت، معدن، 
کشاورزی و فعالیت های مربوط به بخش خصوصی است. البته اینکه این امر تا چه حد 
محقق شود به سیاست گذاری ها و سایر تحولات بستگی دارد. جلال پور اضافه کرد: حدس 
من این است که رشد بخش خصوصی در سال جاری به طور کامل اتفاق نخواهد افتاد و 

بخشی از رشد ما در صنعت نفت و بازارهای متعدد دیگر رخ خواهد داد. 
 بخش مسکن با جهش های یکباره مواجه نمی شود 

رییس اتاق بازرگانی ایران در پاسخ به این سوال که بخش های مسکن و بازار بورس در 
سال جاری چه وضعیتی خواهند داشت؟ گفت: به نظر می رسد مسکن در سال جاری با 
شیبی ملایم، رشد قابل قبولی داشته باشد اما مانند گذشته شاهد رشدها و جهش های 
یکباره مسکن نخواهیم بود.  وی ادامه داد: بازار بورس نیز به همین ترتیب افزایش قیمت و 
رشد خواهد داشت. باید توجه کنیم که عمده بازار بورس ما وابسته به انرژی است، به این 
معنی که بورس ما بیشتر وابسته به شرکت های انرژی است و کمتر شامل بورس تولید و 
صنعت می شود و با توجه به رشدی که برای بخش انرژی پیش بینی می شود این رشد برای 
بازار بورس هم پیش بینی می شود.  جلال پور همچنین درباره رشد در بخش کشاورزی 
عنوان کرد: بخش کشاورزی در سال گذشته حدود سه درصد رشد داشته است. همین 

حدود برای امسال نیز در بخش کشاورزی قابل پیش بینی است. 
سرمایه گذاری در صندوق های سرمایه گذاری به جای سرمایه گذاری

 در بازار ارز و طلا 
رییس اتاق بازرگانی ایران درباره پیش بینی خود از آینده بازار طلا و ارز گفت: بازار طلا 
و ارز را بازاری قابل اطمینان برای سرمایه گذاری نمی بینم. مردم ایران آن قدر به بلوغ 
رسیده اند که متوجه باشند با سکه و طلا در خانه نگه داشتن به رشد،  اشتغال و توسعه 
کمکی نمی شود. پیشنهاد من برای سرمایه گذاری های خرد، صندوق هایی است که به 
عنوان صندوق های سرمایه گذاری در حال پا گرفتن است.  جلال پور معتقد است که 
سرمایه گذاری در بخش های غیر مولد نه تنها برای اقتصاد مفید نیست بلکه به اشتغال، 
تولید و رشد پایدار لطمه می زند.  وی ادامه داد:  از این طریق مردم می توانند در پروژه ها که 
کاری مولد، اشتغال زا و توسعه گراست، سرمایه گذاری کنند.  از سوی دیگر سرمایه گذاری 
در بورس مثبت است. اما باید با دقت و به صورت محاسبه شده انجام شود و افراد همه 
دارایی های شان را در بورس سرمایه گذاری نکنند و آنچه را سرمایه گذاری می کنند، در 

یک نقطه نباشد. 
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  در حالی قرار است به زودی بانک ها برای توافق به منظور کاهش 
مجدد نرخ سود گردهم آیند که در این بین برخی مجازها در شبکه 
بانکی همچنان تخریبی عمل کرده و حتی پیشنهاد نرخ های 10 درصد 

بالاتر از مصوبه فعلی را به مشتریان می دهند. 
شورای  سابق  -رئیس  همتی  عبداالناصر  اخیرا  ایسنا،  گزارش  به 
هماهنگی بانک ها - در زمان خروج از شبکه بانکی و رفتن به بیمه 
مرکزی این خبر را داد که قرار بوده بانک ها تا یکی دو هفته آینده برای 

توافق در راستای کاهش نرخ سود بانکی تشکیل جلسه دهند. 
وی اعلام کرد که با توجه به بالابودن نرخ سود بر این عقیده است که 

نرخ باید تا 16 و حتی 15 درصد کاهش یابد. 
این در حالی است که نرخ سود بانکی اعم از تسهیلات و سپرده در 
سال گذشته یک بار در اردیبهشت ماه و بار دیگر در اسفندماه کاهش 
یافت و بانک ها موظف به اجرای مصوبه ای مبنی بر سود روزشمار 10 
درصد و سالانه 18 درصد در سپرده و همچنین سود تسهیلات تا 24 

درصد شده بودند. 
گرچه درحدود سه ماه گذشته از این مصوبه شورای پول و اعتبار 
گزارش های بانک مرکزی و حتی بررسی های میدانی حاکی از انطباق 
سود اکثر بانک ها و موسسات با نرخ های جدید بوده و به نظر می رسد 
منظم تری  به طور  دوره های گذشته  به  نسبت  این بار  بانکی  شبکه 
سودهای مصوب را اجرا کرده است، اما در این بین همچنان هستند 
موسسات مجازی که از مجموعه شبکه بانکی پیروی نکرده و نرخ هایی 

متفاوت در رقابت با بانک ها اجرا می کنند. 
یکی از این موسسات دارای مجوز در مقابل درخواست برای گشایش 
حساب سپرده اعلام می کند که کف سود پرداختی برای سپرده های 

بلندمدت 24 درصد است که البته اگر مشتری سقف سپرده های خود 
را تا 50 میلیون تومان افزایش دهد، سود 28 درصد به آن تعلق خواهد 

گرفت. 

جالب اینجاست که حتی عنوان می شود تا پیش از سال جدید 
سودهای پرداختی تا 32 درصد نیز بوده است. در عین حال که در 
مقابل این سوال که آیا با توجه به احتمال کاهش نرخ سود ممکن است 

نرخ های فعلی تغییر کند، عنوان می کنند که حتی اگر نرخ ها کاهش 
یابد حتما نرخ سود در این موسسه چند درصد بالاتر از بانکها و موسسات 
دیگر است. مسوول شعبه به صراحت اعلام می کند که ما بیشترین نرخ 

سود را در شبکه بانکی پرداخت می کنیم! 
رفتار تخریبی این موسسات مجاز در حالی است که پیش تر بیشترین 
اختلال در اجرای سود از سوی موسسات غیرمجاز ایجاد و موجب خروج 
سپرده از بانکها و حرکت به سمت این موسسات می شد که سودهای 
جذاب تری برای مشتریان داشتند. رفتاری که تحریک بانکها را برای 
خروج از اجرای سودهای مصوب به همراه داشته و در مجموع رقابتی 
مخرب ایجاد می کرد. اما اکنون برخی موسسات مجاز هستند که نقش 

غیر مجازها را در رقابت مخرب بازی می کنند. 
اما در مقابل در بسیاری دیگر از بانک ها و حتی موسسات مجاز 
اعتبار  و  پول  تا همان 18 درصد مصوب شورای  سودهای سالانه 
پرداخت می کنند که البته هرچقدر هم میزان منابع سپرده گذاری بالا 

باشد تغییری در پرداخت سود ندارد. 
این در حالی است که در دوره های قبل مشاهده می شد بانک ها در 

مقابل افزایش منابع میزان سود پرداختی را نیز افزایش می دادند. 
با این حال در پرداخت سود روز شمار که حداکثر پرداختی آن 10 
درصد تعیین شده گاها مشاهده می شود که نرخ ها تا مرز 18 درصد 
نیز افتتاح حساب می شود که به گونه ای جبران رعایت سود 18 درصد 

بلندمدت خواهد بود. 
در حوزه تسهیلات نیز گرچه عنوان می شود که نرخ سود تا 24 درصد 
است ولی در برخی موارد برای وام های سنگین تر و حتی در وام های با 

سقف متوسط ، میزان سود دریافتی از 24 درصد بالاتر است. 

سودهای تخریبی در موسسات مجاز

  بانک ها در آستانه کاهش سود 
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پورعلی گنجی: 

می خواهم در السد بمانم
بازیکن ایرانی السد تاکید کرد که قرارداد او با این تیم قطری دو ساله است و می خواهد 

به فوتبال خود در این تیم ادامه داد.
 به گزارش ایسنا و به نقل از روزنامه الرای قطر، مرتضی پور علی گنجی بازیکن ایرانی 
السد در فصل جابجایی زمستانی سال قبل راهی لیگ ستارگان قطر شد تا پیراهن السد را 

بر تن کند و همبازی ژاوی هرناندز در این تیم شود. 
بعضی از رسانه های قطری نوشتند که قرارداد این بازیکن ایرانی با السد به پایان رسیده 
و به احتمال خیلی زیاد او از این تیم جدا خواهد شد اما خود پورعلی گنجی نظر دیگری 
دارد. او می گوید که با السد قرارداد دو ساله امضا کرده و فصل بعد هم در این تیم بازی 

خواهد کرد.
 پورعلی گنجی گفت: من با السد قرارداد دو ساله دارم. قرار بر این شد که اگر از یک 
تیم اروپایی پیشنهاد داشتم از السد جدا شوم. تا الان هیچ پیشنهاد اروپایی نداشته ام و به 

همین خاطر با السد ادامه می دهم.
 بازیکن ملی پوش السد ادامه داد: السد باشگاه بزرگی است و خوشحالم که در این تیم 
بازی می کنم. در السد احساس راحتی می کنم و انگیزه بسیار بالایی دارم. در یک دو هفته 
آینده تکلیف نهایی من مشخص می شود و تصمیم نهایی خود را برای ماندن و یا جدایی 
خواهم گرفت. من ترجیح می دهم که در السد بازی کنم. هنوز هیچ پیشنهادی از تیم های 

اروپایی نداشته ام و به همین خاطر دلیلی ندارد که به دنبال جدایی باشم.
 مرتضی پور علی گنجی خیلی سریع در السد جا افتاد و عملکرد درخشانی از خود به 
نمایش گذاشت. او هم در کارهای دفاعی و هم در حمله خوب ظاهر شد و به احتمال زیاد 

فصل بعد هم در همین تیم السد بازی خواهد کرد.

مدیرعامل باشگاه سایپا:

اگر با چهار گزینه به توافق نرسیم
 سراغ علی دایی می رویم

مدیرعامل باشگاه سایپا با بیان اینکه علی دایی در لیست ابتدایی گزینه های سرمربیگری 
تیم فوتبال این باشگاه نیست، گفت: اگر با چهار گزینه موردنظرمان به توافق نرسیم سراغ 

علی دایی خواهیم رفت. 
رضا درویش درباره آخرین وضعیت انتخاب سرمربی تیم فوتبال سایپا با بیان مطلب 
فوق گفت: ما با چهار گزینه مذاکره داشته ایم. قرار است نتیجه این مذاکرات را به همراه 
برنامه مربیان در هیات مدیره ارائه کنم تا هر گزینه ای که به سیاست های ما نزدیکتر بود 

را انتخاب کنیم.
وی درباره برنامه سایپا برای فصل آینده، تاکید کرد: برنامه اصلی ما کسب سهمیه آسیایی 

است و این موضوع را در برنامه مربیان دیده ایم.
مدیرعامل سایپا درباره گمانه زنی ها مبنی بر جدایی آندرانیک تیموریان و مهدی ترابی 
از سایپا گفت: هیچ بازیکنی از سایپا تا تعیین سرمربی جایی نخواهد رفت. اول تکلیف 

سرمربی مشخص می شود و سپس با بازیکنان مذاکره می کنیم.
درویش در پاسخ به سئوالی مبنی بر مذاکره باشگاه با علی دایی هم گفت: دایی از 
دوستان خوب من است ولی هیچ صحبتی با وی نداشته ایم. قبل از آنکه من مدیرعامل 
باشگاه شوم، هیات مدیره چهار گزینه را برای هدایت تیم تعیین کرده بود که من هم با 
آن گزینه ها صحبت کردم. مدیرعامل سایپا در پایان گفت: هر تیمی دوست دارد دایی را 
داشته باشد. ما هم اگر با چهار گزینه خود به توافق نرسیم سراغ دایی می رویم و از وی 

می خواهیم که در خدمتش باشیم.

اعلام دلیل طولانی بودن مدت نقل وانتقالات 
لیگ برتر

رئیس کمیته نقل وانتقالات سازمان لیگ گفت: براساس ماده شش زمان نقل و انتقالات 
فیفا حداکثر زمان نقل و انتقالات برای فصل ۹6-۹5 در نظر گرفته شده است.

 مصطفی شهبازی در گفت و گو با سایت سازمان لیگ فوتبال ایران در مورد دلیل 
طولانی بودن زمان نقل و انتقالات در فصل ۹6-۹5 اظهار داشت: در ماده شش آئین نامه 
نقل و انتقالات فیفا تاکید شده که بازه زمانی نقل و انتقالات بازیکنان در ابتدای فصل باید 
حداکثر 12 هفته باشد و زمان نقل و انتقالات نیم فصل هم نباید بیش از چهار هفته طول 
بکشد. به همین دلیل سازمان لیگ تصمیم گرفت که حداکثر زمان نقل و انتقالات را برای 
ابتدای فصل ۹6-۹5 در نظر بگیرد. این مدت زمان به هیچ عنوان قابل تمدید نیست و با 

توصیه هیچ شخص و هیچ ارگانی این مدت نقل و انتقالات تغییر نمی کند.
وی در مورد شرایط جذب بازیکنان در فصل ۹6-۹5 و علت همزمانی نقل و انتقالات 
لیگ برتر و لیگ دسته اول گفت: به دلیل اینکه مسابقات لیگ برتر و لیگ دسته اول 
حرفه ای شده است بنابراین مدت زمان نقل و انتقالات هر دو لیگ به طور همزمان برگزار 
می شود. تیم ها نیز می  توانند 18 بازیکن با شرایط سنی آزاد، ۹ بازیکن زیر 23 سال و 

بازیکنان مجاز زیر 21 سال جذب کنند.
شهبازی در مورد سهمیه بازیکنان آزاد و خارجی عنوان کرد: بازیکنان خارجی مثل فصل 
گذشته است و 3 بازیکن از قاره های دیگر و یک بازیکن از قاره آسیا می توانند جذب کنند. 

هر باشگاه هم می تواند در طول فصل بازیکن آزاد به تعداد مجاز جذب کند.
شهبازی در مورد وضعیت بازیکنان سرباز و محرومان انضباطی و دوپینگی گفت: این 
بازیکنان اگر در زمان نقل و انتقالات سربازی شان تمام شود و محرومیت و مصدومیتشان 
در زمان بازه زمانی نقل و انتقالات به پایان برسد می تواند به باشگاه دیگری برود اما اگر 
پایان محرومیت و مصدومیت و سربازی بازیکنان خارج از زمان نقل و انتقالات باشد تا زمان 

نقل و انتقالات بعدی حق حضور در باشگاه جدید را ندارد.

باقریان:

توافقمان با ویسی بلندمدت است
مدیرعامل باشگاه سپاهان اصفهان با بیان اینکه عبدالله ویسی در این تیم برنامه بلندمدت 

دارد، گفت: حداقل 6، 7 بازیکن از تیم سپاهان جدا خواهند شد.
 اصغر باقریان با بیان اینکه صبح امروز دوشنبه قرارداد ویسی با باشگاه سپاهان امضا شده 
است، گفت: قرارداد ویسی یکساله است ولی ما توافق و برنامه بلندمدتی با ویسی داریم. ما 

یک کار بلندمدت را طراحی کرده ایم.
وی درباره دستیاران ویسی در سپاهان تاکید کرد: ما صحبتهایی در این مورد داشتیم و 

تقریبا توافقهایی هم داشته ایم ولی تا با افراد مذاکره نکنیم، قطعی نیست.
مدیرعامل باشگاه سپاهان در پاسخ به این سئوال که ویسی از چه زمانی کارش را شروع 
می کند، گفت: او از امروز کارش را شروع می کند و فکر می کنم تمرینات از بیستم خرداد 
استارت بخورد. باقریان درباره اینکه سپاهان برای فصل آینده خانه تکانی اساسی دارد، به 
رادیو جوان گفت: با توجه به شرایط سنی تیم و دیدگاه های سرمربی، فکر می کنم حداقل 

6 یا 7 بازیکن از تیم ما بروند.

شیطنت اماراتی ها پیش از ورود تیم های
 النصر و العین به ایران

مسوولان فدراسیون فوتبال امارات پیش از حضور 2 کاروان تیم های العین و النصر در 
ایران، اظهارات تحریک آمیزی را مطرح کرده و بار دیگر به دنبال ناامن جلوه دادن ایران 

هستند .
دو تیم العین و النصر امارات در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به تیم های ایرانی 
خورده اند. العین در دیدار رفت که در امارات برگزار شد با تساوی یک بر یک برابر ذوب 
آهن متوقف شد، اما النصر با نتیجه 4 بر یک برابر تراکتور سازی به پیروزی رسید. این دو 
تیم اماراتی خود را آماده دیدار برگشت برابر نمایندگان ایران می کنند و قرار است امروز 
وارد تهران شوند. مسوولان فدراسیون فوتبال امارات قبل از دیدارهای حساس نمایندگان 
این کشور با نمایندگان ایرانی سخنان تحریک آمیزی را بر زبان آورده اند. محمد عبدالله 
بن هزام، دبیر کل فدراسیون فوتبال امارات در این باره گفت: تامین سلامت هر دو کاروان 
اماراتی وظیفه ماست. نهایت تلاش خود را به کار می گیریم تا همه شرایط را به بهترین نحو 
برای هر دو تیم العین و النصر فراهم کنیم. با کنفدراسیون فوتبال آسیا هم در این زمینه 
صحبت کرده ایم و قرار است که به محض ورود هر دو کاروان النصر و العین ناظر امنیتی 
AFC همه چیز را زیر نظر بگیرد. او ادامه داد: هر گونه خلافی را از سوی ایرانی ها زیر نظر 
خواهیم داشت. فدراسیون فوتبال امارات وظیفه دارد که سلامت و امنیت هر تیم اماراتی را 
که در ایران بازی می کنند تامین کند. ما نیز همه تدابیر لازم را برای حضور کاروان دو تیم 

النصر و العین در ایران انجام داده ایم. 

جام جهانی و حاشیه های پس از قهرمانی

 چرا محمد بنا تحت فشار است؟

قهرمانی تیم ملی کشتی فرنگی در جام جهانی جدا 
با  برای مردم کشتی دوست داشت،  از حلاوتی که 

حاشیه هایی نیز همراه بود.
به گزارش ایسنا، جام جهانی کشتی فرنگی روزهای 
پنج شنبه و جمعه هفته گذشته در شهر تاریخی شیراز 
برگزار شد؛ شهری که مردمانش به خوش خلقی و 
مهمان نوازی شهره اند. به قول ابن بطوطه »مردم شیراز 
خوش گذران و زنده دل و اهل ذوق هستند و همه آنان 

طبع شعر دارند«
الحق و الانصاف شیرازی های اهل شعر و ادب بدون 
کوچکترین حاشیه و توهینی به افراد داخلی یا رقیبان 
خارجی، استقبال بسیار پرشوری از مسابقات داشتند 
و لحظه ای بر روی سکوها آرام ننشستند تا در نهایت 
پنجمین جام قهرمانی در این رقابت ها به ایران برسد و 
فرنگی کاران پرتلاش تیم ملی جام را در شهر حافظ و 

سعدی بالای سر ببرند.
حتی در یک صحنه که در کشتی مهدی علیاری 
یک تماشاگر در اعتراض به داوری بطری آبی را به روی 
تشک پرتاب کرد، با اعتراض خود تماشاگران شیرازی 
مواجه شد چرا که توهین و رفتار غیر متعارف در قاموس 

آنها جایی ندارد.
هنوز سه ساعت تا آغاز رقابت جذاب فینال میان 
ایران و روسیه وقت باقیست اما سالن مسابقات غرق 
در جمعیت است و جای سوزن انداختن هم نیست. 
بسیاری هم پشت درهای بسته مانده اند. مردم از پیر 
و جوان،از روستایی و شهری، جدا از تحمل آفتاب داغ 
ظهر آخرین روز اردیبهشت و سختی راه، مبلغ 15 هزار 
تومان هم هزینه گرفتن بلیط دیدار فینال کرده اند تا 
شاهد هنرنمایی کشتی گیران ایران مقابل تزارهای 

پرمدعا باشند.
شور و غوغای عجیبی در سالن برپاست، برای آن 
ها فرقی ندارد امید نوروزی شیرازی یا براداران عبدولی 
خوزستانی و یا بشیر باباجان زاده شمالی روی تشک 
باشند، آنها آمده اند ایران را تشویق کنند. فشار تشویق 
و هیاهوی تماشاگران به حدی است که کشتی گیران 
دیگر کشورها نیز مبهوت و حیرت زده نظاره گر این 
شور و هیجان وصف ناپذیر هستند. از نگاه حسرت 
آمیزشان معلوم است آرزوی داشتن چنین هموطنانی 
را در سر می پرورانند.اینکه ای کاش مردمان آن ها نیز 
تا این اندازه عاشق کشتی بودند و به محض ورودشان 

بر روی تشک هزاران نفر به احترامشان از جا برخیزند و 
جانانه تشویقشان کنند.

اگر هنوز هم کشتی ایران خود را آماده حضور در 
کارزاری به نام المپیک می کند به یمن وجود همین 
تماشاگران عاشق ایرانی است؛ تماشاگرانی که عاشقانه 
کشتی را دوست دارند و با پیروزی ها و شکست هایش 
اشک می ریزند و یا اینکه یک مربی یا کشتی گیر را به 
عرش می برند. این ها بدون هیچ توقعی فقط کشتی را 
می خواهند؛ ورزشی که ریشه در تاریخ و تمدن این 
مرز و بوم دارد و تختی ها و پوریای ولی ها را ارزانی این 
مملکت کرده تا مروت و پهلوانی فقط در حد رویا نباشد.

روس ها هر چند با نفرات اصلی خود به ایران نیامدند 
اما پیروزی قاطع 8 بر صفر مقابل آن ها در فینال، قطعا 
حلاوت بی نظیری دارد. طبق معمول سرمربی تیم 
ملی و کادرش نیز از کنار تشک مشغول کوچ کردن 
شاگردانشان هستند. تعدادی لیدر نیز همراه با طبل و 
سنج از مازندران مهد کشتی ایران به شیراز آمده اند تا 

هیجان را به اوج خود برسانند.
همهمه عجیبی در سالن حکمفرماست؛ همهمه ای 
که دیدنش بی اغراق باعث غرور هر ایرانی می شود 

چرا که به پاس این حمایت کشتی گیران ایرانی گویی 
باراندازهای  سالتو  و  اند  گرفته  قدرت  برابر  چندین 

تماشاگرپسند بر روی حریفان روس پیاده می کنند.
همه چیز خوب پیش می رود اما محمد بنا مرد 
غیرقابل پیش بینی کشتی ایران که بواسطه تشویق 
تماشاچیان صدایش به گوش شاگردانش نمی رسد 
به یکباره برافروخته می شود و با صدای بلند و بعضا با 
الفاظ نه چندان خوب خطاب به تماشاچیان می گوید 
»تشویق نکنید!« تشویق نکنند تا او بتواند شاگردان 
کارکشته و باتجربه خود را مقابل نفرات جوان روس 
که فقط برای کسب تجربه پا به این رقابت ها گذاشته 

بودند کوچ کند.
بیچاره تماشاچیان هاج و واج مانده اند که بالاخره 
تشویق کنند یا نه! لیدرهای طبل زن مازنی نیز هر 
لحظه منتظر نوع چهره بنا هستند تا به نوعی با اجازه او 

تشویق را ادامه دهند!
اما تماشاگران خونگرم شیرازی باز هم فرهنگ ناب 
خود را به نمایش گذاشتند و در قبال این رفتارهای 
سرمربی تیم ملی هیچ واکنش و کوچکترین توهینی 
نداشتند و فقط با قهرمانی تیم ایران آقای سرمربی را 
تشویق نکردند تا اینگونه اعتراض دموکراتیک خود را 
نشان بدهند. این پایان ماجرا نبود. بنا که چند ماهی 
است بدلایل خودساخته خبرنگاران را به تمرینات تیم 
ملی راه نمی دهد، پس از این قهرمانی وارد سالن تمرین 
می شود و آنجاست که خبرنگار برنامه تلویزیونی »روح 
پهلوانی« که هر هفته از شبکه ورزش سیما پخش می 
شود و مانند برنامه »نود« یک برنامه اختصاصی برای 
کشتی است با این تفکر که دیگر آقای سرمربی بواسطه 
این قهرمانی حال و روز خوشی دارد به سمت او می 
رود تا مردم در جریان اولین واکنش بنا پس از این 

قهرمانی قرار بگیرند.
به اتفاق فیلمبردار و میکروفن به دست به سمت او 
می رود. تبریک و خسته نباشید می گوید و خواستار 
مصاحبه می شود اما بنا در رفتاری غیر قابل انتظار با 
دست به میکروفن او ضربه می زند و می گوید مصاحبه 
نمی کند! به خیال خودش با یک خبرنگار اما در اصل 
از صحبت با مردم سرزمینش که دم از عشق به آنها می 

زند به بدترین شکل خودداری می کند.
 البته ماجرا به همین جا ختم نشد و بنا در زمان 
گرفتن جام قهرمانی به روی سکو نیامد و ترجیح داد در 
سالن تمرین بماند تا باز هم به این شیوه اعتراض خود 
را به برخی ها نشان دهد. اینکه او واقعا چه می خواهد 
و چرا آنها را بر زبان نمی آورد کماکان جای سوال دارد. 

با وجودیکه مدت ها پیش از برگزاری جام جهانی 
شیراز اعلام شده بود قرار است پس از این رقابت ها و 
بلافاصله در شیراز جلسه بسیار مهم شورای فنی کشتی 
فرنگی برای تعیین تکلیف 4 وزن المپیکی برگزار شود 
اما بنا با غیبت خود در این جلسه باز هم رفتاری دور 

از انتظار داشت.
 حداقل این را همه می دانند که از رییس فدراسیون 
تا تمامی اعضای شورای فنی بارها اعلام کرده اند دست 
محمد بنا را برای هرگونه تصمیم گیری باز گذاشته اند 
اما اینکه او با غیبت در این جلسه واقعا به دنبال چه 

چیزی بوده، جای سوال دارد. 
اینکه محمد بنا یکی از بهترین مربیان کشتی ایران 
به لحاظ مدیریت شاگردان سرشناس و گمنام است 
شکی نیست. اینکه او چهره ای محبوب و نوستالژیک 
در نگاه اهالی کشتی ایران و حتی جهان است نیز شکی 
نیست. اما با مرور اتفاقات چند ماه اخیر و تهدید به 
خداحافظی های تکراری و نشان دادن انواع و اقسام 
رفتارهای اعتراضی به نظر می رسد او تحت فشار است. 
مشخص نیست این تحت فشار بودن بنا، بخاطر نگرانی 
و استرس او از نتایج احتمالی در المپیک پیش رو است 

یا موضوعات دیگری در کار است. 
در حالی که هیچ گاه تا این حد شاهد حمایت رسانه 
ای از کشتی فرنگی ایران و شخص محمد بنا پس از 
بازگشتش به عرصه کشتی نبودیم اما انتظار می رود 
همانطور که تعریف و تمجید رسانه ها باعث خوشحالی 
و مسرت می شود، این باور را در ذهن خود بگنجانیم 
که انتقاد آنها صرفا برای جلوگیری از اشتباهات و کمک 
به کشتی ایران است. چرا که برای رسانه ها هیچ چیز 
و هیچ کس مهمتر از کشتی به عنوان ورزش اول ایران 
نیست.  منتقدان حق دارند به این موضوع که چرا قاسم 
رضایی پس از ماه ها تمرین چنین نمایش ضعیفی در 
جام جهانی داشت، اشاره کنند و از کادر فنی در مورد 

برنامه های تمرینی کشتی گیران سوال کنند.
 در هر صورت، مردم تهدید به رها کردن تیم ملی 
را برنمی تابند و انتظار آنها از محمد بنا این است که 
تا پای جان برای موفقیت کشتی فرنگی ایران تلاش 
کند و اگر هم خدای نکرده نتیجه مورد نظر بدست 
نیامد، قطعا مردم قدردان زحمات او خواهند بود و 
مطمئن هستند که محمد بنا و یارانش چیزی برای 
رسیدن به موفقیت کم نگذاشته اند که البته همه ایران 
برای موفقیت تیم ملی کشتی فرنگی دعا خواهند کرد و 
امیدوار به جانفشانی کشتی گیران ایران در المپیک ریو 

و تکرار افتخار آفرینی ها هستند. 

انتقاد از شرایط باشگاه استقلال

 آقایان بروید جایی که تخصص دارید!
کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال با انتقاد از روندی که قبل از جام حذفی بر این باشگاه 
می گذرد گفت: برخی مدیران مسئول در باشگاه استقلالی نیستند و بهتر است بروند جایی 

که در آن تخصص دارند.
تیم فوتبال استقلال که نتوانست عنوان قهرمانی لیگ برتر را از آن خود کند در شرایطی 
برای حضور در فینال جام حذفی آماده می شود که چندگانگی در تصمیم گیری این 
باشگاه ضررهای جبران ناپذیری را به این تیم وارده کرده است. یکی از پیشکسوتان 

استقلال با اشاره به این موارد به انتقاد از برخی تصمیم گیری ها در این باشگاه پرداخت.
قهرمانی باید به استقلال برسد

محمود فکری در مورد دیدار فینال حذفی و حضور استقلال به خبرنگار مهر گفت: 
زحمت زیادی برای رسیدن به فینال کشیده شده که باید در این دیدار به نتیجه برسد 
تا قهرمانی برای استقلال حاصل شود و هواداران این تیم خوشحال شوند و جام هم به 

کلکسیون باشگاه اضافه شود.
غیبت چند بازیکن تاثیرگذار است

وی افزود: البته مشکلاتی در این راه وجود دارد که اولینش نبود چند بازیکن تاثیر گذار 
مثل سجاد شهباززاده و خسرو حیدری است و شاید امید ابراهیمی که مصدوم شده است. 
با این وجود امیدوارم بازیکنان در این یک بازی نهایت تلاش خودشان را انجام بدهند و 
جام را بالای سر ببرند که دور از دسترس هم نیست و می تواند غروب زیبایی برای همه 

ما بسازد.
واکنش به چندگانگی در استقلال

فکری در مورد چندگانگی در هیات مدیره که نجف نژاد می گوید منصوریان باید سرمربی 
شود، معینی یکی مثل برانکو و افشارزاده خود مظلومی را سرمربی تیم درآستانه فینال 
می دانند و اثر آن روی استقلال گفت: اتفاق خوبی که این روزها در دنیای حرفه ای فوتبال 
رخ می دهد این است که مربی حتی ممکن است وسط مسابقات برای سال آینده با تیم 
دیگری قرارداد ببندد و این نه روی کار او و نه روی کار بازیکنان تاثیر چندانی ندارد اما 
بحث اصلی این است که هیات مدیره باشگاه طی این دو سال انسجام خوبی نداشته اند و 
اختلاف نظر بین آنها زیاد است بدتر از همه تصمیم های غلط نیست که اتخاذ شده بلکه 
عدم توانایی در تصمیم گرفتن است. شاید در میان این اعضا یکی دو نفر باتجربه وجود 
داشته باشند اما در مجموع برآیند خوبی از هیات مدیره بیرون نمی آید. ضعف در تصمیم 
گیری به استقلال ضربه زده است، این تیم می توانست نتایج بهتری بگیرد و باخت سنگین 

هم به پرسپولیس نداشته باشد.
سفر به سوئد قهرمانی را از استقلال گرفت

کاپیتان اسبق استقلال در ادامه افزود: به عنوان مثال باید از اردوی بی موقع و بی نتیجه 
به سوئد در تعطیلات عید نام ببرم که بیشترین ضربه را به استقلال زد و به جز گردش و 
خرید هیچ عایدی برای تیم نداشت. آن روزها اگر می توانستند تصمیم بگیرند که به این 
اردو نروند و اگر جریمه ای هم داشت، جریمه اش را پرداخت کنند شاید حالا استقلال 
قهرمان لیگ شده بود اما کسی نبود که تصمیم نهایی را بگیرد. اگرچه از اول هم نباید در 

آن مقطع برنامه اردو و بازی دوستانه می گذاشتند.
هیات مدیره قاطع نبود

وی افزود: همین حالا و در آستانه فینال جام حذفی اگر می بینید که این همه عدم 
انسجام وجود دارد و به تیم لطمه می زند و هر روز بحث یک مربی یا چند بازیکن مطرح 
می شود و تمرکز مظلومی و بازیکنان را به هم می زند نتیجه همین عدم تصمیم گیری 
است. اگر هیات مدیره تصمیم قاطعی می گرفت  استقلال این همه اسیر خبرها و شایعه ها 

و مصاحبه ها نمی شد.
قرارداد سرمربی استقلال باید بسته می شد

بازیکن پیشین استقلال در ادامه افزود: چه با خود آقای مظلومی و چه با هر مربی که در 
هیات مدیره مدیران مصوب می کردند می شد قرارداد را بست اگر به مظلومی اعتقاد دارند، 
قراردادش را می بستند اگر هم ندارند، جام حذفی نباید مانع از اتخاذ تصمیم استراتژیک 
باشگاه برای سال های بعد می شدو باید به اعتقاد من با مربی آینده قرارداد ثبت می شد تا 

این مربی زمان را نه در شناخت و نه در بخش بازیکن گیری از دست نمی داد.
مشاورهای استقلال اینکاره نیستند

وی در ادامه گفتگویش با خبرنگار مهر تاکید کرد : دوستان از مشاورهایی استفاده می 
کنند که اکثرشان اینکاره نیستند البته منظور من آقای عبداللهی نیستند اما تیم مشاوره 

اصلا تخصص این کار را در بسیاری نفرات ندارند.
برخی برای مشهور شدن به استقلال آمده اند

فکری در این رابطه افزود: همه این دوستان مشخص هستند دیگر اگر به ما باشد دست 
مدیران را می فشاریم و ضمن قدردانی از زحماتی که کشیده اند از آنها می خواهیم به 
جایی بروند که تخصص آن را دارند، برخی از آنها البته تنها به فکر منافع شخصی خود 
هستند و تخصصی در ورزش ندارند، آمده اند تا معروف شوند و از اعتبار استقلال استفاده 

کنند. 
آنها نباید بیش از این حسرت را بر دل هواداران بیاورند که متاسفانه با تصمیم نگرفتن 
قبل از فینال هم کار مظلومی را سخت کرده اند و هم آینده را تیره و مبهم نگه داشته اند 

که این برای یک باشگاه بزرگ مثل استقلال خوب نیست.
برخی مدیران باشگاه استقلالی نیستند

وی در ادامه تاکید کرد: برخی در مدیریت باشگاه استقلالی نیستند، آنها که برایشان 
فرقی نمی کند که استقلال امروز چه حسرت هایی ایجاد کرده است اما برخی که استقلالی 
هستند باید دست بجنبانند. آنجا در استقلال به عنوان مثال بی جهت زیرآب یکی مثل 
علی نظری را زدند که تا استقلال نتواند از لیست نیم فصل آقای مظلومی بازیکنی را جذب 
کند در حالی که اگر یک طراح یا یک مدافع در نیم فصل توانسته بودند جذب کنند 

استقلال هر دو جام را می برد.
مظلومی دردسرهای زیادی دارد

بازیکن پیشین استقلال در پایان تاکید کرد: تیم قبل از فینال باید محکم و روپا و بدون 
سرگیجه داشتن به میدان می رفت چه با مظلومی و یا هر مربی که مدیران تصمیم می 
گرفتند اما حالا مظلومی دردسرهای زیادی دارد از مصاحبه های خود مدیران بگیرید تا 

گمانه زنی ها و شایعه ها.

سرمربی تیم ملی اعلام کرد توقع دارد از تیمش به شکل 
همه جانبه ای حمایت شود.

کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی فوتبال ایران بعد از 
تمرین صبح دوشنبه تیمش در جمع خبرنگاران گفت: این 
و در جلسات  بود  برنامه ریزی شده  پیش  از مدت ها  اردو 
طولانی ای که داشتیم، تلاش کردیم مشکلات را حل کنیم 
و کار را آغاز کنیم. تنها یک راه برای موفقیت داریم و آن هم 

تصحیح مسائل است.
او افزود: برخی بازیکنان نمی توانند به دلیل فینال جام حذفی 
کنار ما باشند. امیدوارم دفعه آخری باشد که با این مشکل 
روبه رو می شویم. درباره زمین هم متاسفانه به قول های خود 
پایبند نبودند و امیدواریم در آینده این بدقولی ها نباشد. درباره 
البسه ها هم باید بگویم این البسه موقت هستند و با دستور 
ریاست محترم فدراسیون فوتبال به زودی این لباس ها تغییر 
پیدا می کنند. فقط از بُعد فنی، جنس و کیفیت لباس ها 
بررسی هایی را خواهم کرد. وظیفه من فقط این است که از 
لحاظ استاندارد و کیفیت، این لباس ها را بررسی کنم و ببینم 
که شرایط بازی کردن با این لباس ها وجود دارد یا نه و این 

بررسی را انجام خواهم داد.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ادامه داد: امیدوار هستم از 
امروز مشکل سربازها هم حل شود. هیچکس قبول نمی کند 
بازیکن برای باشگاهش بتواند بازی کند ولی برای تیم ملی 
کشورش نتواند به میدان برود. مطمئن هستم آقای تاج در 
حال بررسی و حل این مشکل هستند. جلسه ای هم امروز 
با سازمان لیگ برای برنامه های آتی داریم و سعی می کنیم 
تا هماهنگی لازم را برای منافع باشگاه ها و تیم ملی داشته 
باشیم. در این راستا کار را پیش می بریم و با سه نتیجه گیری 
صحبتم را در این زمینه تمام می کنم. نتیجه اولی که باید به 
آن برسیم و رسانه ها در آن نقش دارند، این است که جام 

جهانی برای ما از خرداد آغاز شده است و هدف ما باید صعود 
به جام جهانی باشد.

وی اضافه کرد: اگر نتوانیم به جام جهانی صعود کنیم، این 
مسئله به ما ضربه می زند. همه باید تلاش کنند تا به جام 
جهانی برسیم و دست در دست یکدیگر به هم کمک کنیم. 
نتیجه دوم، با توجه به اینکه توقع فوتبال دوستان ایرانی و 
فدراسیون از ما بالاست، می توانیم این توقع را داشته باشیم که 
حمایت همه جانبه ای از ما شود. برای مثال اگر نیاز به زمین 
داریم، باید در زمان مناسب و در بهترین کیفیت در اختیار 
ما قرار بگیرد. اگر احتیاج به لباس داریم، باید این لباس ها در 
بهترین کیفیت در اختیار ما قرار بگیرد و اگر نیاز به بازیکنان 
داشتیم، باید آنها را در اختیار داشته باشیم. همه باید دست 

به دست هم بدهیم تا به هدف خود برسیم. نتیجه گیری آخر 
اینکه صعود تیم ملی به جام جهانی باید بالاترین و مهم ترین 

اولویت فوتبال ایران در مقابل ما باشد.
کی روش در پاسخ به سوالی درباره تمرین تیم ملی در 
ورزشگاه پژوهشگاه نفت بیان کرد: دیگر راجع به این مطلب 
نمی خواهم صحبتی بکنم. فقط این را بگویم که تشکر ویژه ای 
از مسئولان پژوهشگاه نفت و وزیر مربوطه دارم که با دستور 
ایشان این زمین در اختیار ما قرار گرفته است. امروز اینجا 
هستیم ولی ما باید بهترین ها را در اختیار داشته باشیم. هر 
زمان که گزینه دوم را اختیار می کنیم، در حال گرفتن یک 
تصمیم اشتباه هستیم و باید همیشه بهترین ها را در اختیار 

ما باشد. 

 کی روش: توقع داریم همه جانبه از ما حمایت شود

سرمربی فصل پیش تیم فوتبال استقلال خوزستان بعد از عقد قرارداد با سپاهان اصفهان 
گفت: من برای ایجاد یک انقلاب به سپاهان می روم و مردم اصفهان باید برای موفقیت تیم 

به من کمک کنند.
عبدالله ویسی که در تمرین امروز تیم ملی فوتبال حاضر شده بود با اشاره به جدایی از تیم 
استقلال صنعتی بیان کرد: تلاشی که بازیکنان ما در این فصل داشتند باعث شد قهرمان 
شویم. باشگاه استقلال خوزستان هم حمایت های خوبی داشت و نتیجه ایده آل را کسب 
کردیم با این حال احساس من احساس خوبی نبود و آن شرایطی که باید داشته باشیم را 

در آینده نمی توانیم داشته باشیم.
وی ادامه داد: پس از آنکه با هیات مدیره جلسه داشتم احساس کردم من نمی توانم با این 

تیم ادامه دهم. ماموریت من در آنجا تمام شده بود و دیگر نمی توانستم در استقلال بمانم.
ویسی در پاسخ به این سوال که آیا نگران شرایط به وجود آمده در سپاهان نیستید، گفت: 
مردم اصفهان اگر موفقیت سپاهان را می خواهند باید به من کمک کنند. من می روم که 

انقلابی در تیم بوجود آید و این تیم را به شرایط خوب خود برگردانیم.
وی در خصوص دیدار خود با کی روش خاطرنشان کرد: همه بازیکنان تیم ملی قابل 
احترام هستند و هر بازیکنی به سپاهان بیاید با آغوش باز وی را می پذیریم. من کی روش 
را همیشه دوست داشتم و هر کمکی به ما بر بیاید انجام می دهد. ضمن اینکه از وی برای 

حضورم در سپاهان کمک خواستم که پذیرفتند.
سرمربی جدید تیم سپاهان درباره نحوه همکاری با محرم نویدکیا یادآور شد: باید بروم 
به اصفهان تا ببینم که محرم تکلیفش چه خواهد شد. هنوز فکری درباره وی در خصوص 
اینکه بازی کند یا مربی باشد نکرده ام و اگر قصد دارد در بخش دیگری به همکاری بپردازد 

دیگر تصمیم با باشگاه است.
ویسی در خصوص اینکه مشکل وی استقلال صنعتی چه بوده است، تصریح کرد: وقتی 
قهرمان می شوید انتظارات بالا می رود. باید برای آسیا بودجه چند برابری داشته باشید نه 
اینکه با 5 میلیارد سال گذشته ادامه داد. من سه بار در دوران بازی و مربیگری با خوزستانی 

ها قهرمان شدم و دینم را ادا کردم. آنها از من ناراحت نشود.
وی ادامه داد: غیر از سپاهان، پنج تیم دیگر نیز با من صحبت کرده بودند. من به آنها برنامه 
ندادند و سپاهان را دوست داشتم. با این حال خوزستان اولویت اول و دوم من بود و تا صبح 

امروز هم به سپاهان قول نداده بودم ولی شرایط من نشد.
ویسی درباره اینکه آیا به سپاهان قولی داده است، گفت: من هیچ قولی نداده ام مگر اینکه 
دیوانه باشم این کار را انجام دهم. با این حال تمام تلاش خودم را به کار می گیرم تا بتوانم 

تیم را به روزهای اوج خود بازگردانم.

تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز در حالی در دیدار برگشت 
خود در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا به مصاف النصر امارات 
می رود که برای صعود به مرحله بعدی این مسابقات به پیروزی 
پرگل نیاز دارد. تیم فوتبال تراکتورسازی ایران از ساعت 20 
امروز سه شنبه در دیدار برگشت مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا در ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز به مصاف تیم 
النصر امارات خواهد رفت و آخرین تلاش را برای صعود به 
مرحله یک چهارم نهایی به کار خواهد گرفت. شاگردان امیر 
قلعه نویی در بازی رفت غافلگیر شدند و آن دیدار را با نتیجه 
4 بر یک به حریف خود واگذار کردند تا برای مسابقه برگشت 
کار دشواری داشته باشند. خط دفاع تراکتورسازی در بازی 
رفت شکننده و نامنظم ظاهر شد و حتی سرمربی این تیم هم 
تایید کرد که مدافعانش عملکرد مناسبی نداشته اند. صعود تیم 
تراکتورسازی به مرحله بعد در گرو پیروزی با سه گل و بیشتر 
در دیدار فردا است. قلعه نویی در مصاحبه هایش تاکید کرده 
است که پیروزی پرگل برابر النصر در تبریز کار غیر ممکنی 
نیست  و تیمش می تواند به یک نتیجه مناسب به مرحله یک 
چهارم نهایی برسد. دغدغه اصلی کادر فنی تراکتور و هواداران 

این تیم قطعا زمین خوردن بازیکنان النصر برای وقت کُشی 
است چرا که این تیم اماراتی حتی اگر دو گل دریافت کند، 
به مرحله بعد صعود خواهد کرد. این موضوعی است که بعد از 
بازی رفت هم صدای تراکتورسازان را درآورد. شیطنت اماراتی ها 
البته پیش از سفر به ایران جنگ روانی را هم آغاز کرده اند تا 
شرایط ایران را ناامن جلوه بدهند. آنها که قطعا از حضور پرشمار 
هواداران تراکتورسازی در ورزشگاه هراس دارند، اعلام کرده اند 
 AFC هرگونه خلافی را در ایران رصد می کنند و ناظر امنیتی
هم در کنار کاروان النصر و العین خواهد بود. برنامه بازی های 
برگشت مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا که روز 

سه شنبه برگزار می شود به این شرح است:
* چونبوک تایلند - ملبورن استرالیا

* شانگهای چین - اف.سی. توکیو ژاپن
* لوکوموتیو ازبکستان - الهلال عربستان

* تراکتورسازی ایران - النصر امارات
ذوب آهن دیگر نماینده ایران در مرحله یک هشتم لیگ 
قهرمانان آسیا روز چهارشنبه در اصفهان از تیم العین پذیرایی 

خواهد کرد.

عبدالله ویسی: می خواهم در سپاهان انقلاب کنم

لیگ قهرمانان آسیا؛

آخرین تلاش تراکتورسازی برای صعود به مرحله یک چهارم



5علمی و سلامت

یک شرکت اروپایی برچسب هایی را برای دوربین گوشی های هوشمند تولید کرده که قابلیت 
تبدیل به میکروسکوپ را دارند.

 شرکت اروپایی Blips برچسب هایی را طراحی کرده که با نصب آنها بر روی لنز گوشی 
هوشمند می توان همچون میکروسکوپ دیجیتالی از تلفن همراه استفاده کرد. در واقع این 
پوشش هوشمند شبیه به برچسب های بسیار کوچکی است که می توان بارها آنها را بر روی 
گوشی های هوشمند مختلف نصب و به دنیای میکروسکوپی ورود پیدا کرد. این برچسب های 
هوشمند از شارژ برق ایستا برای چسبیدن بر روی لنز دوربین هوشمند استفاده می کنند ضمن 
اینکه قطر آنها به اندازه قطر کارت های اعتباری است.   لنزهای هوشمند در دو مدل ماکرو و 
میکرو عرضه می شوند که لنز ماکرو دارای قدرت بزرگ نمایی 10X است و با لنز میکرو، سلول 
ها قابل مشاهده هستند در واقع قدرت بزرگ نمایی آن 17 هزارم اینچ است.  همچنین ضخامت 

لنزهای تبدیل کننده دوربین گوشی هوشمند به میکروسکوپ چند میلیمتر است.

سامانه های بلوتوثی در کشور تولید می شود

افزایش سرعت فرایند تولید داروی ضدایدز
محققان دانشگاه کاشان موفق شدند نانوکاتالیستی را 
به صورت آزمایشگاهی سنتز کنند که می توان از آن در 
تولید داروی ضد ایدز و ضد سرطان بهره برد، همچنین 
در سیستم های رادارگریز نیز آن را مورد استفاده قرار داد.

به گزارش سرویس علمی ایسنا، امروزه سنتز ترکیبات 
مصنوعی دارویی و زیستی با استفاده از روش های آسان، 
مهم  موضوعات  از  محیط زیست  دوستدار  و  اقتصادی 
صنایع داروسازی به شمار می رود. دراین  میان سنتز برخی 
مواد دارویی ضد ایدز و ضد سرطان از طریق واکنش های 
چند جزئی به دلیل برخورداری از برتری های قابل توجه 
نسبت به سایر روش ها مورد توجه قرار گرفته است. یکی 
از اجزای ضروری در واکنش های چند جزئی، کاتالیست 
است که نقش تسریع کننده  فرایند تولید را ایفا می کند. 
تا  کاتالیست می تواند  قیمت  و کاهش  کارایی  افزایش 

حدودی دستیابی به هدف نهایی را ممکن کند.
دکتر جواد صفایی قمی، محقق طرح ضمن اشاره به 
ترکیب آلی تیازولیدین به عنوان یک ترکیب سنتزی دارای 
خواص دارویی ضد ایدز، ضد سرطان، ضد تب و ضدالتهاب 
درمورد اهداف طرح گفت: در این طرح سعی شده است 
 6)PO4(CdZr4 کاتالیستی  و  سرامیکی  نانوذرات  که 
سنتز شود و از این نانوذرات به همراه امواج فراصوت در 

جهت تولید ترکیب تیازولیدین استفاده کرد.
عضو هیأت علمی دانشگاه کاشان در ادامه خاطرنشان 
کرد: استفاده از این نانوذرات کاتالیستی منجر به افزایش 
بازده شده و سرعت فرایند تولید ترکیب دارویی تیازولیدین 
فراصوت  انرژی  از  استفاده  به علاوه  می دهد.  افزایش  را 

فرایند تولید را به یک فرایند دوستدار محیط زیست تبدیل 
کرده است. این موضوع همچنین موجب افزایش ایمنی 

فرایند و عدم تولید محصولات جانبی سمی می شود.
 محقق طرح تصریح کرد: فرایندهایی که در اثر اعمال 
امواج فراصوت به محلول اتفاق می افتد، شامل تشکیل 
عنوان  تحت  و  است  مایع  در  ترکیدن  و  رشد  حباب، 
حفره زایی شناخته می شود. این حباب ها پس از ترکیدن، 
دما و فشار را به صورت موضعی افزایش داده و موجب 
افزایش برخورد مؤثر ذرات واکنش گرها و نانوکاتالیست 
به  نسبت سطح  بودن  بالا  دلیل  به  از طرفی  می شود. 
حجم بالای نانوکاتالیست، این برخوردها سرعت و بازده 
واکنش را به میزان قابل توجهی افزایش می دهند. نانوذرات 
کاتالیستی سنتز شده در این طرح قادرند بارها بازیافت 

شده و مورد استفاده مجدد قرار بگیرند.

نانوذرات  گفت:  نانو  ستاد  سایت  به  قمی  صفایی   
سرامیکی PO4(CdZr4(6 که دارای هسته  زیرکونیومی 
هستند، به کمک امواج فراصوت و با استفاده از یک روش 
زیست سازگار سنتز شد. این نانوذرات به عنوان کاتالیست 
در واکنش تولید ترکیب دارویی تیازولیدین استفاده شده 
و عملکرد آن مورد ارزیابی قرار گرفت. همچنین قابلیت 
این نانوذرات به لحاظ پایداری شیمیایی و استفاده مجدد 

بررسی شد.
 نتایج این تحقیقات که حاصل تلاش های دکتر جواد 
صفایی قمی عضو هیأت علمی دانشگاه کاشان، مریم نواب 
دانش آموخته  مقطع کارشناسی ارشد و حسین شهبازی 
علوی دانشجوی مقطع دکترای این دانشگاه است، در 
رسیده  چاپ  به   Ultrasonic Sonochemistry مجله  

است. 

فرود موفق هواپیمای خورشیدی پس از یک 
پرواز 18 ساعته

هواپیمای خورشیدی Solar Impulse 2 پس از 18 ساعت پرواز با موفقیت در اوهایو به 
زمین نشست.

این هواپیمای خورشیدی که از شهر تولسا در اوکلاهاما به پرواز درآمده بود، بدون مصرف 
حتی یک قطره سوخت و پس از 18 ساعت و طی مسیری به طول 1100 کیلومتر در اوهایو 
فرود آمد.یک تاجر سوئیسی به نام آندره بورشبرگ با همکاری یک ماجراجو به نام برتراند 
پیکارد خلبانی پروژه Solar Impulse 2 را برعهده داشتند.این هواپیما که هدف آن ترویج 
فناوری های انرژی پاک است، از فرودگاه بین المللی تولسا پرواز کرد و در فرودگاه بین المللی 
دیتون اوهایو به زمین نشست.این پرواز بخشی از تلاش برای رسیدن به اولین پرواز با انرژی 
خورشیدی به دور دنیا بوده و هدف آن نشان دادن قابلیت های فناوری های پاک مدرن 
 Solar.است.سفر این هواپیمای خورشیدی ۹ مارس سال گذشته از ابوظبی آغاز شده است
Impulse 2 به لطف کابین همراه که می تواند به سرعت بسته بندی شده و انتقال یابد، می 
تواند در مکانهای مختلف پناه گیرد و خلبان آن در فواصل زمانی معین می تواند در آن به 
استراحت بپردازد.این هواپیما در ماه ژوئیه زمانی که باتری آن در نیمه راه سفر به دور جهان و 
پس از طی 21700 مایل )35000 کیلومتر( آسیب دیده بود به زمین نشست.خدمه هواپیما 
چند ماه را صرف تعمیر آسیب ناشی از درجه حرارت گرمسیری بالا در طول یک پرواز 4000 
مایلی بین ناگویا ژاپن و هاوایی کردند.هواپیمای خورشیدی Solar Impulse 2 بالی گسترده 
تر از یک بوئینگ 747 داشته و شامل 17000 سلول خورشیدی است که ملخ های هواپیما 
را نیرودهی می کند. بخشی از نیرو نیز در باتری هایی ذخیره می شود که در طول شب توان 

مورد نیاز ملخ ها را تامین می کنند. 

تبدیل گوشی هوشمند به میکروسکوپ 
دیجیتالی

پشتیبانی  با  بلوتوثی  بومی سازی سامانه های  و  تولید 
صندوق حمایت از تحقیقات و عتوسه صنایع الکترونیک 
)صحا( وابسته به وزارت صنعت توسط مهندسان کشورمان 

آغاز شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، هدف از انجام این طرح تامین 
سرمایه لازم جهت تولید محصولات انتقال اطلاعات )بلوتوث  
این  از  بومی سازی بخش هایی  و  تولید  با  تا  است  سرور( 

دستگاه، نیاز به واردات آن کاهش یابد.
بلوتوثی گفت:  ببرزاده مجری طرح سامانه های  آیدین 
سامانه های بلوتوثی یک سیستم کامل و جامع برای بازاریابی، 
تبلیغات و اطلاع رسانی از طریق بلوتوث برای عرضه کردن 
محتوا و مضامین محصولات و خدمات هستند و بلوتوث 
سرورها این امکان را فراهم می کنند تا خدمات و سرویس ها 
به صورت درجه بندی شده در یک یا چند منطقه خاص 
گسترش داده شود.وی افزود: بلوتوث سرور از سخت افزاری 
که قدرت شناسایی بیش از 380 نوع گوشی تلفن همراه را 
 CMS دارد، فرستنده و گیرنده مخصوص بلوتوث و نرم افزار
تشکیل شده است که وظیفه نرم افزار، مدیریت سیستم، 
برنامه ریزی، کنترل و اپراتوری خودکار و هوشمندانه سیستم 
است. ببرزاده ویژگی دیگر بلوتوث سرور را قابلیت اتصال 

به شبکه های محلی )LAN( و اینترنت عنوان کرد و ادامه 
داد: با این امکان، دستگاه در مواقع لازم از راه دور قابل 
این دستگاه کاملا  برنامه ریزی و کنترل است. همچنین 

بی نیاز از رایانه بوده و دارای سیستم عامل لینوکس است.
وی درباره مزایای استفاده از سیستم عامل لینوکس در 
این سامانه گفت: با استفاده از این سیستم عامل، امکان 
دیگر  و  است  پایین  بسیار  شدن  ویروسی  و  شدن  هک 
مشکلات عدم شناسایی آنتن های ارسالگر بلوتوث بر روی 
آن  کارکرد  به طور کلی  و  نداشته  این سیستم ها وجود 
این طرح خاطرنشان کرد:  بسیار راحت می شود.مجری 
این سیستم قادر است هر اطلاعات یا فایلی اعم از فیلم، 
کلیپ، متن، عکس، آهنگ و ... را تا محدوده 10، 20 ، 50 
و 100 متر به طور خودکار به تمامی تلفن های همراه که 
در این محدوده قرار دارند، بدون در نظر گرفتن نوع گوشی 

با استفاده از تکنولوژی بلوتوث )Bluetooth ( ارسال کند.
 4.5 حمایت  با  که  سامانه  این  کاربرد  وی  گفته  به 
میلیارد ریالی صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع 
الکترونیک )صحا( تولید می شود، در بانک ها، فرودگاه ها و 
ترمینال ها و مراکز گردشگری، مراکز تجاری بزرگ و هتل ها 

خواهد بود.

 کسانی که دچار دیابت نوع دو هستند، اگر روزانه به مدت 
10 دقیقه سنگ پا بزنند، باعث تنظیم انسولین خونشان 
خواهد شد. همچنین این عمل باعث چربی سوزی بیشتر و 

تناسب اندام خواهد شد.
 دکتر مسعود داوودی، متخصص پوست می گوید:

»با افزایش سن به خصوص در افرادی که دچار اضافه وزن 
هستند، پوست کف و پاشنه پا نسبتا ضخیم می شود. 

و  است  ترک  مستعد  که  آنجا  از  پوست  شدن  ضخیم 
امکان بروز عفونت و درد ترک ها وجود دارد، لازم است برای 
پیشگیری و حتی درمان در زمانی که ضخامت پوست در 

حمام بر اثر رطوبت نرم شده، با سنگ پا آن را نرم تر کرد. 
اگر با استفاده از کرم مخصوص پا بعد از حمام پوست چرب 
شود، بهتر است و می توان زیبایی و سلامت پاشنه و کف پا 
را تضمین کرد.  نکته مهم اینکه سنگ پاها چه طبیعی، چه 
مصنوعی یا پلاستیکی، یک وسیله شخصی اند و هر فرد باید 
سنگ پای جداگانه داشته باشد، چراکه بسیاری از بیماری های 
قارچی، میکروبی و به خصوص زگیل با سنگ پا قابل انتقال 
هستند.« سید جواد علوی ، کارشناس طب سنتی نیز می 
گوید:  »استفاده از سنگ پا در حمام برای رفع سردرد و اکثر 
بیماری های دماغی مفید است. محل میخچه و یا پینه را در 
آب گرم به مدت پنج تا 10دقیقه قرار دهید. سپس با سنگ 
پا بر روی آن حرکات دایره ای انجام دهید تا پوست اضافی آن 
برداشته شود هنگام خروج از حمام گرم مزاجان بهتر است 
پاهای خود را با آب سرد و سردمزاجان پاهای خود را با آب 

گرم بشویند.
بهتر است افراد بعد از حمام در معرض هوای بیرون قرار 
نگیرند، چرا که بر اثر استحمام منافذ پوست باز می شود و اگر 
در معرض هوای سرد قرار بگیرند، سرما سریعا وارد بدن می 

شود و منجر به بیماری های دماغی مانند سردرد می شود.«
رفع میخچه و پینه پا

میخچه و پینه اغلب به دلیل سایش و فشار بر روی پوست 
ایجاد می شوند. پینه در هر جای بدن که اصطکاک در آن 
هست ایجاد می شود؛ مثل نوک انگشتان یک نوازنده و یا 
کف دست یک مکانیک. میخچه معمولا در بالا و کناره های 
انگشتان پا بوجود می آید و از علل شایع آن می توان به آرتریت 
و یا کفش نامناسب اشاره کرد. میخچه و پینه در پا گاهی 
با زگیل اشتباه گرفته می شوند. لازم است بدانید که زگیل 
کف پا معمولا زمانی که به دو طرف آن فشار بیاید، دردناک 

است. همچنین نقاط سیاه رنگی در آن دیده می شود که به 
علت عروق خونی کوچکی است که در آن وجود دارد. در ذیل 
محققان چند راهنمایی ساده برای درمان میخچه و پینه ارائه 
می دهند. محل میخچه و یا پینه را در آب گرم به مدت پنج 
تا 10دقیقه قرار دهید تا پوست نرم شود. سپس با سنگ پا 
بر روی آن حرکات دایره ای انجام دهید تا پوست اضافی آن 
قسمت برداشته شود. مراقب باشید که پوست این قسمت را 
بیش از حد برندارید که منجر به عفونت و خونریزی می شود.

یکی دیگر از روش های درمان پینه و میخچه، استفاده از 
لوسیون های مرطوب کننده، اسید سالیسیلیک، آمونیوم و 
اوره در این منطقه است، اما بهتر است در این مورد با پزشک 
مشورت شود. کفش های بیش از حد تنگ و یا شل را هم 
استفاده نکنید. در اکثر مواقع پینه و میخچه زمانی که فشار 
و اصطکاک آنها کم شود، از بین خواهند رفت، اما زمانی که 
دردناک و سفت هستند، باید پزشک متخصص آن را معاینه 

کند.
تنظیم انسولین خون

آیا می دانستید که بیشترین مقدار هورمون انسولین در 
پاشنه پا است؟ کسانی که دچار دیابت نوع دو هستند، اگر 
روزانه به مدت 10 دقیقه سنگ پا بزنند، باعث تنظیم انسولین 
خونشان خواهد شد. همچنین این عمل باعث چربی سوزی 

بیشتر و تناسب اندام خواهد شد.  حتما بعد از استفاده از سنگ 
پا، آن را کاملا بشویید تا خلل و فرج آن تمیز شود و آن را در 
جایی بگذارید تا خشک شود .در بیماران دیابتی در پاها خون 
رسانی به طرز صحیح انجام نمی شود و ممکن است فرد دچار 
مشکلاتی نظیر ترک کف پا و امثال آن بشود. در واقع استفاده 
از سنگ پا موجب بهبود سیستم خون رسانی شده و به این 

طریق به دیابتی ها کمک کند.
توصیه ها

- در بعضی از موارد مانند بیماری پسوریازیس استفاده از 
سنگ پا می تواند موجب تشدید بیماری شود. بنابراین توصیه 
می شود افراد قبل از استفاده به یک پزشک متخصص مراجعه 
کنند. این دسته از افراد می توانند از ترکیبات کراتولیتیک 
که باعث نرم شدن لایه های کلفت شاخی کف پا می شود، 
استفاده کنند. - حتما از سنگ پای مخصوص و تمیز استفاده 
کنید و آن را کثیف نکنید، زیرا ممکن است خراش هایی در 
کف پا ایجاد شده و باعث انتقال میکروب شود.  - حتما بعد 
از استفاده از سنگ پا، آن را کاملا بشویید تا خلل و فرج آن 
تمیز شود و آن را در محیط خشک نگه دارید، زیرا محیط 
مرطوب باعث تجمع انواع مخمر و قارچ ها و استفاده از آن باعث 
آلودگی و انتقال بیماری به کف پای انسان می شود.  پس تمیز 

و خشک کردن سنگ پا بعد از هر بار استفاده الزامی است. 

بدون شک همه شما در اطرافتان حداقل با یک فرد برخورد داشتید که به ندرت بیمار می شود، 
حتی اگر اطرافیانش دچار بیماری مسری باشند. شاید پیش خودتان فکر کنید حتما این افراد 
مزایای ژنتیکی و یا ایمنی ذاتی بهتری نسبت به دیگران دارند، در حالیکه اغلب اینطور نیست. این 
گروه از افراد نکاتی را رعایت می کنند که اگر شما نیز به آن ها توجه نمایید، تبدیل به فردی سالم 
و قوی نسبت به بیماری هایی مانند آنفلوآنزا، سرماخوردگی و غیره خواهید شد. در این مطلب می 
خواهیم به رازهای بیمار نشدن این افراد اشاره کنیم.  افرادی که پنج تا شش ساعت در شب می 
خوابند، هنگام تماس با ویروس سرماخوردگی  تا سی درصد احتمال ابتلایشان به بیماری افزایش 
می یابد. در حالیکه این احتمال برای افرادی که هفت تا هشت ساعت در شب می خوابند، تا 
هفده درصد کاهش می یابد.  تقویت ذهن: آنچه امروزه پزشکان به آن معتقدند این است که باور 
و فکر انسان بر بیمار شدن یا نشدن او اثر می گذارد. این در واقع همان چیزی است که از آن به 
عنوان تلقین یاد می کنیم. تلقین و نوع تفکر ما می تواند بر ابتلای ما به بیماری ها تأثیرگذار باشد. 
بنابراین بهتر است همیشه مثبت فکر کنیم و خصلت مثبت اندیشی را در خودمان تقویت کنیم. 
کنترل استرس:  ثابت شده است که استرس بر تضعیف سیستم ایمنی بدن اثر زیادی می 
گذارد. اغلب بیماری ها به علت فشاری بروز می کنند که استرس بر ارگان های مختلف بدن وارد 
می کند. بنابراین باید هدف تان پیدا کردن راهی برای کنترل استرس باشد تا روش سالم را در 
زندگی دنبال نمایید. استفاده زیاد از وسایل حمل و نقل عمومی مانند مترو، اتوبوس و تاکسی 
در افزایش بیمار شدن شما موثر است. بهتر است عوامل استرس زا را شناسایی کرده و برای رفع 

آن ها برنامه ریزی کنید.  از راه های کلی کنترل استرس می توان به تفکر، همنشینی با دوستان، 
ورزش، عبادت و غیره اشاره نمود.

 تمیز بودن:  همیشه حواستان به این نکته باشد که پس از تماس با وسایل کثیف مانند دکمه 
آسانسور، میله اتوبوس و  مترو، درهای ورودی ، وسایل پارک و غیره دست هایتان را با آب و 
صابون بشویید. وجود خراش یا بریدگی یا سوختگی در پوست دست می تواند امکان آلودگی با 
میکروب ها را بالا ببرد، زیرا در این حالت ها راه ورود آلودگی ها به داخل پوست باز است. شستن 

دست ها با صابون باید حداقل 15 ثانیه طول بکشد.
 پافشاری روی ورزش : ورزش سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند و احتمال ابتلا به 
بیماری هایی مانند عفونت دستگاه تنفسی را کاهش می دهد. بهتر است هر هفته سه بار وقت خود 
را در باشگاه های ورزشی بگذرانید و ورزش کنید. ارتباط از راه دور: استفاده بیش از حد از وسایل 
حمل و نقل عمومی مانند مترو، اتوبوس و تاکسی در افزایش بیمار شدن شما موثر است. این 
وسایل همیشه پر از میکروب هستند. بهتر است کارهایی را که می توان به صورت غیر حضوری 

انجام داد، با ابزار هایی مانند تلفن، رایانه و اینترنت انجام دهید.  
ویتامین ث جادویی:  شواهد علمی نشان می دهد که ویتامین ث می تواند در بهبود عملکرد 
سیستم ایمنی بدن بسیار تأثیرگذار باشد. اغلب افرادی که بیمار نمی شوند، گاهی تا چهار بار در 
روز موادی را مصرف می کنند که دارای ویتامین ث هستند. شما نیز هرگاه احساس کردید که در 
حال مریض شدن هستید، مصرف مواد خوراکی غنی از این ویتامین جادویی را از افزایش دهید.

فواید سنگ پا برای بیماری ها

7راز بیمار نشدن برخی افراد

سکوت چه تاثیری بر مغزتان دارد؟
با وجود سروصدا و شلوغی زیاد در دنیای امروز، ممکن است دنبال جایی برای سکوت 
و عقب کشیدن از این فضای پرهیاهو باشید. مطالعات علمی نشان می دهد این گرایش، 
حرکتی هوشمندانه است، زیرا سکوت و آرامش خیلی بیشتر از آن چه فکرش را بکنید، 

برای مغزتان اهمیت دارد.
سکوت باعث می شود مغزتان بیشتر سلول های جدید تولید کند

در مطالعه ای از انواع صداها و نویزها و سکوت برای موش ها استفاده شد و تاثیر صدا و 
سکوت روی مغزشان بررسی گردید. نتایج شگفت انگیز بودند؛ وقتی موش ها روزانه دو 
ساعت در معرض سکوت قرار گرفتند، در هیپوکامپ مغزشان سلول های جدید تولید شد. 

هیپوکامپ، بخشی از مغز است که به حافظه، هیجانات و یادگیری مربوط می شود.
رشد سلول های جدید در مغز، لزوما به معنی افزایش سلامتی نیست، اما در این مورد، 
محققان می گویند این سلول ها تبدیل به نورون )سلول عصبی( می شوند. در این پژوهش 
دیده شد که سکوت، به سلول های تازه تولیدشده کمک می کند تا تبدیل به نورون شده 

و وارد سیستم عصبی شوند. پس در این مورد، سکوت می تواند باعث رشد مغزتان شود.
در هنگام سکوت، مغز اطلاعات را ارزیابی می کند

مغز در زمان استراحت و آرامش در حالت "دیفالت" قرار گرفته و با وجود اینکه در حال " 
استراحت " است، پیوسته اطلاعات را تجزیه و تحلیل کرده و ثبت می نماید.

مطالعات نشان داده اند بچه هایی که در محیط های پرسروصدا مثلا نزدیک فرودگاه، راه 
آهن یا اتوبان زندگی می کنند، نمرات کمتری در خواندن و مهارت های زبانی و شناختی 
کسب می کنند. وقتی مغز استراحت می کند، می تواند در زمان بیداری و هوشیاری، 
اطلاعات داخلی و خارجی را سازماندهی کند. زمانی که سروصدا حواس تان را پرت نمی 
کند و روی هدف خاصی تمرکز دارید، یعنی مغزتان به ضمیر خودآگاه تان اجازه می دهد 
اطلاعات را پردازش نماید. در سکوت و آرامش، مغز آزادی لازم برای کشف جایگاهش در 

دنیای داخلی و خارجی تان را دارد.
سکوت، اضطراب و تنش را تسکین می دهد

سروصدا می تواند عوارض منفی برای مغز داشته و باعث شود میزان هورمون استرس 
افزایش پیدا کند. امواج صدا، به عنوان سیگنال های الکتریکی از طریق گوش به مغز می 
رسند. بدن نسبت به این سیگنال ها واکنش نشان می دهد؛ حتی زمانی که در خواب 
هستیم .  آمیگدال که در لُب گیجگاهی مغز واقع شده و مربوط به تشکیل حافظه و هیجان 
می شود، در محیط پر سر و صدا فعال شده و موجب رها شدن هورمون استرس می گردد. 
اگر همیشه در فضای پر سروصدا و شلوغ زندگی کنید، در معرض افزایش مزمن هورمون 
استرس هستید. اما تاثیر سکوت روی مغز، کاملا برعکس تاثیر سروصدا می باشد. سروصدای 
مزاحم باعث استرس و تنش می شود، در حالی که سکوت، بدن و مغز را از تنش رها می 

کند. دلیل این تاثیر، دخالت در فشار خون و گردش خون در مغز است.
سکوت، منابع ادراکی ما را بازسازی می کند

تاثیری که آلودگی صوتی می تواند روی عملکرد ادراک و شناخت ما داشته باشد، 
بصورت گسترده مورد مطالعه قرار گرفته  و معلوم شده سروصدا در محیط کار و مدرسه به 
عملکرد ادراکی آسیب می زند و همچنین موجب کاهش انگیزه و افزایش اشتباه می شود. 
عملکردهای ادراکی که بیشتر از همه تحت تاثیر آلودگی صوتی هستند شامل تمرکز در 
خواندن، حافظه و حل مسئله می باشند. مطالعات نشان داده اند بچه هایی که در محیط 
های پرسروصدا مثلا نزدیک فرودگاه، راه آهن یا اتوبان زندگی می کنند، نمرات کمتری در 
خواندن و مهارت های زبانی و شناختی کسب می کنند. اما خوشبختانه این امکان برای مغز 
وجود دارد که منابع محدود ادراکی اش را بازیابی نماید. وقتی شما در شرایطی هستید که 
ورودی های حسی کمتری دریافت می کنید، مغز می تواند بعضی از توانایی های ادراکی اش 
را بازیابی کند. مغز در سکوت می تواند به محافظ حسی اش اجازه استراحت دهد و برخی از 

چیزهایی را که به خاطر آلودگی صوتی از دست داده است، مجددا احیا نماید.

کارشناسان تغذیه می گویند؛

خواص گریپ فروت
گریپ فروت میوه ای از خانواده مرکبات است که منبع فوق العاده ویتامین ها، فیبر و 

سایر مواد مغذی است. 
به گزارش  مهر، گریپ فروت میوه ای است با خواص ضداکسایشی که دارای قابلیت 

تقویت دستگاه ایمنی و همچنین قدرت کاهش کلسترول و هضم غذا است.
به گفته کارشناسان تغذیه، گریپ فروت تامین کننده ویتامین A و C، فولات )B۹(، فیبر، 
کولین، لیمونین و لیسوپن است. افزودن این میوه به رژیم غذایی به کاهش وزن کمک 

می کند. در ادامه به برخی فواید این میوه اشاره می شود.
تقویت سیستم ایمنی: به گفته کارشناسان تغذیه، نصف یک گریپ فروت متوسط 5۹ 
درصد ویتامین C روزانه بدن را تامین می کند. ویتامین C در سیستم ایمنی بدن نقش 

دارد و به خنثی سازی رادیکال های آزاد بدن کمک می کند.
سلامت قلب: ویتامین C با کاهش ریسک بیماری قلبی عروقی مرتبط است. طبق 
مطالعه سال 2015 محققان، افرادی که میوه و سبزیجات زیادی مصرف می کنند 15 
درصد کمتر در معرض ابتلا به بیماری قلبی قرار دارند. هر چقدر میران ویتامین C در 

پلاسمای خون بیشتر باشد، نرخ بروز بیماری قلبی کاهش می یابد.
سنگ کلیه: به گفته محققان دانشگاه ویسکانسین، اسیدسیتریک موجود در گریپ 
فروت می تواند مانع از تشکیل سنگ کلیه شود و حتی سنگ های کوچک در حال تشکیل 
را تجزیه می کند. هر چقدر میزان اسیدسیتریک ادرار بیشتر باشد، بیشتر در مقابل تشکیل 

سنگ کلیه های جدید مصون خواهید بود.
سرطان: ویتامین C و بتاکاروتن منجر به کاهش بروز سرطان مری می شوند. مطالعه 
محققان نشان می دهد مکمل ویتامین C تاثیری همچون شیمی درمانی بر سلول های 
سرطان مری دارد و حتی ویتامین C موجب افزایش تاثیر شیمی درمانی می شود. گریپ 
فروت قرمز و صورتی، بعد از گوجه فرنگی، یکی از بهترین منابع لیسوپن است. لیسوپن با 
کاهش ریسک ابتلا به سرطان پروستات مرتبط است. همچنین لیسوپن در کاهش ریسک 
ابتلا به سرطان معده هم نقش دارد. لیمونین موجود در آن به کاهش ریسک ابتلا به 

سرطان سینه کمک می کند.
سلامت دوره بارداری: فولات از مکمل های ضروری برای زنان باردار به منظور 

پیشگیری از بروز نقص در شبکه عصبی جنین است.
جبران کم آبی بدن: گریپ فروت ۹1 درصد آب دارد از اینرو به جبران کم ابی بدن 

کمک می کند.
هضم غذا: فیبر و آب موجود در گریپ فروت به هضم غذا کمک کرده و در کاهش یا 

پیشگیری از یبوست نقش دارد.
کاهش وزن: گریپ فروت به طور طبیعی حاوی مقادیر زیاد فیبر است که در ایجاد حس 
سیری نقش دارد و می تواند منجر به جلوگیری از پرخوری شود. فیبر همچنین به تثبیت 

سطح قند خون کمک کرده و مانع از افزایش آن که در گرسنگی نقش دارد می شود.
کلسترول: گریپ فروت حاوی فیبری موسوم به پکتین است که در کاهش سطح 
کلسترول بد LDL و پایین آمدن تری گلیسیریدها نقش دارد. به گفته محققان مصرف 

گریپ فورت به مدت 30 روز موجب کاهش سطح کلسترول LDL می شود.
بینایی چشم: ویتامین A که گریپ فروت منبع خوب آن است، برای داشتن بینایی 

خوب ضروری است.

کارشناسان تغذیه می گویند؛

خواص اعجاز انگیز عسل در مقابله با 
عفونت های باکتریایی

عسل شیره شیرین و سالمی است که می تواند جایگزین قند شود و دارای خواص 
متعددی است. 

به گزارش مهر، یکی از قوی ترین خواص عسل، توانایی آن در مقابله با باکتری هاست.  
عسل می تواند موجب تقویت سیستم ایمنی، کمک به هضم غذا و کاهش وزن شود. حتی 

به تسکین علائم سرماخوردگی هم کمک می کند.
17 درصد عسل را آب تشکیل می دهد و مابقی آن شامل دو نوع قند فروکتوز و گلوکز 
است که هر دو جذب کننده آب هستند. زمانیکه باکتری، قارچ، یا کپک قارچی وارد بدن 
می شود، عسل شروع به جذب آب از ماده خارجی واردشده به بدن می کند، و بدین ترتیب 

عملکرد مهاجم را خنثی می کند.
عسل دارای آب کافی برای زندگی باکتری ها یا موارد مشابه نیست، از اینرو فاسد نمی 

شود.
اما مواد قندی تنها ماده تشکیل دهنده عسل نیستند که آن را تبدیل به یک ماده خوراکی 
فوق العاده برای مقابله با باکتری ها می نماید. زنبورها به این مخلوط گلوکز اکسیداز می 
افزایند که همین ماده موجب اسیدی شدن زیاد عسل می شود و از اینرو به معنای واقعی 

رشد باکتری ها در آن غیرممکن می شود.
زمانیکه گلوکز اکسیداز تجزیه می شود، تبدیل به پروکسید هیدروژن می شود که دیواره 

های سلولی باکتری ها را نابود می سازد.
همچنین عسل حاوی پروتئینی موسوم به دیفنسین-1 است که بخشی از سیستم ایمنی 
زنبور در حفاظت از این حشره در مقابل باکتری ها، بخصوص باکتری های بیماری زا است.

در مجموع، مواد موجود در عسل کابوس باکتری ها هستند، ازاینرو مصرف روزانه آن به 
حفظ سلامت بدن کمک قابل توجهی می کند.

البته والدین باید بدانند به کودک زیر یک سال نباید عسل داده شود، چراکه 10 درصد 
برخی نمونه های عسل حاوی بوتولینیوم است. باکتری بوتولینیوم تنها باکتری مقاوم در 
برابر عسل است. از آنجائیکه این باکتری حالت خشک دارد، عسل نمی تواند با جذب منبع 

آبی، آن را نابود کند.

مطالعات نشان می دهد؛

مشغله فکری مغز را سالم نگه می دارد
تحقیقات جدید نشان می دهد مشغله بسیار زیاد برای سلامت مغز بسیار خوب است. 

به گزارش  مهر، مطالعات محققان دانشگاه تکزاس نشان می دهد عملکرد شناختی و 
قابلیت های مغز افرادیکه برنامه فشرده ای دارند، بیشتر است و برنامه فشرده روزانه یکی از 

فاکتورهای سلامت مغز است.
به گفته محققان، افراد پرمشغله در تست های مربوط به حافظه، پردازش اطلاعات و 
استدلال بهتر عمل می کنند. اما یافته های این مطالعه اثبات نمی کند که پرمشغله بودن 

موجب باهوش تر شدن فرد می شود.
تحقیقات قبلی نشان داده بود افراد مسنی که فعالیت بیشتری از لحاظ ذهنی، فیزیکی 
یا اجتماعی دارند، از عملکرد بهتر فکری هم برخوردار هستند و کمتر در معرض ریسک 

دمانس یا زوال عقل قرار دارند.
دکتر سارا فستینی، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »در این مطالعه به مشغله 
ذهنی مفید اشاره شده و اکیدا توصیه می شود که مشغله توام با استرس و تنش روحی، 

اثرات مخربی بر حافظه و عملکرد مغز دارد.«
محققان توصیه می کنند با برنامه ریزی دقیق می توان چند کار را به طور همزمان 
مدیریت کرد. مشغله های مثبت شامل پرداختن به امور الهام بخش و مفیدی است که با 

انگیزه انجام می شود و برای بدن و مغز مفید است.
در این مطالعه، 330 مرد و زن در رده سنی 50 تا 8۹ سال از لحاظ میزان پرمشغله بودن 
رده بندی شدند. همچنین از این شرکت کنندگان، تست های اندازه گیری کننده حافظه، 

سرعت پردازش اطلاعات، استدلال و دایره لغت به عمل آمد.
در مجموع در این مطالعه مشخص شد هرچقدر افراد در زندگی روزمره پرمشغله تر 
باشند، در تست ها عملکرد بهتری داشتند، مخصوصاً زمانیکه از آنها خواسته می شد تا یک 

واقعه خاص در گذشته را به خاطر آورند.
محققان به افراد و به ویژه افراد میانسال و سالمند توصیه می کنند که برای داشتن ذهن 
قوی، همواره فعال بمانند و به انجام فعالیت های بپردازند که سبب نرمش ذهن می شود. 

یکی دیگر از مزیت های فعالیت ذهنی، پیشگیری از افسردگی است.

نتایج یک تحقیق نشان می دهد؛

کاهش ریسک بروز عوارض سکته 
با مصرف آسپرین

طبق یافته های یک مطالعه، مصرف آسپرین بعد از سکته خفیف ریسک عوارض سکته 
مغزی را تا 80 درصد کاهش می دهد. 

به گزارش  مهر، پژوهشگران دانشگاه آکسفورد با بررسی 15 تحقیق درباره تاثیر آسپرین 
بر سکته مغزی بر روی 56 هزار بیمار دریافتند که بیشترین فایده آسپرین در هفته های 

اول بعد از سکته مغزی است.
به گفته محققان، مصرف فوری آسپرین بعد از بروز علائم هشدار، خطر معلولیت های 

مادام العمر یا مرگ را به میزان 70 تا 80 درصد کاهش می دهد.
در سکته مغزی خفیف و در قطع موقت خون رسانی به مغز، جریان خون و اکسیژن به 
مغز قطع و باعث بروز علائمی مثل بی حسی و ناتوانی شدید دست ها و پاها یا مشکلات 

بینایی و حرف زدن می شود.
پیتر راثول، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می  گوید: »یافته های ما تاثیر درمان فوری 
در سکته مغزی خفیف و در قطع موقت خون رسانی به مغز را ثابت می کند و نشان می دهد 

آسپرین مهمترین مولفه در این زمینه است.«
وی تاکید می کند پزشکان باید در صورت سکته مغزی خفیف بلافاصله درمان با آسپرین 

را شروع کنند نه اینکه منتظر بررسی و ارزیابی های تخصصی بمانند.

تولید ابر مولکولی که ویروس های مرگبار را از بین می برد
شرکت آی بی ام با همکاری موسسه بیومهندسی و نانوتکنولوژی)IBN( در سنگاپور 

ماکرومولکولی ایجاد کرده اند که ویروس های مرگبار را در سراسر جهان از بین می برد.
ویروس هایی همچون ابولا، زیکا و یا حتی ویروس های آنفلوانزا مشکلات زیادی در سراسر 
جهان ایجاد کرده اند، اما گروهی از محققان IBM و IBN با ماکرومولکول روشی برای تهدید 

ویروس ها و پیشگیری از سرایت به بشر ارائه داده اند.
سرپرست این تحقیق جیمز هیدریک از مرکز تحقیق آلمادن IBM و مرکز تحقیق 
سن خوزه کالیفرنیا اظهار کرد: ماکرومولکول با روشی غیرمعمول از بشر در برابر ویروس ها 

حمایت خواهد کرد.
در این تحقیق محققان ویروس های RNA و DNA را به دلیل تفاوت با دیگر ویروس ها 
در نظر نگرفتند و بر گلیکوپروتئین توجه کردند. تمامی ویروس ها به آن متصل شده و به 

سلول های بدن حمله و انسان را بیمار می کنند.
ماکرومولکول از عوامل کلیدی در مبارزه با ویروس هاست. اول اینکه قادر به جذب ویروس ها 
به سمت خود با استفاده از نیروی الکترواستاتیک بوده و مانع اتصال به سلول های سالم 
می شود. بعد از آن میزان اسیدیته ویروس را خنثی و از تکثیر آن پیشگیری می کند. البته 

سرعت ماکرومولکول بیشتر از ویروس هاست.
بر اساس اظهارات شرکت Fast ماکرومولکول توسط رایانه طراحی شده و در آزمایشگاه در 
مبارزه با ابولا، تب دنگی، ماربورگ، آنفلوانزا، چیکونگونیا، انترو71 و هرپس سیمپلکس موفق 

بوده است.
با این وجود محققان با بیان اینکه ماکرومولکول به زودی در دسترس نخواهد بود اظهار 

کردند: امیدواریم ورود این ابرمولکول به بازار سه تا پنج سال آینده محقق شود. 
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اجتماعی 6

برگی از حماسه فتح خرمشهر

شهیدی که پس از شهادت 
خبر از فتوحات رزمندگان اسلام می داد

شهیدی  ایزدی  عبدالمهدی  شهید 
بزرگوار از عملیات بیت المقدس است که 
پس از شهادت، در عالم رویا از فتوحات 

رزمندگان اسلام به مادرش خبر می داد.
از  آکنده  مقدس  دفاع  گنجینه 
مرواریدهای درخشانی است که هر چه زمان 
می گذرد، قدر و قیمت بیشتری می یابند. 
حماسه فتح خرمشهر در سال 61، حماسه 
ای فراموش نشدنی در تاریخ پرافتخار دفاع 
مقدس است. شهید عبدالمهدی ایزدی، از 
شهدای عملیات بیت المقدس و آزاد سازی 
خرمشهر است. وی متولد سال 1341 در 
سال  در  وی  خانواده  و  بود  اشرف  نجف 
1351 به عنوان معاودین)افرادی که دارای 
شناسنامه ایرانی بودند(، از طرف رژیم بعث 
عراق، از آن کشور رانده شده و به ایران مهاجرت کردند. علاوه بر عبدالمهدی، شهید علی 

ایزدی نیز دیگر شهید منسوب به این فامیل در دوران دفاع مقدس می باشد.
"استاد حسن بنّا هستی!؟" این جمله ای بود که حضرت امام)ره( خطاب به پدر شهید 
عبدالمهدی ایزدی فرمودند؛ به گفته عباس ایزدی، برادر شهید، پس از پیروزی انقلاب 
هنگامی که امام راحل)ره( برای مدتی در قم حضور داشتند، یک شب به منزل یکی از علماء 
قم تشریف می برند، پدر شهید ایزدی که از بنّاهای بیوت مراجع در قم و نجف بوده و در 
برخی کشورهای اسلامی نیز به ساخت و تعمیر مساجد و امامزاده ها و ... همت می گمارده 
است، با اشتیاق تمام همراه فرزندش خود را به امام می رساند و امام تا او را می بینند، نگاهی 
همراه با تبسم به وی می کنند و این جمله سرشار از محبت را به این پدر بزرگوار می فرمایند.

مرحوم استاد حسن بنّا از طرف هیئات مذهبی به جبهه می رفت و با خلق نیکو، روی 
گشاده و شوخ طبعی اش، به رزمندگان اسلام روحیه می داد؛ خبر شهادت عبدالمهدی را نیز 

که شنید، همچون کوهی مقاوم و استوار بود.
برادر شهید عبدالمهدی درباره خصوصیات این شهید بزرگوار چنین می گوید: "اهل هنر 
خوشنویسی بود و این اواخر پلاکاردهایی برای شهدا می نوشت و ما از همانها برای مراسم 
خودش استفاده کردیم، در هنرستان فنی قدس قم تحصیل می کرد که از طرف بسیج به 
جبهه اعزام شد، مانوس با دعای توسل بود و در سن 20 سالگی دقیقا در روز آزادی خرمشهر، 

به شهادت رسید و در گلزار شهدای سوم خرداد قم خاکسپاری شد."
برادر شهید ایزدی می گوید: سه سال پس از شهادت عبدالمهدی، مادرم که بانوی مومنه 
ای بود، به رحمت خدا پیوست، در این مدت، ارتباط عارفانه عجیبی بین مادر و برادر شهیدم 
برقرار بود، مثلا هر بار که عملیاتی در جبهه صورت می گرفت، شهید به خواب مادر می آمد 

و درباره آن خبر می داد و ما بعدا از رسانه ها می شنیدیم.

شهردار قم :

هیچ مسئله ای نباید توسعه و پیشرفت شهر قم را 
متوقف کند

شهردار قم گفت: فعالیت های شهری با برنامه ریزی ادامه پیدا می کند و هیچ مسئله ای 
نباید توسعه و پیشرفت شهر قم را متوقف کند.

دکتر سقائیان نژاد با اشاره به انتقاد برخی رسانه ها از اجرایی شدن پروژه تقاطع سه سطحه 
شهیدان محمودنژاد اظهار کرد: هیچ مسئله ای نباید موجب توقف توسعه و پیشرفت شهر قم 
باشد و باید بتوانیم برای فعالیت ها برنامه ریزی کنیم. وی با اشاره به اشکال برخی در خصوص 
آغاز پروژه شهیدان محمودنژاد در آستانه نیمه شعبان و تراکم بالای زائرین و مسافرین در قم 
تصریح کرد: قم شهری مذهبی است و مناسبت های مذهبی در این شهر مورد اقبال مردم 
است به همین خاطر بسیاری از ایام شهر مملو از جمعیت بوده و نمی توان همواره جلوی 
پیشرفت شهر را گرفت. شهردار قم خاطرنشان کرد: بیش از 137 مراسم مذهبی در شهر قم 
داریم، اگر هر روز بخواهیم عمران و توسعه را متوقف کنیم امکان برنامه ریزی وجود نخواهد 
داشت. وی با تاکید بر ضرورت توسعه و پیشرفت شهر با برنامه ریزی و مدیریت صحیح 
خاطرنشان کرد: باید امور شهری پیش رود، اگر مردم و مسئولان دست به دست هم دهند 
مشکلات برطرف می شود. سقائیان نژاد با بیان اینکه اجرای پروژه های شهری برای تامین 
رفاه و آسایش مردم است، گفت: ممکن است در مسیر تکمیل پروژه ها مشکلاتی برای مردم 
و شهر رخ دهد، اما در آینده نزدیك شیرینی استفاده از این پروژه ها در کام مردم باقی خواهد 
ماند. وی گفت: امیدواریم سختی ها و مشکلات موجود در مسیر اجرای پروژه ها را مردم 

تحمل کنند تا بتوان آینده ای بهتر، فعال تر و پویاتر برای شهر قم رقم زد.

در ایام نیمه شعبان  صورت گرفت :

فعالیت 3000 نفر از پرسنل شهرداری قم 
مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم گفت: نزدیك به 3 هزار 
نفر از پرسنل ستادی، خدماتی،  فضای سبز و آتش نشانی به صورت 24 ساعته در ایام نیمه 

شعبان مشغول فعالیت بودند.
سیدمحسن میرهادی با اشاره به برنامه ریزی خوب شهرداری برای خدمت رسانی به زائران 
نیمه شعبان اظهار کرد: با تشکیل 10 کمیته و 12 ستاد پیرامون مسجد مقدس جمکران 
برنامه ریزی لازم انجام شد.وی خاطرنشان کرد: حضور میلیونی زائرانی که برای زیارت حرم 
کریمه اهل بیت)س( مشرف شده بودند و نمازگزاران مسجد مقدس جمکران را شاهد بودیم.

مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به برگزاری جلساتی با 
حضور اعضای کمیته های 10 گانه برای بررسی و آسیب شناسی گفت: این جلسات با هدف 
برطرف کردن نقاط ضعف و بهبود نقاط قوت برای خدمت رسانی به زائران و شهروندان برگزار 
شده بود.وی خاطرنشان کرد: 140 هکتار سال گذشته برای بحث پارکینگ آماده سازی شده 
بود ولی امسال 150 هکتار آماده سازی پارکینگ ها و پارکسوارها صورت گرفت و پاکسازی، 
نظافت و مازوت پاشی در آنها انجام شد.میرهادی عنوان کرد: ستاد گمشدگان از نقاط قوت 
خدمت رسانی بود که در تمام ستادهای 12 گانه مستقر شدند و ارتباط مستقیمی با ستادها و 
مسجد جمکران داشتند.وی با اشاره به بحث اطلاع رسانی گفت: اطلاع رسانی با بنر در دستور 
کار قرار گرفت و پارکینگ ها و پارکسوارها بلوك بندی و شماره بندی شدند و توزیع کارت های 
رنگی در ورودی پارکینگ ها صورت گرفت. مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری 
شهرداری قم عنوان کرد: نزدیك به 3 هزار نفر از پرسنل ستادی، خدماتی،  فضای سبز و 

آتش نشانی به صورت 24 ساعته مشغول فعالیت بودند.

کسب رتبه برترکشور ی واستانی
 توسط روابط عمومی دامپزشکی قم

روابط عمومی  اداره کل دامپزشکی قم در همایش  روز روابط عمومی  و ارتباطات بعنوان  
یکی ازروابط عمومی برتر استان انتخاب شد.

 در این همایش که  به مناسبت فرارسیدن 27 اردیبهشت روزارتباطات وروابط عمومی 
توسط استانداری قم  برگزار شد روابط عمومی این اداره کل به دلیل عملکرد مطلوب درزمینه 
مستند سازی وارائه گزارش جامع سالیانه درسال ۹4 رتبه برتر دربین ادارات و سازمانهای 
استان قم را کسب نمود.که دراین راستا از آقای اصفهانی مسئول روابط عمومی دامپزشکی 
استان قم با اهداء لوح سپاس واهداء هدیه تجلیل به عمل آمد.همچنین در ارزیابی که  
سازمان دامپزشکی کشور از فعالیت های سال 13۹4 ادارات کل دامپزشکی کشور انجام 
داده است ، روابط عمومی این اداره کل  در زمینه پویانمایی حائز رتبه برتر در بین  ادارات 
کل دامپزشکی کشور گردید  که با اهداء لوح سپاس از روابط عمومی این اداره کل تجلیل 

به عمل آمد.

 بعضی ها با چنان معیارهای سطح پایینی حاضر به ازدواج می شوند 
که آدم فکر می کند این ها صرفاً به دنبال این هستندکه ازدواجی 
کرده باشند. در نقطه ی مقابل، بعضی های دیگر ازدواج نمی کنند 
چون حاضر نیستند با کسی به جز فردی که مطابق معیارهایشان باشد 
ازدواج کنند. شما کجای این طیف قرار دارید؟ گروه اول؟ گروه دوم؟ 

شاید هم جایی بین آنها؟  
 فرض کنید که می خواهید لباسی بخرید. به چند مغازه سر می 
زنید تا بالأخره لباس مورد نظرتان را پیدا می کنید. چرا برای خرید یک 
لباس این قدر وقت صرف می کنید؟ پاسخ روشن است: چون شما می 
خواهید لباسی را بخرید که مناسب تان باشد. این جستجو برای پیدا 
کردن مناسب ترین لباس از کجا می آید؟ درست است، از معیارهای 
شما. شما قبل از اینکه به خرید بروید معیارهایی برای لباسی که می 
خواهید بخرید تعیین کرده اید. مثلًا می دانید که می خواهید لباس 
ارزان بخرید یا گران. داشتن این معیار به شما کمک می کند تا بتوانید 

خرید مناسب تری داشته باشید. 
با کمی اغماض، می توانیم بگوییم که ازدواج نیز  همینطور است. 
اگر شما برای ازدواجتان معیار داشته باشید، می توانید انتخاب بهتری 
بکنید. از آنجا که همه ی آدم ها به دنبال انتخاب بهتر هستند، هیچ  

انسان سالمی پیدا نمیشودکه بدون هیچ معیاری اقدام به ازدواج کند. 
اما آفتی که در این زمینه وجود دارد این است که بعضی ها به خاطر 
اینکه موفق به ازدواج بشوند آنقدر معیارهایشان را پایین می آورند که 
هدف از ازدواج برایشان بی معنی می شود و بعضی های دیگر هم 
طوری به معیارهای سطح بالایشان می چسبند که کم کم موهایشان 
رنگ دندان هایشان را به خود می گیرند. علت این افراط و تفریط 

چیست؟ 
 چرا ازدواج؟

پاسخ به سوال بالا در درجه اول به دلایلی که شما برای ازدواج کردن 
یا نکردن دارید بر می گردد. شکی نیست که این دلایل، چه به صورت 
خودآگاه باشند و چه به صورت ناخودآگاه، یکی از عوامل مهمی هستند 
که روی معیارهای ازدواج شما اثر می گذارند. برای مثال اگر شما بنا به 
یک دلیل اشتباه بخواهید ازدواج کنید و یا از آن فرارکنید، معیارهایی 
برای خود می تراشید که یا خیلی پایین تر از حد متعادل قرار دارند و 
باعث می شوند که شما هر چه زودتر از شر تجرد خلاص بشوید و یا 
خیلی بالاتر از آن قرار دارند و کمک می کنند تا حالا حالاها ازدواجتان 

را به تعویق بیندازید.
 بعضی از این دلایل اشتباه در زیر آورده شده اند: 

1. فرار از مشکلات خانوادگی
2. فرار از تنهایی

3. فرار از کم پولی
4. حرف مردم

5. ترس از مجرد ماندن
6. کمک کردن به طرف مقابل

 برخی از دلایل غلط ازدواج نکردن: 
 1. ترس از تکرار تجربیات تلخ گذشته 

2. ترس از صمیمیت  
3. ترس از دست دادن منطقه ی امن مجردی 

4. وسواس
  پس در گام اول، توصیه می شود تا با شناخت بیشترِ هدفتان از 
ازدواج و ارزیابی درست بودن آن، زمینه ی انتخاب معیارهای مناسب 
را برای خودتان فراهم کنید. به جز این، عوامل دیگری هم می توانند 

معیارهای ازدواج شما را تحت تأثیر قرار بدهند.
عوامل تأثیر گذار بر معیارهای ازدواج

شکی نیست که دلایل ازدواج، چه به صورت خودآگاه باشند و چه 
به صورت ناخودآگاه، یکی از عوامل مهمی هستند که روی معیارهای 

ازدواج شما اثر می گذارند.
معیارهای هر فرد برای ازدواج، متفاوت از فرد دیگر است علت آن هم 
تفاوت های فردی، فرهنگی و اقتصادی افراد است. یک دسته دیگر از 
علت ها هم به عوامل مربوط به جامعه برمی گردد. برای مثال، به دلیل 
بهای بیش از حدی که جامعه ی فعلی ما برای زیبایی ظاهری قائل 
است، معیار زیبایی هم به خیل معیارهای امروزی پیوسته است. با این 
تنوع رنگارنگ، از کجا بفهمیم که چه معیارهایی برای یک ازدواج موفق 

واقعاً مهمند و چه معیارهایی کم اهمیت؟ 
از واقعیت تا عشق

اساساً معیار داشتن چیز خوبی است، البته تا جایی که اولاً ریشه 
های درستی داشته باشد )که درباره آن صحبت کردیم(، دوماً اینکه بر 

مبنای واقعیت ها ایجاد شده باشد وسوم اینکه ارزشمند باشد. 
 برای اینکه معیارهای ازدواج تان بر مبنای واقعیت بنا شوند لازم 
است خود واقعی تان را بشناسید. همه ی ما علاوه بر خود واقعی یک 
خود آرمانی هم داریم یعنی کسی که نیستیم ولی دوست داریم باشیم. 
شاید خود آرمانی در بعضی جاهای دیگر به پیشرفت و رشد ما کمک 
کند ولی در ازدواج بیشتر نقش یک عامل مخرب را بازی می کند. 
برای مثال اگر شما درخودآرمانیتان،خودتان رافردی درسطح بسیار 
بالای اجتماعی و ... ببینید در حالی که یک جوان با سطح متوسط 
اقتصادی، خانوادگی، تحصیلی و ظاهری هستید، معیارهای درستی را 

برای ازدواج خود قرار نخواهید داد. 
ارزشمندی معیارها هم به این بستگی دارد که آن معیار چقدر فی 
نفسه مهم و ارزشمند است. برای مثال سلامت روانی، پای بندی به 
اخلاق، تلاشگر بودن و متعهد بودن نسبت به خانواده جزء معیارهایی 

هستند که به خودی خود ارزشمند هستند. 
این معیارها را نگه دارید، حتی اگر به قیمت تأخیر افتادن 

ازدواجتان باشد
اگر خودتان را مورد کاوش قرار دادید و دلایل منطقی و درستی برای 
ازدواجتان یافتید، اگر خیال ازدواج رویایی را کنار گذاشتید و بر مبنای 
واقعیت های خودتان و زندگی تان معیارهایی را قرار دادید، و اگر 
معیارهای ارزشمندی را برگزیدید، پای معیارهایتان بایستید. درست 
است که ازدواج سنت مقدسی است و دین خیلی به آن سفارش کرده 
است، اما این را هم مد نظر قرار دهید که منظور دین و بزرگان دینی 
ما ازدواج معقول و مناسب بوده است. بدون شک، به دنبال ازدواج 
مناسب بودن به مراتب از ازدواج عجولانه ای که عاقبتی به جز طلاق 

ندارد بهتر است. 
این معیارها را دور بریزید، حتی اگر به قیمت تغییر دادن 

خودتان باشد
اگر دلایلتان برای ازدواج کردن و یا نکردن جزء دلایل غلط قرار 
دارند، اگر برمبنای خودآرمانی تان به دنبال یک ازدواج رویایی هستید، 
و اگر معیارهایی که دارید جزء معیارهای ارزشمند نیستند، هر چه 

زودتر خودتان را تغییر بدهید. 

 تمام ازدواج ها و روابط به امید وفاداری و داشتن یک زندگی لذت بخش صورت می گیرد. 
تمام انسانها برای اینکه در کنار هم به آرامش برسند دوستی هایشان را آغاز می کنند و تمام زوج 
ها برای اینکه یک عمر کنار همسرشان بمانند، »بله« سر سفره عقد را می گویند. اما در مسیر 

زندگی با تمام فراز و نشیب هایش چطور می توان وفادار ماند؟ 
 اگر امید وفادار بودن افراد نباشد، هیچ مجردی به خانه بخت نمی رود، هیچ کاسبی جنس 
امانت نمی دهد، هیچ ضامنی تقاضای ضمانت بانک را تأیید نمی کند و... و اگر ترس از جدایی 
هایی مثل طلاق، شکایت های خیانت در امانت  و... به گوشتان رسیده باز هم پای نوعی از بی 
وفایی در میان است. آدم های باوفا در دل همه جا دارند و کسی نیست که حسرت دوستی با 
آنها را نداشته باشد. مظهر وفاداری در ادبیات آیینی ما حضرت ابوالفضل العباس)ع( است. وقتی 
به زیارت ایشان مشرف می شویم روی سردر ورودی حرم مطهر این جمله خودنمایی می کند: 
»السلام علیك یا من وفی ببیعته« یعنی سلام بر کسی که به بیعتش وفادار ماند. همین سلام 
کوتاه و خاص به حضرت عباس به ما می فهماند که باید درس وفاداری را از ایشان بیاموزیم. به 
خاطر همه خوبی ها ازجمله وفا و بصیرت حضرت ابوالفضل بود که وقتی به شهادت رسیدند، 
امام حسین)ع( فرمودند کمرم شکست. یار باوفا داشتن، جبران همه نداشته هاست و از دست 
دادنش کمر انسان را خم می کند. حالا در تولد علمدار باوفای کربلا وقت خوبی است تا پای درس 

وفاداری بنشینیم و حال زندگیمان را بهتر کنیم.
وفاداری کجاست؟

داستان برادران حضرت یوسف را به خاطر دارید؟ 10برادر بی وفا! اما طرف دیگر داستان یك 
برادر است که علمدار امام حسین)ع(در کربلاست و به خاطر وفاداری اش به تنهایی مثل یك لشکر 
پشت امام خودش ماند. بی وفایی و وفاداری اینطور کمیت و کیفیت آدم ها را برای هم تغییر می 
دهد. بی وفایی، پایبندی آدم ها را برای ایستادن به خاطر ارزش هایشان کم می کند، طوری که 
ممکن است همه خوبی هایشان را پایمال کند. به نظرتان وضعیت امروز ما در برابر ولی خدا شبیه 

برادران حضرت یوسف است یا علمدار باوفای کربلا؟
در آزمون وفاسنجی نمره شما چند است؟

اطلاع از بعضی شرایط و وعده ها، امکان شناخت باوفاها و بی وفاها را آسان می کند.وسط 
معرکه کربلا، از طرف سپاه دشمن یك امان نامه برای حضرت ابوالفضل آوردند اما ایشان برای 
مطالعه و خواندن نامه مذکور هم پا پیش نگذاشتند. وقتی هم که در خلوت و با زحمت توانستند 
خودشان را به رودخانه فرات برسانند باز هم دلشان نیامد امام شان تشنه باشد و ایشان سیراب و 
در تنهایی هم از آب گذشتند و مشك آب را به طرف خیمه ها بردند. درسی که از رفتار حضرت 
عباس می شود گرفت این است که در دوستی های تان مراقب باشید فردی را انتخاب کنید 
که چه در حضور و چه در غیاب شما یك رفتار ثابت را پیشه می کند که این ویژگی اخلاقی از 
شاخصه های وفاداری است. فردی که بخواهد تأیید همه را داشته باشد از نزدیکی و ارتباط با 
هیچ آدمی نمی گذرد. وعده های افراطی دادن، بی وفا بودن به سایر افراد، دروغگویی و خیانت در 

امانت از ویژگی های اشخاصی است که در معرض بی وفایی کردن هستند. 3 خط قرمز بزرگ در 
سفارشات اسلام وجود دارد که می تواند ملاك افراد برای سنجش رفتارهای شان درباره وفاداری 
باشد:1- نیکی به پدر و مادر چه مسلمان باشند یا کافر 2- ماندن بر سر قول و قراری که خودتان 

مشخص کرده اید 3- وفای به عهد و برگرداندن امانت به کافر یا مسلمان.
چطور وفادار باشیم؟

رفتار ارزشمند وفاداری که می تواند نسبت به خدا، افراد جامعه و خودتان باشد مرتبه های 
زیادی دارد.در هر نمره ای از وفاداری که هستید بازهم لازم است به خودتان تمرین رشد دهید. 

از این راه ها برای رشد یا اصلاح خودتان و دیگران کمك بگیرید.
*سرم بره، قولم نمیره

به قول شاعر عزیز شهریار:» او وفای عهد را با سر کند اما ولی/خون دل از کوفیان بی وفا 
دارد حسین«. این ضرب المثل که سرم بره، قولم نمیره با استناد به این شعر و وفای به عهد 
امام حسین)ع( با خدا معروف شده است.مثل یك قانون مهم این جمله را در حرف و عمل برای 

خودتان تکرار کنید که »سرم بره، قولم نمیره« البته منظور ما قول های صحیح است.
*پیامد زیر قول زدن را بدانید

افرادی که نمی دانند چقدر کارهایشان بر دیگران اثر دارد و مهم است،معمولا افرادی هستند 
که بدقولی می کنند. هرقدر بتوانید هدفی یا موضوعی را برای خودتان جدی تر و مهم تر نشان 

دهید و پیامد زیر قول زدن را مشخص و روشن بدانید به قول هایتان بیشتر عمل می کنید.
*از دوست بپرسید چرا می شکند؟

احساس غریبی، حس تعهد و وفاداری را کم می کند. اگر برایتان مهم است که بی وفا و بدقول 
نباشید، احساس محبت به موضوع قول و قرارتان را تقویت کنید.شاید شاعری که گفت: »بیگانه 
اگر دل شکند حرفی نیست/از دوست بپرسید چرا می شکند؟« اشاره ای به همین موضوع داشته 
باشد که دوستی بین 2 طرف واقعی نشده. همسرانی هم که بخواهند نسبت به هم وفاداریشان 

بیشتر شود، باید احساس نزدیکی به یکدیگر را در خود و زوجشان تقویت کنند.
*موانع شخصی بی وفایی تان را کشف کنید

اگر مصمم هستید تا درجه باوفایی تان را رشد دهید، موانع شخصی بی وفایی تان را کشف 
کنید. ممکن است روحیه توقع افراطی، بی نظمی، تداخل زیاد کارها و وعده هایی که می 
دهید، عدم خودشناسی دقیق، اطلاعات کم تان از نیازهای دیگران، عدم شناخت وظایفتان، توان 

جسمی کم و... زمینه کم کاری شما باشد.
چطور دیگران را نسبت به خودتان وفادار کنید؟ 

*رابطه داد وستدی ممنوع
قدم اول رابطه ها را دادوستدی برندارید؛ مثلا اینکه تو خوبی نکردی، من هم تلافی کردم. تو 
برام تب کن تا من برات بمیرم و... . این نوع روش ها به مرور طرف مقابل را عادت می دهد که 

فقط تا زمانی که شما خوب هستید او هم پای شما بماند.

*دوری دوستی نمی آورد
اجازه ندهید ضرب المثل اشتباه »دوری دوستی می آورد« بین تان فاصله بیندازد و در حد 

امکان رابطه احترام آمیز یا محبت آمیزتان را یادآوری کنید.
*قدردانی کنید

قدرشناس باشید تا روحیه وفاداری بتواند جان بگیرد. فردی که احساس کند تلاش هایش 
به جایی نمی رسد، مدتی بعد، از ادامه راه خسته می شود. قدردانی شما از دوستان و اطرافیان 

وفادارتان می تواند روحیه آنها را به حفظ این اخلاق تشویق کند.
برای وفادار ماندن همسرچه کنیم؟

قرار گرفتن در یک رابطه زناشویی متعادل کار ساده ای نیست، اما زوج های سالم می دانند که 
چگونه فراز و نشیب ها را طی کنند و چطور بحران های احتمالی را مدیریت کنند. با دقت کردن 
به این راهکارها و به کار بستن آنها، می توانید رابطه تان را با همسرتان ماندگار و شاد نگه دارید.

*آزادانه گفت و گو کنید
تحقیقات نشان می دهند در تشخیص اینکه کدام زوج ها خوشحال می مانند، روش ارتباط 
مهم تر از سطح تعهد، خصوصیات شخصی و استرس است. زوج های سالم از بحث و کشکمش 
دوری نمی کنند، بلکه آنها می دانند چگونه مرزهای ارتباط را باز نگه دارند. زوج های شاد می 

دانند بهترین گفت وگوها بدون تلفن و لب تاپ و تبلت پیش می رود.
*جزئیات را ببنید 

گفتن عباراتی مانند »لطفا« یا »سپاسگزارم« نباید فقط مختص محل کار باشد. رفتار مودبانه با 
فردی که بیست سال است با او زندگی می کنید هم بسیار مهم است. همان احترامی که به یک 

مهمان می گذارید، برای همسرتان نیز قائل باشید.
*به سفر بروید

مطالعات نشان می دهند زوج هایی که با هم ورزش می کنند نه تنها سالم ترند، بلکه از ازدواج 
شان نیز رضایت بیشتری دارند. روان شناسان اذعان می دارند که اگر شما با هم ورزشی هرچند 
ساده را تمرین کنید، نسبت به هم بیشتر احساس عشق و علاقه می کنید.یک مسافرت دونفره 

برای کسب آرامش باعث می شود انرژی بیشتری برای زندگی مشترک داشته باشید. 
*بخندید

متخصصان می گویند لبخند و خندیدن باعث می شود احساس بهتری داشته باشید، حتی 
اگر به زور باشد! پس حتی اگر شما و همسر عزیزتان روز سختی را هم سپری کرده اید، سعی 

کنید بی هیچ دلیلی بخندید. عمل فیزیکی خندیدن، شما را شادتر و سالم تر خواهدساخت.
شما و همسرتان با هم عمر گذرانده اید، اگر بخواهید رابطه شادتان را تا پایان عمر داشته باشید، 
نباید به چروک ها، شکم شل و آویزان و کچلی اهمیت بدهید. مهم نیست که هرکدام از شما 
چقدر پیر، فرسوده یا چروکیده شده اید، همیشه در پاسخ به این سوال که چطور به نظرمی رسم، 

بگویید: تو زیبایی و من دوستت دارم. 

معیارهای نگه داشتنی، معیارهای دور ریختنی

 معیار های دست و پاگیر ازدواج 

وفاداری چه شکلی است؟

راهکارهایی برای داشتن رابطه شاد و سالم 
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طی 48 ساعت گذشته؛

13 حریق در قم خاموش شد
 مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم از اطفای 13 حریق طی 48 ساعت گذشته 

در قم خبر داد. 
عباس جعفری ، با اشاره به انجام 41 عملیات آتش نشانی طی 48 ساعت گذشته در قم، 
گفت: عملیات های انجام گرفته شامل 21 مورد ایمن سازی، هفت عملیات نجات و 13 
عملیات حریق می شود. وی گفت: ایمن سازی های انجام گرفته شامل هفت مورد نشت 
سوخت خودرو، هفت مورد بازگشایی درب خودرو، 2 مورد قطع آژیر، 2 مورد رهاسازی 
گربه، رهاسازی پرنده، صد موش صحرایی و شکستن علمک گاز می شود. مدیر عامل سازمان 
آتش نشانی شهرداری قم عنوان کرد: نجات های انجام گرفته نیز شامل پنج مورد محبوس 
شدن داخل منزل، انگشتربری و گیر کردن در آسانسور است. وی اظهار کرد: حریق های 
بوقوع پیوسته شامل 2 مورد حریق خودرو، پنج مورد حریق ضایعات، 2 مورد حریق سفالی، 
حریق پیک نیک، حریق منزل، حریق تیر برق و حریق درخت می شود. جعفری بیان کرد: 
خوشبختانه با رعایت نکات ایمنی توسط زائران و همشهریان سالی بدون حادثه و تلفات جانی 
را در قم شاهد بوده ایم. وی ادامه داد: در محدوده جمکران یک حریق زمین سفالی، حریق 
ترانس برق، حریق پیک نیک و یک مورد بازگشایی درب خودرو توسط پرسنل آتش نشانی 

انجام شده است.

رئیس پلیس آگاهی استان سیستان و بلوچستان  خبرداد:

انهدام باند سارقان کیف قاپ 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان، ضمن انهدام یک باند سه نفره حرفه ای و سابقه دار، 40 

فقره کیف قاپی و سرقت تلفن همراه با تهدید به وسیله چاقو را کشف کردند. 
سرهنگ ابراهیم ملاشاهی رئیس پلیس آگاهی استان سیستان و بلوچستان در گفت و گو 
با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: برخورد و مقابله با قانون شکنان و سارقان یکی از وظایف 
ذاتی و اساسی نیروی انتظامی است و پلیس آگاهی استان تلاش های گسترده ای را در این 

رابطه انجام می دهد. 
وی افزود: در این راستا و با توجه به وقوع چند فقره سرقت موبایل و کیف قاپی همراه با 
تهدید چاقو، از شهروندان زاهدانی،بررسی های تخصصی پلیس آغاز شد و کارآگاهان پلیس با 
پایش های میدانی و اشراف اطلاعاتی سرنخ هایی از اعضای یک باند سه نفره در این سرقت 

ها به دست آوردند. 
رئیس پلیس آگاهی سیستان و بلوچستان با اشاره به اینکه اعضای این باند دارای سوابق 
کیفری بودند، افزود: مأموران در یک عملیات غافلگیرانه سه عضو این باند را در مخفیگاهشان 

دستگیر و جهت بررسی های تخصصی به پلیس آگاهی منتقل کردند. 
ملاشاهی ضمن اشاره به اینکه یکی از اعضای این باند جزء اتباع بیگانه غیرمجاز است 
،تصریح کرد: این متهمان در تحقیقات تخصصی پلیسی به 40 فقره کیف قاپی و سرقت 

موبایل، همراه با تهدید به وسیله چاقو در زاهدان اعتراف کردند.

فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش نیروی انتظامی 
کنگره عظیم مردم در جشن بزرگ میلاد امام زمان)عج( در 

امنیت کامل برگزار شد. 
 به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار" کاظم 
مجتبایی" با اشاره به انتهای زمان حضور پرشور مردم در 
مسجد مقدس جمکران به بیان وضعیت ترافیکی و انتظامی 
این کنگره عظیم پرداخت و از تلاش نیروهای کمکی اعزامی 
از کرج، اصفهان و اراک در کنار رده های تخصصی، اجرایی و 
آماد و پشتیبانی فرماندهی انتظامی استان قم قدردانی کرد. 
وی سپس مانیتورینگ مسجد مقدس جمکران را گامی مهم 
در جهت پیشبرد اهداف پلیس در این ایام ارزیابی کرد و 
گفت: یک پایگاه تبلیغاتی قوی را هم پیش بینی کردیم که 
دائماً اطلاع رسانی کند، همه این فعالیت ها در جهت این 
است که ما بتوانیم آسایش و امنیت مردم را فراهم کنیم، 
این پایگاه اطلاع رسانی برای این بود که اگر برخی از مسیرها 
بسته شد و نیاز به جابجایی باشد از این طریق به مردم آگاهی 

داده شود.  سردار مجتبایی اضافه کرد: گشت هوایی هم پیش 
بینی شد و تمام اقدامات و فعالیت ها را از طریق هوا کنترل 
می کرد تا در صورت نیاز دستورات لازم صادر شود و همکاران 
بدانند در کجا تراکم ترافیکی است و آن را رفع کنند و یا در 
کجا ازدحام است تا بتوانند اقدام لازم را بعمل بیاورند. فرمانده 
انتظامی استان قم در ادامه به همزمانی همایش مهدویت، 
سفر رئیس جمهور به قم و آماده باش پلیس در جهت تامین 
نظم و امنیت کنگره عظیم جمکران اشاره و ضمن ابراز 
رضایت از تلاش شبانه روزی کارکنان از زحمات رده ها و 
یگان های مختلف این فرماندهی قدردانی کرد.  وی سپس 
ماموریت نیمه شعبان را در قم بسیار بزرگ و مهم ارزیابی کرد 
و گفت:امسال به لطف الهی مورد خاص و امنیتی نداشتیم.  
سردار مجتبایی ضمن اشاره به حضور تولیت مسجد مقدس 
جمکران در کانکس فرماندهی انتظامی استان قم خاطرنشان 
کرد:ارزیابی حجت الاسلام " رحیمیان " از تلاش و عملکرد 
نیروی انتظامی بیش از سایر دستگاه ها بود.  فرمانده انتظامی 

استان قم در پایان گفت:امنیت کامل این جشن بزرگ رهاورد 
همدلی، همبستگی و تلاش همه دستگاه های استان بود و از 
همه مسئولانی که پلیس را در اجرای این مسئولیت سنگین 

یاری کردند تشکر می کنم.

  رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از مصدومیت ح شدن 152 نفر در حوادث 
ترافیکی تعطیلات نیمه شعبان در قم خبر داد. 

محمدرضا حسنی ، اظهار داشت: از ساعت هشت صبح روز شنبه اول خرداد تا هشت صبح 
روز یکشنبه دوم خردادماه تعداد 886 تماس با اورژانس قم برقرار شد. وی گفت: طی این 
مدت 135 تصادف بوقوع پیوست که 11۹ مورد آن در شهر و منطقه جمکران بوده است. 

رئیس مرکز فوریت های پزشکی قم عنوان کرد: در تصادفات بوقوع پیوسته 152 نفر مجروح 
شدند که 66 نفر به صورت سرپایی درمان شده و 86 نفر نیز توسط آمبولانس های اورژانس 
به بیمارستان سیار در جمکران و بیمارستان های سطح شهر انتقال داده شدند. وی اظهار 
کرد: از میان مأموریت های انجام گرفته طی این مدت 65 مورد مربوط به مسجد مقدس 
جمکران بود که 17 مورد به بیمارستان عاشقان ولایت در جمکران منتقل شده و مابقی نیز 
به بیمارستان های سطح شهر انتقال داده شدند. حسنی در خصوص تصادفات شاخص ایام 
نیمه شعبان، افزود: برخورد خودرو با عابر پیاده در خیابان امام زاده ابراهیم سه مجروح، 2 
مورد برخورد موتور و خودرو در خیابان آذر و خیابان نیروگاه با 6 مصدوم و واژگونی خودروی 
206 در اتوبان قم - تهران سه مصدوم بر جای گذاشت. وی ادامه داد: برخورد سه خودرو در 
جاده قدیم جعفریه 2 مجروح داشت و برخورد خودروی پراید با سمند در شهر پردیسان نیز 

2 مصدوم بدحال برجای گذاشت.
رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم اضافه کرد: برخورد خودروی نیسان با موتور در 
اتوبان قم - تهران متأسفانه یک مصدوم بسیار بدحال برجای گذاشت. وی ادامه داد: سقوط 
از دوچرخه در جاده قدیم قم - کاشان یک مجروح و برخورد مینی بوس با خودروی ال ۹0 
در اتوبان قم - تهران سه مصدوم برجای گذاشت و همچنین در اثر برخورد خودروی 206 با 

گاردریل یک نفر مصدوم شد.

  فرمانده انتظامی استان قم :

  جشن بزرگ نیمه شعبان درامنیت کامل برگزار شد

رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم  خبرداد:

 مصدومیت 150  نفر در حوادث ترافیکی تعطیلات نیمه شعبان 
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نامحــرمانه

فرمانده سپاه قدس در پاسخ به این سؤال که چرا کشورهای 
اطراف ما دچار مشکل هستند، گفت: کشورهای اطراف مسلمان بوده 
و حتی برخی همانند پاکستان بمب اتم هم دارند؛ ولی سربلندی و 
امنیت کشور از حکمت، اداره، مراقبت و بی خوابی های رهبر معظم 

انقلاب است.
حوزه علمیه قم سرآمد انقلاب است

سردار قاسم سلیمانی پیش از ظهر دیروز در همایش »حوزه 
انقلابی، بیم ها و امیدها« که در سالن اجلاس مدرسه علمیه دارالشفاء 
قم و با حضور حضرت آیت الله نوری همدانی برگزار شد، اظهار داشت: 
همه حوزه های علمیه شیعه، حوزه انقلابی است و حوزه علمیه قم 

سرآمد انقلاب است.
وی ابراز داشت: ما امروز در سالروز فتح خرمشهر قرار داریم؛ حادثه 
بسیار بزرگ و ارزشمندی که به عنوان روز ملی نام گرفت و این ارزش 

را داشت که روز ملی نام بگیرد.
فرمانده سپاه قدس خاطرنشان ساخت: سرآمد یک عمل انقلابی 
موفق، عملیات بیت المقدس بود که نمونه ای قابل شکافتن و بحث 
است. سردار سلیمانی با اشاره به مفهوم مدیریت انقلابی، تصریح کرد: 
برخی انقلابی بودن را با بی برنامگی، هرج و مرج و بی انضباطی تفسیر 

می کنند که تعبیری ناجوانمردانه است.
انقلاب مدیون مدیریت انقلابی حضرت امام )ره( است

وی بیان داشت: مهمترین مشخصه مدیریت انقلابی، معنویت 
است و امام راحل )ره( مصداق حقیقی عمل و مدیریت انقلابی است.

فرمانده سپاه قدس با اشاره به اینکه امروز انقلاب خود را مدیون 
مدیریت انقلابی حضرت امام خمینی )ره( می داند، اظهار داشت: 
مدیریت انقلابی، مدیریت حجت الاسلام شهید میثمی است که 
جنس خود شماست؛ شخصی که نماینده امام )ره( در قرارگاه خاتم 
الانبیاء بود؛ اما هیچ وقت سوار ماشین بیت المال نشده و عبا را بر روی 
دست انداخته و در جاده ها از غرب به جنوب و از جنوب به جبهه 
های گوناگون سوار ماشین بین راهی شده و خود را به مقصد می 
رساند. سردار سلیمانی با بیان این مطلب که انقلابی کسی است که 
مرگ را بر زندگی ذلت بار ترجیح داد، ابراز داشت: عمل انقلابی، عمل 
طلبه شهیدی همچون شهید ردانی است که فرمانده لشکر جنگ 
ما بود؛ عارف بود و وقتی قصد ازدواج داشت، برای حضرت معصومه 

)س( دعوتنامه فرستاد.
عمل انقلابی، عمل شهدای مدافع حرم است

وی خاطرنشان ساخت: عمل انقلابی، عملی است که منافع ملت و 
اسلام را بر شخص خود ترجیح داده و در سختی ها و شدت ها گوش 
به فرمان ترین بوده و عذر نتراشیده و سینه خود را سپر می کند؛ 
همانند عمل شهدای مدافعان حرم که خانه و نوامیس آنان در خطر 

نیست؛ اما در سوریه حاضر شده از اسلام دفاع می کنند.
فرمانده سپاه قدس تصریح کرد: مدافعان حرم به فهم حقیقی 
رسیده و با بصیرت در حلب و خان طومان حضور پیدا می کنند و 

به شهادت می رسند.
انقلاب بر پایه دین و اسلام مهم است

سردار سلیمانی با اشاره به اینکه امروز انقلابی در دنیا زیاد است؛ اما 
انقلاب بر پایه دین و اسلام مهم است، اظهار داشت: انقلابی که بر پایه 
دین انجام می گیرد باید مورد توجه قرار گرفته و در آن خصوصیت 
های ارزشمند و دلربایی وجود دارد. وی ابراز داشت: عمل انقلابی، 
عمل شهید حسن باقری است که رهبر انقلاب از او به جوان ژنده 
پوش و ژولیده تعبیر می کنند که با سخنان خود دل ها را می ربود.

فرمانده سپاه قدس خاطرنشان ساخت: انقلابی شخصی همچون 

شهید سعیدی است که در دوران خفقان، فریاد زد و این سخن، سبب 
اصلی فتح خرمشهر بوده است. 

سردار سلیمانی تصریح کرد: رهبر انقلاب در تفسیر إن تنصروا 
الله ینصرکم، فرمود، شما به آن مقداری که سهم دارید، صد در صد 
عمل کنید و مابقی با خداست و در عملیات فتح خرمشهر همین شد.

به گزارش خبرگزاری »حوزه«، وی بیان داشت: امروز در جامعه ما 
هجمه های  گسترده ای وجود دارد و تنها فکری که می تواند در این 

ایستادگی کمک کند، تفکر انقلابی است.
سربلندی ایران اسلامی مدیون مراقبت 

و بی خوابی رهبر معظم انقلاب است
فرمانده سپاه قدس در پاسخ به این سؤال که چرا کشورهای 
اطراف ما دچار مشکل هستند، اظهار داشت: کشورهای اطراف 
مسلمان بوده و حتی برخی همانند پاکستان بمب اتم هم دارند؛ ولی 
سربلندی و امنیت کشور از حکمت، اداره، مراقبت و بی خوابی رهبر 

معظم انقلاب است. سردار سلیمانی ابراز داشت: رهبر انقلاب مراقب 
کشور و قشرهای گوناگون در آن بوده و افطاری را در ماه مبارک 

رمضان بدون یک قشر صرف نکرده اند.
جامعه ما بدون روحیه انقلابی 
تبدیل به افغانستان خواهد شد

وی خاطرنشان ساخت: جامعه ما بدون روحیه انقلابی مرده و 
به افغانستان و دیگر کشورها تبدیل خواهد شد،  امروز جامعه ما با 
حوادث گوناگون در بُعد ملی، مذهبی و ... دست و پنجه نرم می کند 

و حوزه علمیه باید بیدار باشد.
سردار سلیمانی بیان داشت: امروز حتی جا دارد که نگاه ما به فرق 
شیعه عوض شده و پاره سنگ هایی همچون زیدیه یمن در ترازوی 

جمهوری اسلامی قرار بگیرند.
موقعیت انقلاب در بیرون از مرزهای ایران اسلامی

وی با اشاره به موقعیت انقلاب و شرایطی که در بیرون از مرزهای 

خود دارد، اظهار داشت: امروز شاهد بالاترین حجم حضور و توجه 
دشمن یعنی آمریکا به این منطقه هستیم؛ بیشترین حجم مؤسسات 
آمریکایی اعم از سیاسی و امنیتی در این منطقه استقرار داشته؛ 
بیشترین رفت و آمد دیپلمات های آمریکایی در این منطقه می باشد 
و بیشترین حجم نیروی مسلح آمریکا و تجهیزات و تسلیحات او در 
این منطقه است. فرمانده سپاه قدس ادامه داد: امروز بالاترین رقم 
کشورهای وابسته به غرب در این منطقه می باشد و باید توجه کنیم 

که چرا این بیشترین ها در منطقه ما می باشد.
سردار سلیمانی ابراز داشت: آمریکاییان معتقدند که انقلابی 
اسلامی موجب فروپاشی قدرت آمریکا در منطقه شده و در قدرت 

این کشور در کل جهان اثر گذاشته است.
آمریکا به دنبال فروپاشی انقلاب اسلامی است

وی با بیان این مطلب که آنان به دنبال فروپاشی انقلاب اسلامی 
ایران هستند، خاطرنشان ساخت: آنان به دنبال فروپاشی در اهرم 
قدرت جمهوری اسلامی می باشند. فرمانده سپاه قدس با بیان این 
مطلب که سه عامل در اینکه یک قدرت بتواند اعمال فشار کند، 
اثرگذار است، تصریح کرد: مهار رقیب، فیصله دادن به منازعات و 
وحدت سازی بر علیه جریان تهدیدکننده، سه عاملی هستند که 
یک قدرت می تواند به وسیله آن اعمال فشار کند. سردار سلیمانی 
بیان داشت: ما در طول 20 سال گذشته پیوسته با حوادث مهمی 
مواجه هستیم که طرف مهم آن در ایجاد و خلق حوادث، آمریکاست 
و این کشور در هیچ کدام از این سه عامل موفق نبوده است. وی 
اظهار داشت: استفاده از منطق و خطاهای دشمن دو عامل مهم در 
به کارگیری فرصت هاست و ما استفاده از این دو عامل را به کار بسته 
ایم. فرمانده سپاه قدس با بیان این مطلب که آمریکا با به وجود آوردن 
جنگ قبیله ای، به دنبال شکست ایران بوده است، ابراز داشت: امروز 
پیروز صحنه جنگ با تکفیری ها، جمهوری اسلامی است و شاهد 

شکست آنان هستیم.
اگر ایستادگی ایران در سوریه نبود
 امروز داعش حاکم این کشور بود

سردار سلیمانی با اشاره به موقعیت مهم سوریه در منطقه، 
خاطرنشان ساخت: اگر جمهوری اسلامی به ایستادگی نظام سوریه 
کمک نمی کرد، امروز حکومت داعش در سرتاسر این کشور حاکم 
بود. وی تصریح کرد: امروز آمریکا مجبور به عقب نشینی از تمام 
اهداف خود شده و به رغم تمام فشارهای خود،  سنی، شیعه و کرد 

عراق، دوستدار ایران بوده و به این دوستی افتخار می کنند.
امروز یقینا جمهوری اسلامی 

پیروز تمام صحنه های منطقه است
فرمانده سپاه قدس بیان داشت: امروز یقینا جمهوری اسلامی در 
تمام صحنه های منطقه پیروز بوده؛ البته در برخی از صحنه ها نقش 
اندک داشته ایم؛ اما به دلیل منطق غلط دشمن، موجب شکست آنان 
شده است. سردار سلیمانی با اشاره به نقش اندک ایران در جنگ 
یمن، اظهار داشت: ایران در این کشور حضوری نداشت و نقش 
آنچنانی ایفا نکرد؛ اما جنگ متکبرانه دشمنان سبب شکست آنان 
شده است. وی ابراز داشت: نتیجه جنگ یمن، تثبیت قدرت انصارالله 

می باشد که در اثر حماقت دشمنان به دست آمده است.  
فرمانده سپاه قدس خاطرنشان ساخت: امروز باید آگاهی جامعه را 
بالا ببریم که چرا جوانان ما در شهرهای سوریه حضور داشته و برخی 

به شهادت می رسند. 
سردار سلیمانی در پایان تصریح کرد: حوزه نقش اساسی و جدی 
در بیداری انقلابی دارد و حوزویان باید در صحنه حضور داشته باشند.

اکبر ترکان معتقد است که محمود احمدی نژاد گزینه ی 
»سرگرمی تندروها« است و کاندیدای اصلی به زودی رونمایی 
سعید  که  کرد  پیش بینی  رئیس جمهور  مشاور  می شود. 
جلیلی به دلیل تجربه شکست در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 92، دیگر کاندیدا نخواهد شد. وی در این گفتگو ائتلاف 
آیت الله  رایزنی های  نتیجه  را  اصلاح طلبان  و  اعتدالیون 
هاشمی و حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری عنوان کرد. 

متن کامل این گفت وگو در پی می آید:

به عنوان اولین سؤال، یکی از دغدغه های این روزها در 
عالم سیاست، انتخاب رییس مجلس است، ارزیابی تان از این 

موضوع چیست؟
این موضوع به ما مربوط نیست. نمایندگان باید تصمیم بگیرند و 

ما نمی دانیم چطور تصمیم می گیرند.

 شما فضا را چطور می بینید؟
هیچ ارزیابی ندارم، چون این قدر شناخت ندارم که اظهارنظر کنم.

آقای حداد عادل مدتی قبل در جلسه ای عنوان کردند که 
دولت در انتخابات مجلس تخلف کرده است، آیا خبردارید که 

ایشان مستنداتی ارائه کرده یا نه؟
من هم شنیدم و باید ادله ارائه کنند تا مقامات رسیدگی کنند. 
اگر این ادعاها مبنا دارد باید مبانی اش را بفرمایند، اگر بدون مبنا و 
اساس گفتند که باید بگویم از ایشان چنین چیزی شایسته نیست. 
وقتی دانشجو بودم ایشان استاد دانشگاه صنعتی شریف بودند. خدا 
شهید مجید که اخوی آقای حداد است را رحمت کند. با ایشان 
هم دوره و هم دانشکده ای بودیم و من برای آقای حداد احترام زیادی 

قائل هستم.

 شاید به خاطر شکستی که در تهران خوردند این حرف 
را زدند؟

من شخصیت ایشان را مهم تر از نماینده مجلس بودنشان میدانم و 
انتظارم این است که شخصیت دکتر حداد عادل حفظ شود. نماینده 
مجلس بودن به نظر من در مقابل دکتر حداد عادل بودن )مکث(...

نمی خواهم بگویم کوچک تر است می خواهیم بگویم وجود حداد عادل 
یک انتظاری را درست می کند که این جدا از نماینده بودن ایشان است.

 شاید به خاطر فشارهایی که به ایشان وارد کردند، بود؟
بالاخره اشخاص به ایشان گزارش اشتباه دادند، چون ایشان را 
فرد باشخصیتی می شناسم و استاد دانشگاه شریف بودند. لذا اصلًا از 

ایشان شایسته نیست که حرف بدون مبنا بزنند.
احمدی نژاد سفرهای  آقای  عید  از  بعد  شاهد هستیم 
متعددی رفتند. اخیراً نیز به زنجان رفتند. به نظر شما، آیا 

ایشان تصمیمی برای ورود به انتخابات سال آینده رادارند؟
شما از مردم کوچه و بازار بپرسید، ببینید شانسی دارند یا نه.  
خودشان هم می دانند رقیب روحانی، احمدی نژاد نیست، جناحی 
که می خواهد برای آقای روحانی رقیب بتراشد، کاندیدایش کسی 
دیگر است و احمدی نژاد تنها یک سرگرمی است؛ رقیب اصلی را 

بعداً رو می کنند. می خواهد بگویم اصولگرایان تندرو می خواهد برای 
آقای روحانی رقیب بتراشند. آقای احمدی نژاد برای سرگرم کردن 
طرفداران خودشان این سخنرانی ها را می کنند، کاندیدای اصلی 

ایشان نیست، بعداً رو می شود.

آقای شانس پیروزی آقای جلیلی را چطور می بینید؟
مگر قصد دارند رئیس جمهور بشوند؟

شاید! کدهایی که در صحبت هایشان می دهند حکایت از 
تمایل مجدد ایشان دارد؟

من فکر نمی کنم و خودشان تا حالا به صورت مستقیم چیزی 
نگفتند و من هم بعید میدانم ایشان اهل این کارها باشند.

 یعنی به خاطر شکستی که در سال 94 خورده اند دیگر به 
انتخابات فکر نمی کنند؟

بله. ایشان تا به امروز نگفتند می خواهد ورود کنند یا خیر. 

 با توجه به اقبالی کم رنگی که جامعه نسبت به اصولگرایان 
نشان داد، آن ها ممکن است به غیراز احمدی نژاد و جلیلی، به 

چهره ی دیگری بپردازند؟
زود  خیلی  و  است  دیگری  اصلی شان شخص  کاندیدای  بله 

رونمایی می شود.

بسیاری از  تحلیلگران بر این باور هستند که پیروزی آقای 

روحانی در دوره بعد بستگی به عملکرد تیم اقتصادی شان 
دارد، ارزیابی تان چیست؟

نمی دانم و در این امور وارد نیستم، چرا به این زودی به فکر این 
حرف ها افتادید؟ این موضوع را عنوان کنم که خطا و درستی اصلًا 

مطرح نیست. دولت یک برنامه ای دارد و برنامه اش را اجرا می کند.

نقش آیت الله هاشمی و حجت الاسلام والمسلمین ناطق 
نوری در ایجاد اتحاد میان اصلاح طلبان و اعتدالیون را چطور 

می بینید؟
نقش آقای هاشمی مثل نقش انقلاب است، یعنی حضرت امام 
در آن حادثه ای که برای ایشان پیش آمد، فرمودند که هاشمی تازنده 
است انقلاب هم زنده است این نقش خیلی مهم است. اعتدالیون و 
اصلاح طلبان که قبلًا به هم نزدیک شدند، مگر لیست امید نتیجه 
همکاری این ها نبود، این ها که باهم دارند کار می کنند تعارضی باهم 
ندارند. آقای هاشمی نقششان بسیار، بسیار ارزشمند است. مقام معظم 
رهبری و آقای هاشمی باهم نقش بسیار اساسی در بقا و حفظ انقلاب 

دارند و از این به بعد هم خواهند داشت.

همان طور که می دانید، جریان اصیل اصولگرایی توسط 
طیفی تحت عنوان پایداری مصادره شده است. نظرتان در 
مورد کوچ اصولگرایان اصیل ازجمله آقای لاریجانی به اردوگاه 

اعتدال چیست؟
اصولگرایان معتدل در جامعه ایران پایگاه خوبی دارند. اصولگرایی 
اصل اساسی ما است مگر می شود یک کسی مسلمان باشد به اصول 

اصلی دینش پایبند نباشد. 

 آینده پایداری ها را چطور می بینید؟
بعضی ها یک موقعی پایداری بودند، الآن نیستند. این موضوع  
نشان می دهد که آدم ها دائم تغییر می کنند. آدم ها دائماً می آموزند 
و رشد می کنند. این نیست که فکر کنیم یک آدمی اگر یک موضع 
سیاسی را درگذشته داشته در آینده هم همین است. دو روز آدم ها 
باهم مشابه نیست. همیشه انسان ها در حال یادگرفتن، تجربه و 
رشد کردن هستند لذا من معتقد هستم که هم اصولگرایان هم 

اصلاح طلبان همه در حال رشد و یادگیری هستند.

ترکیب مجلس دهم را چطور می بینید؟
اجازه بدهید آغاز به کار شود الآن خیلی زود است بخواهیم نظر 
بدهیم این موضوع را هم بگویم. ما کاری به ترکیب مجلس نداریم، به 

این کارداریم که چطوری کار می کنند.

مهم ترین نقدی که در مجلس نهم وجود دارد چیست؟
وجود تندرو هایی که مزاحمت درست کردند. مجلس نهم در کل 
همراهی خوبی با دولت داشت، کما اینکه خیلی از لوایح دولت را رأی 
داد، مگر همین مجلس نهم نبود که به برجام رأی داد پس نشان 
می دهد که این ها مجموعاً خوب بودند. یک اشکالاتی داشتند که 
آن اشکالات ناشی از وجود و حضور تندروها بود. این موضوعی را که 
می خواهم عنوان کنم نظر شخص خودم است کاری به دولت ندارم، 

باید برنامه ششم را  به موقع کار می کردند.

سردار قاسم سلیمانی در همایش »حوزه انقلابی، بیم ها و امیدها« در قم؛

سربلندی ایران مدیون مراقبت های رهبری است

»ترکان« نامزدی احمدی نژاد را سرگرمی دانست

رونمایی از کاندیدای اصلی مخالفان روحانی

آیت الله امینی کاندیدای ریاست خبرگان می شود
گفته می شود: آیت الله ابراهیم امینی کاندیداتوری در انتخابات ریاست خبرگان را 
پذیرفته است. با درخواست تعدادی از اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و نظر مساعد 
برخی مراجع تقلید و توصیه شخصیتهای برجسته انقلاب، آیت الله ابراهیم امینی عصر دیروز 
کاندیداتوری ریاست مجلس خبرگان را پذیرفت. با وجود عدم موافقت قبلی آیت الله امینی با 
کاندیدا توری برای ریاست مجلس خبرگان، شرایط موجود در انتخاب هیات رییسه خبرگان 
پنجم موجب شد ایشان توصیه بزرگان انقلاب و مراجع معظم تقلید را بپذیرد. این خبر را 
انتخاب منتشر کرده است . این در حالیست که، یک منبع آگاه در گفت وگو با رسا از قطعی 
بودن کاندیداتوری آیت الله جنتی برای ریاست مجلس خبرگان در دوره پنجم خبر داد. این 
منبع آگاه صحبت های مطرح شده افرادی که مسؤولیتی هم در مجلس خبرگان ندارند 
مبنی بر عدم تمایل آیت الله جنتی به کاندیداتوری برای ریاست مجلس خبرگان رهبری را 

تکذیب کرد.

۴ دیپلمات ایرانی دربند رژیم صهیونیستی زنده هستند
گفته می شود: سردار حسین دهقان وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح خبر داده 
است که 4 دیپلمات ربوده شده ایرانی در اسارت رژیم صهیونیستی بوده و زنده هستند. اشاره 
سردار دهقان به 4 دیپلمات ربوده شده ایرانی، به عملیات ربایش سردار احمد متوسلیان وابسته 
نظامی سفارت ایران در بیروت، سید محسن موسوی کاردار سفارت ایران در بیروت، تقی 
رستگار مقدم کارمند سفارت ایران و کاظم اخوان عکاس خبرگزاری جمهوری اسلامی است. 
این 4 دیپلمات ایرانی، در 14 تیرماه سال 61 در مسیر سفارت ایران در بیروت بودند که در یک 
پست بازرسی توسط یک گروه شبه نظامیان فالانژ، ربوده شده و بعدها طبق خبرهای رسمی 
و غیررسمی، تحویل رژیم صهیونیستی شده  بودند. سردار دهقان که با خبرگزاری دفاع مقدس 
مصاحبه می کرد، گفت، ادعای ما این است که این ها زنده و در اسارت رژیم صهیونیستی 
هستند و مدارکی دال بر این موضوع وجود دارد. آنها مسئولیت سلامت و امنیت چهار دیپلمات 
را باید بر عهده بگیرند و هم از لحاظ حقوقی و هم از لحاظ سیاسی دنبال می کنیم تا بتوانیم 

اینان را آزاد کنیم. دولت این مسئله را پیگیری خواهد کرد.

واکنش وکیل »موسویان« به ادعای روزنامه وطن امروز 
گفته می شود: وکیل »سیدحسین موسویان« به ادعای یک روزنامه اصولگرا واکنش 
نشان داد. هوشنگ پوربابایی وکیل سید حسین موسویان در تکذیب ادعای روزنامه وطن امروز 
در مطلبی نوشت موکلش از دانشگاه پرینستون حقوق ماهیانه دریافت کرده و هیچ وجهی 
بجز حقوق مقرر دانشگاه به ایشان پرداخت نشده است. گفتنی است روزنامه وطن امروز روز 
گذشته درصفحه اول خود تیتری در خصوص موکل من )دکتر سید حسین موسویان( منتشر 
کرده که مصداق بارز افترا و نشر اکاذیب است، بنابراین موکل حق تعقیب قضایی را برای خود 
محفوظ می دارد. این روزنامه در تیتر صفحه اول خود نوشته:  »ادعای آمریکایی ها مبنی به 

کمک 70 هزاردلاری به حسین موسویان برای تبلیغ توافق هسته ای«

بازگشت معین آبادی به استانداری قم
گفته می شود: استاندار قم در حکمی، سرپرست جدید دفتر امور سیاسی و انتخابات 
استانداری قم را منصوب کرد. سید مهدی صادقی استاندار قم، حسین معین آبادی را به سمت 
سرپرستی دفتر امور سیاسی و انتخابات استانداری قم منصوب کرد. در حکم استاندار قم به 
معین آبادی آمده است: نظر به سوابق، تجارب و ظرفیت علمی جنابعالی و در راستای پویایی 
نشاط سیاسی و مردم سالاری دینی در جامعه و ارتباط زنده با دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی 
و رفع مشکلات جامعه کارگری، به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست دفتر امور سیاسی و 

انتخابات منصوب می گردید.

بلاتکلیفی 50 هزار میلیارد تومان در یک بانک 
گفته می شود: امیر خجسته رئیس کمیسیون شوراها با اشاره به لزوم برخورد با مفاسد 
اقتصادی برای قطع دست اختلاس گران عنوان کرد: در حال حاضر 50 هزار میلیارد تومان 
در یکی از بانک ها بلاتکلیف است. در بانک دی تخلفاتی صورت گرفته و علی رغم اینکه در 
تحقیق و تفحص مشخص شد، اما تخلفات ادامه دارد که ما این موضوع را در صحن علنی 

پیگیری می کنیم.

رشیدپور »دید در شب« را به بازگشت به تلویزیون فروخت؟ 
گفته می شود: رضا رشیدپور پس از سالها دوری از فضای رسانه ای و در حالی که داشت 
کم کم به فراموشی سپرده می شد با برنامه دید در شب با قدرت به فضای رسانه ای برگشت. 
به گستره ای  که از او دریغ شده بود؛ اما بازگشت او متفاوت بود چراکه این اقبال و موفقیت 
را نه به لطف رسانه ای دولتی بلکه با کمک مخاطبان و بستری مردمی در فضای اینترنت به 
دست آورد که نه محدودیتی داشت و نه فشاری. رشید پور در برنامه ای که مدیریتش را حالا 
خود به عهده داشت به صراحت به گفت و گو با شخصیت های مختلف می پرداخت و رفته 
رفته برنامه اش مورد استقبال بیشتری قرار گرفت و دوباره به تیتر یک خبرگزاری ها و مجلات 
و بحث ها بازگشت. این برنامه اینترنتی شاید قابلیت های اصلی خود رشید پور را هم بیشتر از 
زمانی که در تلویزیون بود به نمایش گذاشت. تقریبا کسی شک نداشت که قرار گرفتن این 
برنامه روی آپارات که دارای ضریب نفوذ بسیار بالایی در جامعه بوده و مخاطبان میلیونی دارد، 
به بیشتر دیده شدن و محبوبیت این برنامه کمک شایانی کرد. پخش مرتب هر هفته این برنامه 
در ساعتی خاص، آن را تبدیل به برنامه ای کرد که مخاطبان ثابت هر هفته منتظر سورپرایز 
شدن نسبت به میهمان برنامه بودند؛ اما عکس العمل صدا و سیما با دیدن این وضعیت جالب 
بود! با محبوبیت بالایی که برنامه پیدا کرده بود تصمیم به برگرداندن رشیدپور به آنتن گرفته 
شد و این چنین شد که وی بعد از 7 سال به تلویزیون برگشت. ابتدا با ویژه برنامه ای برای 
نوروز و پس از آن با برنامه »حالا خورشید«، رشیدپور به صدا و سیما برگشته و حالا دیگر از 
دید در شب خبری نیست. کوچ رشیدپور به تلویزیون و ادامه ندادن »دید در شب« احتمالا 
باعث عدم اطمینان حامیان مالی این برنامه نیز خواهد شد و راه را برای بازگشت وی به 
فضای مجازی نیز سخت می کند و از طرف دیگر هیچ اطمینانی وجود ندارد که او همیشه 
در تلویزیون بماند و سوالی که پیش می آید این است که این بار بعد از غروب »خورشید«، آیا 

طلوعی خواهد داشت؟

برهم زدن نقشه هایی که تندروها برای مجلس تدارک دیده اند، کار دشواری نیست؛ فقط 
مستلزم آن است منیت ها کنار گذاشته شود و عقلای دو جناح برای هیات رئیسه به اجماع 

برسند تا تندروها نقشی در معادلات هیات رییسه نداشته باشند.
به گزارش ایلنا، »جبهه پایداری«  از لحاظ قانونی در قد و قامت یک جبهه سیاسی 
نیست اما با توجه به عمر کوتاه خود توانسته در وزن کشی های سیاسی  سهمی برای خود 
داشته باشد. از سویی این روزها این جبهه حال و روز خوبی ندارد زیرا یکی از پایگاه های 
اصلی خود را از دست داده و تنها چند نیروی انگشت شمارشان در بهارستان ماندگار 
شده اند و وضعیتی ایجاد شده که این سوال پیش می آید که تندروها  اردوگاه اصولگرایی 

چه خواهند کرد؟
با بررسی رفتارهای سیاسی تندروهای اصولگرایی که زمانی به محافظه کاران معروف 
بودند می توان به این نتیجه رسید که این گروه بعد از شکست خوردن در هر انتخاباتی نا امید 
نمی شوند و علیرغم برنامه ریزی برای انتخابات های پیش  رو، به دنبال گرفتن حداقل امتیازها 
از قدرت با کمترین سر و صداها  هستند؛ آنها زمانی که قدرت داشته باشند در رسانه ها نیز 

هیاهو به پا می کنند اما وقتی قدرت خود را از دست بدهند؛ به دنبال گرفتن حداقل امتیازها 
می روند و سیاست سکوت را در پیش می گیرند تا به اهداف خود برسند.

در حال حاضر نیز تندروهای اردوگاه اصولگرایی با در پیش گرفتن همین سیاست 
در پی رخنه در هیات رییسه مجلس دهم هستند. پایداری ها با سوءاستفاده از غفلت 
فراکسیون امید در قبال سایر کرسی های هیات رئیسه و معطوف شدن همه نگاه ها به 
سوی ریاست مجلس، به یکی از کرسی های نایب رئیسی و دبیری هیات رئیسه چشم 

دوخته اند.
دو گزینه بالقوه پایداری برای هیئت رئیسه

حمیدرضا حاجی بابایی وزیر آموزش و پرورش دولت احمدی نژاد به عنوان جدی ترین 
گزینه رخنه پایداری ها در هیات رئیسه مجلس آن هم در کسوت نایب رییسی مطرح است. 
پر واضح است حاجی بابایی ضعیف ترین وزیر آموزش و پرورش بعد از انقلاب است که علیرغم 
ضعف های فراوان در دوران مدیریت آموزش و پرورش در مجلس دهم به عنوان سرشاخه 
پایداری ها مطرح است. حاجی بابایی یکی از اعضای جبهه یکتا نیز هست و جزو آن دسته از 

وزرای احمدی نژاد است که همچنان با او رابطه نزدیکی دارد.
سیدحسین نقوی حسینی نماینده ای که گفته شد از فراکسیون رهروان ولایت اخراج 
شده، در مجلس دهم در کنار حاجی بابایی به عنوان مهره های اصلی تندروها نقش ایفا 
خواهند کرد، در مجلس دهم با توجه به حذف نیروهای اصلی تندرو یکی از اعضای اصلی 

این جریان به حساب خواهد آمد.
نقوی حسینی که لحظه ای از جنجال های رسانه ای غافل نبود، این روزها سکوت اختیار 
کرده است! شاید به او دیکته شده که خاموشی مصلحت است تا کرسی دبیری برایش 

میسر شود.
آیا پایداری ها موفق می شوند؟

یکی از منتخبان مجلس که در لیست امید حضور دارد، معتقد است برهم زدن نقشه هایی 
که تندروها برای مجلس تدارک دیده اند، کار دشواری نیست؛ فقط مستلزم آن است منیت ها 
کنار گذاشته شود و عقلای دو جناح برای 11 عضو دیگر هیات رئیسه به اجماع برسند تا 

تندروها نقشی در معادلات هیات رییسه نداشته باشند.

تلاش وزیر احمدی نژاد برای حضور در هیات رئیسه؛

برنامه ریزی پایداری ها برای مجلس دهم 

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم زهرا ربیعی فرزند محمد جعفر دارای شناسنامه شماره 4042 به شرح دادخواست به 
کلاسه ۹50582   از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان محمد جعفر ربیعی به شناسنامه شماره 131 در تاریخ 13۹5/1/23 در 
اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - علی 
حسین ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 005۹802855 نسبت با متوفی فرزند. 2 - روح اله ربیعی 
فرزند محمد جعفر ش.ش 0010۹28324  نسبت با متوفی فرزند. 3 - مهدی ربیعی فرزند محمد 
جعفر ش.ش 41668  نسبت با متوفی فرزند. 4 - عفت ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 16600 
نسبت با متوفی فرزند. 5 - اکرم ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 165۹۹  نسبت با متوفی فرزند. 
6 - طاهره ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 10673 نسبت با متوفی فرزند. 7 - فاطمه ربیعی 
فرزند محمد جعفر ش.ش 10671 نسبت با متوفی فرزند. 8 - زهرا ربیعی فرزند محمد جعفر 
ش.ش 4042 نسبت با متوفی فرزند. ۹ - اعظم ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 165۹8 نسبت 
با متوفی فرزند. 10 - صدیقه مسعودی کرهرودی فرزند محمد نبی  ش.ش 134  نسبت با متوفی 
زوجه. 11 - علی ربیعی فرزند محمد جعفر ش.ش 10672  نسبت با متوفی فرزند. اینک با انجام 
تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد 

والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم خوشقدم زارعی فرزند برجعلی دارای شناسنامه شماره ۹ به شرح دادخواست به کلاسه 
۹50584   از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است 
که شادروان محمد هادی زارعی فرزاد به شناسنامه شماره 64۹ در تاریخ 13۹5/1/24 در اقامتگاه 
دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - خوشقدم زارعی 
فرزند برجعلی ش.ش ۹ نسبت با متوفی زوجه. 2 - عالیه عباسی صدر فرزند شمسعلی ش.ش 482 
نسبت با متوفی خواهر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می 
گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

دادنامه
پرونده کلاسه ۹40۹۹82522300865 شعبه 23 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم 
تصمیم نهایی شماره ۹40۹۹72522301484.  خواهان: کبری رنجبر فرزند حسین آدرس قم، 
باجک، 12 متری معصومیه، معصومیه 10، پلاک 2. خوانده: علی احمدی آدرس مجهول المکان. 
خواسته: استرداد پلاک یک دستگاه خودرو وانت پیکان مقوم به مبلغ 3/100/000 ریال بانضمام 

جبران هزینه های دادرسی. 
رای شورا

در خصوص دادخواست خواهان کبری رنجبر بطرفیت خوانده علی احمدی بخواسته استرداد 
پلاک یک دستگاه خودرو وانت پیکان به شماره انتظامی ایرانی 16 - 625 ب 74 مقوم به مبلغ 
سه میلیون و یکصد هزار ریال بانضمام جبران هزینه های دادرسی با این توضیح که خواهان مدعی 
است مالک پلاک یک دستگاه خودرو با مشخصات فوق الذکر می باشد که خوانده دعوی متعهد به 
تعویض و استرداد پلاک آن می باشد لکن متاسفانه از استرداد پلاک خودداری می نماید و با توجه 
به اینکه کلیه تخلفات صورت گرفته با خودروی مذکور بنام ایشان ثبت می گردد لذا بر اساس ستون 
خواسته تقاضای رسیدگی و صدور حکم دارد؛ با عنایت به محتویات پرونده و مستندات پیوست 
من جمله استعلام راهنمایی رانندگی ضم پرونده و توجها به اینکه خوانده علی رغم ابلاغ قانونی از 
طریق نشر آگهی در جلسه رسیدگی حضور نیافته و نسبت به دعوی و مستندات آن هیچگونه رد 
و انکاری ننموده است لذا شورا مستندا به مواد 1۹8، 515 و 51۹ قانون آیین دادرسی مدنی و مواد 
1284، 1286 الی 1288 قانون مدنی حکم به الزام خوانده به استرداد پلاک یک دستگاه خودرو 
وانت پیکان به شماره انتظامی ایران 16 - 625 ب 74 بابت اصل خواسته و پرداخت کلیه هزینه 
های دادرسی از باب تسبیب در حق خواهان صادر و اعلام می نماید رای صادره غیابی است و ظرف 
مدت 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این شورا و سپس ظرف 20 روز قابل تجدید نظر خواهی 

در محاکم عمومی حقوقی شهرستان قم می باشد. 
قاضی شورای حل اختلاف شماره 23 قم - حاتمی

 اگر جمهوری اسلامی به ایستادگی نظام سوریه کمک نمیکرد 
امروز حکومت داعش در سرتاسر این کشور حاکم بود. امروز 
آمریکا مجبور به عقب نشینی از تمام اهداف خود شده و به 

رغم تمام فشارهای خود،  سنی، شیعه و کرد عراق، دوستدار 
ایران بوده و به این دوستی افتخار می کنند

بعضی ها یک موقعی پایداری بودند، الآن نیستند. این موضوع  نشان می دهد 

که آدم ها دائم تغییر می کنند. آدم ها دائماً می آموزند و رشد می کنند. این نیست 

که فکر کنیم یک آدمی اگر یک موضع سیاسی را درگذشته داشته در آینده 

هم همین است. دو روز آدم ها باهم مشابه نیست. همیشه انسان ها در حال 

یادگرفتن، تجربه و رشد کردن هستند لذا من معتقد هستم که هم اصولگرایان 

هم اصلاح طلبان همه در حال رشد و یادگیری هستند
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هرگز هیچ دشمنى 
را دست كم مگیر

هر چند ناتوان باشد
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همزمان با اعیاد شعبانیه، مراسم اهدای جوایز به برندگان غیرحضوری تلفن ثابت، همراه و 
دیتا به مناسبت اعیاد شعبانیه و هفته ارتباطات عصر پنجشنبه در سالن همایش های پردیس 

قم دانشگاه تهران برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ما، در مراسمی سرشار از شور و شادی، مشترکین مخابرات استان 
قم شبی به یادماندنی سپری نموده و توسط این شرکت جایزه باران شدند. در این مراسم که 
برای ارج نهادن و تقدیر از مشترکین شرکت مخابرات استان  قم برگزارشده بود، از برندگان 
پرداخت کنندگان غیرحضوری قبوض تلفن ثابت، همراه و دیتا و همچنین بازنشستگان 
شرکت مخابرات استان قم تجلیل به عمل آمد.  این مراسم با اجرای مجری توانای قمی آقای 

نعمت اللهی و با حضور و استقبال بی نظیر شهروندان همراه بود.
مدیرعامل مخابرات استان قم:

به دنبال افزایش رضایتمندی مشترکان هستیم
مدیرعامل مخابرات استان قم نیز در این مراسم با تبریک روز جهانی و هفته ارتباطات 
و اعیاد فرخنده شعبانیه به حاضرین اظهار داشت: همزمانی هفته ارتباطات با اعیاد فرخنده 
شعبانیه، یک اتفاق ارزنده است که چند شادی را باهم جمع نموده و ما در نظر داریم که با 

اعطای جوایز به برگزیدگان مشترکین وفادار خود، شادی این عزیزان را دوچندان نماییم.
مهندس سید اسدالله دهناد به حضور جانبازان سرافراز در این جشن اشاره کرد و افزود: 
ما هرچه امنیت در کشور داریم، ناشی از جان فشانی ها و ازخودگذشتگی های شهدا و جانبازان 
عزیز هستیم. عضو هیئت مدیره همراه  اول کشور به تقدیر از بازنشستگان شرکت مخابرات 
استان در این مراسم نیز اشاره کرد و افزود: بازنشستگان ما، حق بزرگی بر گردن ما و جوان ها 
دارند این عزیزان مانند گوهری گران بهایی هستند که هرچه از عمر آن ها بگذرد، بر ارزش آن ها 
افزوده می شود و ما با تجلیل از این عزیزان، می خواهیم که قطره ای کوچک از دریای بی کران 
زحمات این عزیزان موردتقدیر قرار دهیم. وی به کسب رتبه اول  کشوری در ارزیابی رگلاتوری 
شرکت مخابرات استان قم در سال های گذشته اشاره کرد و افزود: مایه افتخار ما است که به 

همت کارکنان سخت کوش مخابرات استان قم به این مقام کشوری دست یافته ایم.
دهناد، به اهمیت و جایگاه مشتری مداری در میان مسئولان شرکت مخابرات اشاره کرد و 
افزود: تمام برنامه های عمده ما بر محوریت مشتری مداری استوارشده است و ما در نظر داریم 

که با تنوع سرویس های خدماتی خود، بر میزان رضایتمندی مشتریان خود بیفزاییم.
وی گفت: هم اکنون بیش از 600 هزار تلفن ثابت در استان ظرفیت سازی شده است که 
از این تعداد، بیش از 500 هزار شماره ثابت تاکنون به هم استانی های عزیز واگذارشده است و 

بیش از 150 هزار مشترک ای دی اس ال هم اکنون در استان قم داریم.
مدیرعامل مخابرات استان به همراهی  این شرکت در اجرای اقتصاد مقاومتی اشاره کرد 
و افزود: ما در راستای اجرای سیاست اقتصاد مقاومتی در کشور، از همه امکانات خود بهره 

خواهیم گرفت و همه منابع خود را در اختیار توسعه پایدار استان قرار خواهیم داد.
وی خاطرنشان کرد: هم اکنون بیش از یک صد میلیون مشترک  تلفن ثابت، همراه و دیتا 

در کشور داریم وان شاءالله شرکت مخابرات در افق 1400 شرکتی پیشرو در کلاس جهانی 
خواهد بود. وی از حسن اعتماد مشترکین مخابرات تشکر نمود و اظهار داشت: بنا داریم که 
از این مشترکین وفادار با برگزاری جشنواره های متعدد و اعطای جوایز ارزنده، از آنان تقدیر و 
تشکر به عمل آوریم. وی به مشترکین شرکت مخابرات استان قم وعده جشنواره های بیشتر با 
جوایز ارزنده تر داد. در ادامه  یک گروه بین المللی بانام گروه مردان سیاه پوش اقدام به اجرای 
برنامه های شاد و جالب شعبده بازی نمودند. پس ازآن یکی از تقلیدکنندگان خوب صدا اقدام به 
تقلید نواهای متعدد از خواننده های مطرح کشور نمود و جوی از شادی و شورونشاط در میان 

حاضرین به وجود آورد و مورد تشویق شدید حاضرین قرار گرفت. 
در پایان این مراسم  در ابتدا از بازنشستگان مخابرات استان تجلیل به عمل آمد و پس 

آن برندگان پرداخت غیرحضوری تلفن ثابت، همراه اول دیتا جوایز خود را دریافت نمودند.
که در بخش طرح رؤیاهای دست یافتنی، عبدالرضا ساکی جایزه 50 میلیون تومانی خود 
را دریافت نمود. پس ازآن در بخش مشتریان وفادار ای دی اس ال مخابرات استان، رضا فدایی 

حسین جایزه 25 میلیون تومانی خود را دریافت نمود.
در ادامه در بخش جشنواره همراه اول خانم زهرا محمدی و آقای سلیمان مرادی  جایزه 

15 میلیون تومانی  خرید خودروی خود را دریافت نمودند.
برنده یک دستگاه خودروی پراید در بخش پرداخت  بادپر  همچنین خانم حمیده 

غیرحضوری شد و سویچ خودروی خود را از مسئولین مخابرات استان دریافت نمود.
به علاوه آن به 13 نفر نیز جایزه 500 هزارتومانی در بخش مشتریان وفادار ای دی اس ال 
مخابرات تعلق قرار گرفت که عبارت اند از: محمدرضا شومال، مهدی کرمی، رضا خواجه، سید 
محمدباقر رضوی، محمدحسین موجودی، احمد نجمی صادق، عبد امیر آزادی، سعید فتحی، 

مهدی رنجی نژاد، محدثه حسینی تبار، ابراهیم کریمی، انسیه ذاکری، حکم علی دولتی.
همچنین به تعدادی از برندگان مشترکین مخابرات استان که به قیدقرعه انتخاب شده بودند 
جوایزی از قبیل  گوشی موبایل، تبلت، کمک هزینه خرید لوازم خانگی و...تقدیم شد که اسامی 
تعدادی از  این عزیزان از قرار ذیل می باشد: سید مهدی موسوی، کبری لک، حامد قریشی، 
سید جلال فاطمی پیکانی، هاشم هاشمی زاده حرمی، مهدی روحانی پور، سید علی اخلاقی، 
اعظم محمد علی ورجانی، حسن خالوئی، طاهره خشکه پزان، فرج اله سالار صیدی، محمد 
زاهدی خواه، زهرا سادات حسینی، فاطمه رضایی، هاجر فیض الهی، داود خانپور، عسگر فیض 
اله زاده، زهره مختاری، سیدمسعود مشرف،  امیر اسماعیلی، ناصر یوسف زاده، مریم یزدی، 
محمدناصر شهیر، حسین زمانی سیفی کار،  روشن سلیمانی، بو مای )صادره از چین(، محسن 
یزدی، مبین قشقاوی، نوید محمدی زنده دل، علیرضا آزادی نژاد، عمران رحیمی، سیدحسین 
حسینی، صدیقه چراغی، نسرین عبداله زاده خامنه، فرشته راهداران فولاد، مصطفی طبری 
مشکی، علی شجاع، ایمان مالکی، سیدرضا حسینی، عباس زارعی، سیدمحمدتقی مطهری، 
اعظم شوندی، حسین چهاردول شجاعت،  طاهره احمدی، محمد قنبری، اکبر رضائی، طاهره 

کریمی اصل، لیلا دهقانی، محمدحسین تکیه،  محمدحسین جعفری.

همزمان با اعیاد شعبانیه صورت گرفت:

اهدای جوایز برندگان خوش شانس مخابرات در استان قم


